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ما را در تلگرام دنبال کنید

مـارا
دنبال
کنید  جلالی معاون استاندار کرمان در مراسم معرفی مدیرعامل جدید آبفا؛

تنش آبی اولین معضل 
 و مسئلۀ استان است
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اعظمی: این بخش نامه کشاورزکُش است

 شرکت خدمات حمایتی کشاورزی، موتور محرکه کشت های قراردادی
عضوهیئت مدیره و مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی 
بلاغی  ا ستای سیاست های  ا ر در  ورزی گفت:  کشا
وزارت جهاد کشاورزی در توسعه و ترویج کشت های 

ورزی  کشا یتی  حما خدمات  شرکت  دی،  ردا قرا
ن  ، به عنوا ستا با سیاست های مذکور ا ه و هم ر ا همر
دی،  ردا قرا کشت های  محرکه  موتور  و  پشتیبان 

یی شدن  جرا ا ز در  نقشی ممتا
است. شته  دا مذکور   طرح 

 اعتراض نمایندگان جنوب کرمان به ممنوعیت صادرات محصولات کشاورزی

انتقاد تلویحی خاندوزی 
نسبت به افزایش ۵۷ درصدی 

معافیت مشروط  دستمزد کارگران
مدارس از پرداخت 

 تعرفه آب و برق

سخنگوی علوم   پزشکی کرمان از شناسایی ســه مورد قطعی سرخک در استان 
کرمان از ابتدای امسال خبر داد و گفت: نگرانی ابتلا به این بیماری در کسانی که 

دو نوبت واکسن سرخک خود را دریافت کردند وجود ندارد.

سه مورد قطعی سرخک در استان 
 کرمان شناسایی شد

وزیر اقتصاد با بیان اینکه حرکت دولت در مســیر حذف ارز ۴۲۰۰ 
تومانی گام به گام و تدریجی خواهد بود گفت: در خصوص افزایش 

۵۷ درصدی دســتمزد کارگران، در وزارت اقتصاد معتقد بودیم که می شد شاهد مصوبه 
سازگارتری با شرایط اقتصاد کلان باشیم.
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 خدمات "لوکس" مشاوره 
 برای "متمکن ها" 

چرا خدمات روانشناسی 
 بیمه نمی شود؟

رئیس سازمان نظام روانشناســی و مشاوره کشور، درباره 
علت اصلی تحت پوشــش بیمــه قرار نگرفتــن خدمات 

روانشناســی و مشــاوره، گفت: علیرغم اینکه در بند "ج" ماده ۱۰۲ قانون برنامه ششم 
توسعه، برخورداری خدمات روانشناسی و مشاوره از بیمه های پایه و تکمیلی مصوب شده 

اما به دلیل عدم حمایت سازمان برنامه و بودجه این امر تا کنون عملیاتی نشده است.  

ادامه مطلب را در 
صفحه 4 بخوانید 

صفحه 3 را 
بخوانید صفحه 2 را 

بخوانید
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 تشکیل به موقع کارگروه توسعه صادرات در استان  تشکیل به موقع کارگروه توسعه صادرات در استان 

تلاش استانداری کرمان برای لغو ممنوعیت تلاش استانداری کرمان برای لغو ممنوعیت 
3صادرات چهار محصول کشاورزیصادرات چهار محصول کشاورزی

۸۴۰ میلیارد ریال زکات در کرمان جمع آوری شد

مدیرعامل جدید آبفا کرمان: 
حکمرانی مطلوب آب را در استان مستقر می کنیم

سرپرست اداره کل امور مالیاتی استان کرمان:
پیگیر رفع مشکلات معافیت مالیاتی خودروسازان درچارچوب قانون خواهیم بود

 مبلغ وام فرزندآوری افزایش می یابد

مام خمینی )ره(  د ا مدا مدیرکل کمیته ا
کرمان با اشاره به جمع آوری ۸۴۰ میلیارد 
ریال زکات در این استان طی سال گذشته 
گفت: پرداخت زکات در سال ۱۴۰۰ در 
کرمان از رشد بسیار خوب و چشمگیری 

برخوردار بوده است.
یحیی صادقی در گردهمایی و همایش 
نیون و مبلغان زکات غرب استان  روحا
کرمان افزود: زکات جمع آوری شده در 
سرفصل های خود، اعم از بازسازی و تعمیر 
د مستضعف، احداث مسکن،  فرا مسکن ا
تامین هزینه های درمان جامعه هدف، 
کمک به آموزش و تحصیل فرزندان تحت 

پوشش در اختیار نیازمندان قرار گرفت.
او با بیان اینکه زکات یکی از فرائض دینی 
ما است تصریح کرد: این امر مهم بر عهده 
کمیته امداد گذاشته شده و شورای زکات 
استان کرمان شکل گرفته و در این زمینه 
برنامه های  لیت های زیرساختی و  فعا

مدونی اجرا شده است.
مام خمینی )ره(  د ا مدا مدیرکل کمیته ا
زکات  همایش  فزود:  ا کرمان  استان 
ه  ین استان طی ما در مناطق مختلف ا
ه  یگا مبارک رمضان و با هدف تبیین جا
شاالله  ان  و  شد  خواهد  ر  برگزا زکات 
در سال جدید با توجه به هماهنگی و 

نجام شده شاهد رشد  برنامه ریزی های ا
بیشتر پرداخت زکات در کرمان باشیم.

او تاکید کرد: یکی از برنامه های محوری ما 
در مورد زکات شفاف سازی و ارائه گزارش 
مستمر به مردم است که موضوعی بسیار 
مهم است و موجب افزایش اعتماد مردم و 
در نهایت افزایش جمع آوری زکات شده 
است. صادقی بیان کرد: در سال جاری 
میزان زکات هر منطقه و حتی روستاها 
صرف امور عمرانی و کمک به همان منطقه 
یا روستا می شود که در این صورت این 
مناطق در جذب اعتبارات عمرانی دولتی 

نیز در اولویت قرار می گیرند.

شرکت  جدید  مدیرعامل 
مهندسی آب و فاضلاب استان 
کرمان ضمن تشریح برنامه های 
خود برای مدیریت آب آن هم 
در شرایط خشکسالی و کم آبی 
گفت: استقرار حکمرانی مطلوب 
برنامه  مهمترین  جمله  ز  ا آب 

هاست.
علیرضا عبدیان در آیین معارفه 
خود با اشاره به مشکلات کم آبی 
از جمله  در استان کرمان گفت:
ین است که مشکل  ولویت ها ا ا
کم آبی شهرهای پرتنش استان 
ز همین  ز نظر کمی و کیفی ا ا
زمان آغاز، پیگیری و ساماندهی 

می شود.

او تاکید کرد: در این زمینه پروژه 
هایی تعریف شده که در این دوره 
نکه  آ پیگیری می شود، ضمن 
شاخص های کیفی آب شرب 
پیگیری  جدی  صورت  به  ا  ر
می کنیم تا دغدغه های مردم 

کاهش یابد.
باتوجه  داشت:  اظهار  عبدیان 
ز ظرفیت  به وضعیت پیش رو ا
در  بنیان  نش  دا های  شرکت 
سالی که بنا به فرمایشات مقام 
تولید،  نام  به  رهبری  معظم 
نش بنیان و اشتغال آفرینی  دا
نامگذاری شده در حوزه آب و 
فاضلاب کرمان به کار گرفته می 
شود. مدیرعامل جدید شرکت 

مهندسی آب و فاضلاب استان 
کرمان گفت: علاوه بر استفاده 
های  شرکت  های  ظرفیت  ز  ا
لت محوری،  نش بنیان، عدا دا
شفافیت، مدیریت اصولی آب، 
بله با فساد، فعالیت جهادی  مقا
ر  و مردمی بودن در دستور کا
شرکت مهندسی آب و فاضلاب 
استان کرمان در این دوره قرار 

می گیرد.
اجرای  کرد: عنوان  عبدیان 
و  استانی  سفرهای  مصوبات 
ز  نیز پروژه های تعریف شده ا
گذشته، در این دوره از مدیریت 
آب و فاضلاب استان کرمان با 

اولویت پیگیری می شود.

مور  ره کل ا دا کرمان نو- سرپرست ا
فضای  یجاد  ا کرمان،  استان  لیاتی  ما
اعتماد در میان مؤدیان مالیاتی را بر پایه 
تعامل دوسویه مهم برشمرد و گفت: در 
چارچوب قانون حداکثر تلاش خود را در 
راستای رفع مشکلات فعالان اقتصادی 
لیاتی خودروسازان  و معافیت های ما

خواهیم کرد.
حمید زینل پور روز سه شنبه در حاشیه 
ز کارخانه های خودروسازی  بازدید ا
کرمان موتور و مدیران خودرو در منطقه 
ویژه اقتصادی ارگ جدید بم در گفت و 
گو با خبرنگار کرمان نو گفت: بدون شک 
مالیات را باید به عنوان یکی از اصلی ترین 
و اساسی ترین مولفه های توسعه پایدار 

در کشور دانست.
نیم در  ریم بتوا و تصریح کرد: امیدوا ا
نین و  بخش تولید و در چارچوب قوا
مقررات در بحث معافیت های مالیاتی 
که به صورت قانونی به شرکت های 
خودروسازی تعلق می گیرد راهنمای 
مؤدیان باشیم. سرپرست اداره کل امور 

مالیاتی استان کرمان ادامه داد: با حمایت 
از تولید در این منطقه نیز توسعه ایجاد 
خواهد شد و سرمایه گذاری انجام خواهد 
گرفت همچنین باید کار را برای فعالان 
اقتصادی تسهیل کنیم تا به حق قانونی 

خود برسند.
زینل پور تاکیدکرد: مالیات به عنوان یکی 
از مهمترین منابع درآمدی دولت همواره 
در برنامه های توسعه جایگاه ویژه ای 

داشته و اداره امور مالیاتی سازمانی است 
که باید بودجه دولت را در چارچوب 

قوانین تامین کند .
قتصادی  و تصریح کرد: منطقه ویژه ا ا
یکسری معافیت های قانونی مخصوص 
به خود را دارد و یکی از مشکلات کارخانه 
های خودروسازی معافیت های مربوط به 

مناطق کمترتوسعه یافته است.
جزو  منطقه  این  اگر  د:  دا دامه  ا و  ا

شود  تلقی  یافته  کمترتوسعه  مناطق 
نند از ۵۰ درصد  خودروسازان می توا

معافیت مالیات بر حقوق استفاده کنند.
سرپرست اداره کل امور مالیاتی استان 
کرمان اظهار داشت: یکسری از تقسیمات 
کشوری تغییر یافته و اگر در تقسیمات 
جدید منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید 
یافته  کمترتوسعه  منطقه  عنوان  به 
تلقی شده باشد می تواند از ۵۰ درصد 
لیاتی بخش حقوق استفاده  معافیت ما
کنند و همچنین مدت زمان معافیت ها 
در مناطق کمترتوسعه یافته نیز بیشتر 
و خاطرنشان کرد: مقام معظم  است. ا
رهبری در ابتدای هر سال بر تولید تاکید 
دارند و اداره امور مالیاتی نیز سعی دارد 
آنچه به نفع تولید کننده است و قانون نیز 
اجازه می دهد در آن مسیر حرکت کند .

به گزارش کرمان نو، عمده ترین تولیدات 
جدید  ارگ  قتصادی  ا ویژه  منطقه 
خودرو و قطعات خودرو است و ارگ 
جدید امروزه به عنوان قطب صنعت 

خودروسازی کشور مطرح است .

به گفته رئیس کارگروه بانک های تخصصی 
م  ا و مبلغ  نک مرکزی،  با عتبارت  ا ه  ر ا د ا
فرزندآوری به ازای فرزند اول ۲۰ میلیون 
تومان،  میلیون   ۴۰ دوم  ند  فرز تومان، 
 فرزند سوم ۶۰ میلیون تومان خواهد بود.

به گزارش ایسنا، صحابی - رئیس کارگروه 
نک  عتبارت با ه ا ر ا د بانک های تخصصی ا
تلویزیونی  گفت وگویی  در  مرکزی 

به  وری  ندآ فرز م  ا و مبلغ  که  کرد  علام  ا
تومان،  میلیون   ۲۰ ول  ا ند  فرز ی  زا ا
ند  فرز تومان،  میلیون   ۴۰ دوم  ند  فرز
رم  چها ند  فرز تومان،  میلیون   ۶۰ سوم 
و  پنجم  ند  فرز و  تومان  میلیون   ۸۰
ز آن، ۱۰۰ میلیون تومان است.  بیشتر ا
ی  ده ا نوا گر خا وری، ا ندآ م فرز ا به جز و
ند  صاحب فرزند سوم و بیشتر شود، می توا

یا  ساخت  خرید،  لحسنه  قرض ا م  ا و ز  ا
مبلغ  کند.  ده  ستفا ا مسکن  ودیعه  م  ا و
هد شد  م ۲۰۰ میلیون تومان خوا ا ین و ا
۲۰ سال است. زپرداخت آن   و زمان با
یش  فزا بلاغیه ا نک مرکزی ا ر است با ا قر
سقف وام قرض الحسنه فرزند آوری را در 
چارچوب قانون بودجه۱۴۰۱ تا پایان هفته 

به شبکه بانکی ابلاغ کند.

 
ت 

سای
 وب

    
  

ام 
گر

ستا
این

روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ فروردین مــاه    3۱ چهارشــنبه          ۱۲۱3 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

معاون آمادگی و عملیات سازمان پیشگیری 
تهیه  ز  ا ن  تهرا شهر  ن  بحرا مدیریت  و 
و  سی  یمنی  ا کمیته  تشکیل  لعمل  ا دستور
ن  تهرا کتاب  لمللی  بین ا ه  یشگا نما سومین 

خبر داد.
ینکه  رون با بیان ا یسنا مجید آ رش ا به گزا
کتاب  لمللی  بین ا ه  یشگا نما یمنی  ا کمیته 
ه با  یشگا ز نما غا ز آ له پیش ا ن همه سا تهرا
های  زمان  سا و  دها  نها یندگان  نما حضور 
یمنی و فوریت های شهری تشکیل  خدمات ا
می شود، گفت: شورای اسلامی شهر تهران 
ه سال گذشته در خصوص سی  سفندما ۱۷ ا
لمللی کتاب تهران  ه بین ا و سومین نمایشگا
به سازمان پیشگیری و مدیریت بحران شهر 
تهران مأموریت داد تا با مشارکت سازمان ها و 
دستگاه های ذیربط نسبت به تشکیل کمیته 

ایمنی نمایشگاه اقدام کند.
کنون دو جلسه  ساس تا ین ا : بر ا فزود وی ا

حضور  با  ه  یشگا نما ین  ا یمنی  ا کمیته 
ر  ا برگز تخصصی  زمان های  سا یندگان  نما
ز جمله تهیه  رک لازم ا شده و طی آن تدا
و  سی  یمنی  ا کمیته  تشکیل  لعمل  ا دستور
لمللی کتاب تهران در  سومین نمایشگاه بین ا
مام خمینی )ره( در دستور  مجموعه مصلی ا
ز  نی ا زدید میدا ر گرفت. همچنین با ر قرا کا
ه در مجموعه مصلی  یشگا ری نما محل برگزا
عضای  ( با حضور ا ه ر مام خمینی) حضرت ا
ه های  دستگا و  زمان ها  سا یمنی،  ا کمیته 
م و مقرر شد  نجا بی محیطی ا یا ز ر تخصصی ا
ر  ا ستقر ا محل  تعیین  ی  برا مناسب  نی  مکا

نیروهای امدادی و انتظامی پیش بینی شود.
ه  یشگا نما سی وسومین   ، یسنا ا رش  گزا به 
 3۱ تا   ۲۱ ز  ا ن«  تهرا کتاب  لمللی  بین ا
ردیبهشت ماه ۱۴۰۱ به صورت فیزیکی در  ا
مصلای امام خمینی)ره( و به صورت مجازی 

در سامانه ketab.ir برگزار می شود.

تمهیدات مدیریت بحران 
برای نمایشگاه کتاب

تاثیر مدیریت گرد و غبار
 بر حفاظت از تنوع زیستی

معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
سازمان حفاظت محیط زیست بر لزوم تبیین 
و نهادینه شدن برنامه ها و اقدام های ستاد ملی 
سیاستگذاری و هماهنگی مدیریت پدیده 
گردوغبار در حفاظت از تنوع زیستی به عنوان 

یک ضرورت و نیاز تاکید کرد.
در  گفت:  اکبری  حسن  ایسنا  گزارش  به 
اجرای تصمیمات و توافق های انجام شده در 
دومین جلسه ستاد ملی سیاست گذاری و 
هماهنگی مدیریت پدیده گردوغبار، جلسه 
هماهنگی و تبیین برنامه ها و اقدام های ستاد 
مدیریت  هماهنگی  و  سیاستگذاری  ملی 
پدیده گردوغبار با محوریت شرح وظایف و 
ماموریت های مصوب معاونت محیط زیست 
طبیعی و تنوع زیستی ۲۹ فروردین ماه سال 

جاری برگزار شد.
معاون محیط زیست طبیعی و تنوع زیستی 
ادامه  در  زیست  محیط  حفاظت  سازمان 
اظهارکرد: ضرورت تبیین و نهادینه شدن 

سیاست ها و برنامه های کلان گردوغبار در 
برنامه های اصلی این معاونت به ویژه در تدوین 

سند طرح های مدیریت مناطق قرار دارد.
وی اضافه کرد: اقدام های لازم درباره مصوبات 
جلسه به ویژه ایجاد ردیف اعتباری جدید، 
بازنگری و تدقیق برنامه های ستاد با برنامه ها 
و تکالیف معاونت، پایش و نظارت بر عملکرد 
واحدهای استانی در دستور کار دفاتر تخصصی 
معاونت محیط زیست طبیعی وتنوع زیستی 

قرار گرفت.
اکبری با بیان این که هماهنگی در تدوین 
شاخص های توزیع اعتبار استان ها، برگزاری 
جلسات ادواری با ستاد و سایر معاونت ها و دفاتر 
ذیربط ستادی به ویژه دفتر حفاظت و احیای 
تالاب ها توسط این معاونت و دفاتر تخصصی 
انجام شود، گفت: برنامه های کوتاه مدت، میان 
مدت و بلند مدت برای سنوات آتی، نقش و 
اهمیت دستاوردهای سال های اخیر باید مد 

نظر قرار گیرد.
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فرمانده انتظامی کرمان: بردسیر 
نیازمند توسعه زیرساخت های 

انتظامی است
فرمانــده انتظامی اســتان کرمان گفت: لازم اســت توســعه 
زیرســاخت ها و ایجاد تاسیســات و تجهیزات هوشمند )برای 
هوشمندسازی پلیس( در بردسیر ایجاد شــود تا مردم بتوانند 
بدون نیاز به مراجعه به مرکز استان، خدمات انتظامی مورد نیاز 

خود را دریافت کنند.
ســردار عبدالرضا ناظری در آیین معرفی فرمانده جدید نیروی 
انتظامی بردسیر افزود: با توجه به آغاز توسعه صنایع در بردسیر، 
قطعا در کنار توســعه اقتصــادی، مردم به خدمــات انتظامی 

بیشتری نیاز دارند.
او اظهار داشــت: بردســیر یکی از شهرســتان هایی است که 
بیشــترین تعداد کامیون های ســنگین را داراست و رانندگان 
زیادی از این شهرســتان در حوزه حمل و نقل جاده ای کشور 

مشغول فعالیت هستند.
فرمانده انتظامی اســتان کرمان با بیان اینکه شرکت در آزمون 
هــای رانندگی پایه یک، اخــذ برگ معاینه فنی و آزمایشــات 
رانندگان به ناچار در مرکز اســتان کرمان انجام می  شود و لازم 
است توسعه زیرساخت ها و ایجاد تاسیسات و تجهیزات هوشمند 
)برای هوشمند سازی پلیس( در شان مردم بردسیر فراهم شود 
تا آنها بتوانند بــدون نیاز به مراجعه به مرکز اســتان، خدمات 

انتظامی مورد نیاز خود را دریافت کنند.
او در ادامه گفت: برای ارتقای رده و مقر انتظامی بردسیر،  ابتدا 
باید زیرســاخت های موجود بهسازی شده و مورد استفاده قرار 
بگیرد و زیرســاخت هایی که نیازمند خدمت رســانی به مردم 
در عرصه های مختلف اســت مانند ســتاد انتظامی،پاسگاه ها و 
کلانتری ها باید توسعه و گسترش یابد لذا برای درخواست رده و 
مقر انتظامی بالاتر در این شهرستان، لازم است زیرساخت های 
قبلی بهسازی شود. مقام عالی انتظامی استان کرمان تاکید کرد: 
اکنون که با همت مسئولان، بســتری در این شهرستان فراهم 
شده و دولتی شایسته و مردمی سر کار آمده، وظیفه ما توسعه 
شایسته زیرساخت های امنیتی در شهرستان بردسیر است. او از 
مسئولان بردسیر خواست با توجه به شروع سرمایه گذاری های 
صنایع و معادن و روند توسعه این شهرستان، از ظرفیت خیرین 

امنیت ساز برای توجه بیشتر به بردسیر استفاده شود. 
او قول داد، برابر ســهمی که خیرین امنیت ســاز به شهرستان 
بردسیر می آورند، از سهم استانی و کشوری حوزه انتظامی در 
اختیار این شهرستان قرار گیرد تا بتوانیم بردسیر را در این حوزه 

نیز به سطح شهرستان های دیگر برسانیم.
ســردار ناظری گفت: بردســیر به دلیل فعالیت های ارزشمند 
ارکان امنیتی شامل نیروی انتظامی، سپاه، سربازان گمنام امام 
زمان )عج( و با مدیریت خوب فرمانداران، پشــتیبانی دستگاه 
قضایــی، راهنمایی های ائمه جمعــه و همراهی خوب مردم در 
سال های گذشته به ضریب بالایی از امنیت رسیده و آماده توسعه 

صنایع مختلف شده است.
سردار ناظری با اشــاره به خدمت در بردســیر طی سال های 
گذشــته افزود: آن زمان به مســئولان وقت متذکر می شــدم 
که بردســیر به دلیل نزدیکی به مرکز اســتان کرمان و شرایط 
اقلیمی و جغرافیایی، ظرفیت توسعه صنایع و معادن را در کنار 
کشاورزی دارد و شایسته هرگونه توسعه در ابعاد مختلف است.

او افزود: خوشــبختانه شهرســتان بردسیر نســبت به سالهای 
گذشــته در حوزه های مختلف اجتماعــی، اقتصادی و امنیتی 
توســعه خوبی یافته به طور مثال در حــوزه امنیت ترافیکی به 
جایی رسیده که جاده پرخطر بردسیر به کرمان امروز دو بانده 
شده و خطر تصادف و تبعات ناشی از آن به ضریب بسیار پایینی 

رسیده است.
فرمانده انتظامی اســتان کرمان حضور صنایع و توســعه ای که 
در این بردســیر در حال رخ دادن است را در ســایه امنیت به 
واســطه ارکان انتظامی و ایثارگری شــهدا دانست و یاد شهید 
امنیت، شهید معظم ســلمان رهنما که دی ماه ۹۷ در منطقه 
گلزار بردسیر هنگام درگیری با اشــرار مسلح به شهادت رسید 

را گرامی داشت.

 بیشـترین آثار ثبت جهانی ایـران را آن هـم با تنوع 
کم نظیر در خـود جـا داده اما هنوز آنچنـان که باید 
مقصد اولویت دار با سرانه اقامت مناسب گردشگران 

داخلی و خارجی نیسـت؛ چرا؟
به گزارش خبرنگار ایرنا در حالی از سـوی مسئولان 
میراث فرهنگـی کرمان آمـار تقریبـی ۲ میلیون و 
۶۰۰ هـزار نفری ورود مسـافر و گردشـگر نـوروزی 
به این اسـتان اعـلام می شـود که وقتـی به تحلیل 
آمارها مـی پردازیم و بـه میزان اقامت ایـن افراد می 
نگریم به عدد ۱۷۰ هزار نفر می رسـیم کـه در برابر 

آمار ورودی به اسـتان بسـیار ناچیز است.
ایـن آمـار را بگذاریـد در کنـار نتایـج نظرسـنجی 
انجام گرفته از گردشـگرانی کـه نوروز امسـال وارد 
دیار کریمان شـدند و محـل اقامت خـود را اقـوام و 
خویشاوندانشان برشـمرده بودند. اما واقعیت اینکه 
کرمـان با هشـت اثر ثبـت جهانـی بیشـترین آمار 
آثار ثبت جهانی کشـور را در بین اسـتان ها به خود 
اختصاص داده و هـزاران جاذبـه تاریخی، طبیعی و 
نیز تربت پاک سپهبد شـهید حاج قاسم سلیمانی، 
موقعیت ممتازی به این خطه در حوزه گردشـگری 

بخشـیده است.
ارگ بم )بزرگترین سـازه خشـتی جهان(، روستای 
دسـت کَند میمنـد با چندهـزار سـال قدمـت، باغ 
زیبای شـازده یـا شـاهزاده ماهـان با ویژگـی های 
منحصر بـه فرد بـاغ و معمـاری عمارت آن، دشـت 
کویـر لـوت کـه قدیمـی تریـن درفـش جهـان از 
آن در منطقـه شـهداد به دسـت آمـده، سـه قنات 
»گوهرریز« جوپار در شهرستان کرمان، »اکبرآباد« 
و »قاسـم آبـاد« در شهرسـتان بـم و نیـز روسـتای 
دارسـتان سـیرجان و ایـن شهرسـتان بـه عنـوان 
خاستگاه بافت گلیم شیرکی سـیرجان از آثار ثبت 

جهانـی اسـتان کرمـان به شـمار مـی روند.
گرچـه آمارهـا بـه خوبـی سـخن می گوینـد امـا 
اختـلاف دیدگاهـی نیـز بیـن مسـئولان دولتـی 
میراث و فعالان گردشـگری درباره میزان شب مانی 
و اقامـت گردشـگران نـوروز وجـود دارد؛ دولتی ها 
می گوینـد باوجـود ۲ سـال کرونا و تعطیلـی مراکز 
اقامتی وضعیت امسـال خـوب بـوده و آمـار اقامت 
هـا را نامناسـب نمی داننـد؛ درحالـی کـه متولیان 
غیردولتـی و فعـالان بخـش خصوصی ایـن میزان 
اقامت را باوجـود ظرفیت های گردشـگری موجود، 
ناچیز و خـلاف شـان اسـتان از حیث گردشـگری 

می پندارنـد.
این افراد پیشـنهاد می کنند در کنـار ظرفیت های 
موجود تاریخـی و گردشـگری، جاذبه هـای ثانویه 
دست سـاز نیـز برنامه ریـزی و هدفگـذاری شـود 
تـا شـاهد افزایش مـدت زمـان اقامت گردشـگران 
و تبدیـل دیـار کریمـان بـه مقاصـد اولویـت دار 

گردشـگران باشـیم.
رشـد 2۸ درصدی اقامت؛سهم ۵ درصدی 

از مسافران
امسـال با توجه بـه رفـع محدودیت هـای کرونایی 
پـس از ۲ سـال، مسـئولان ارشـد و دسـتگاه هـای 
ذیربط استان کرمان با تشـکیل ستاد خدمات سفر 
از بهمن مـاه سـال ۱۴۰۰، پیـش بینی هـا و برنامه 
ریـزی لازم را بـرای اقامـت مهمانان و گردشـگران 
نـوروزی بـه ایـن اسـتان انجـام دادنـد کـه در این 
زمینـه ۴۹۲ مرکز اقامتی بـا ۱۱ هـزار و ۹۶۵ تخت 
و سـه هـزار و ۷۸۲ اتـاق، ایـام نـوروز ۱۴۰۱ بـرای 
خدمات رسانی به گردشـگران و مسـافران نوروزی 

آمده شـد.
 33 هتل، ۹ هتل آپارتمـان، 3۸ خانه مسـافر، 33۴ 
اقامتگاه بوم گـردی، ۲۵ مهمان پذیر، هفت اقامتگاه 
سـنتی، سـه زائرسـرا، ۹۶ رسـتوران بین راهی، 3۰ 
سفره خانه سـنتی و 3۷ مجتمع گردشـگری برای 
خدمـات رسـانی در ایـام نـوروز در اسـتان کرمـان 
فعال بودنـد و ۱۷ پایگاه اسـکان مسـافران نوروزی 
نیز در قالـب ۲۴۰ مدرسـه و ۲ هـزار و ۱۱۴ کلاس 

درس آماده شـد.
آمـار ورود مسـافران نـورزی ۱۴۰۱ طبـق اعـلام 
مدیـرکل میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع 

دسـتی اسـتان کرمـان نسـبت به بـه قبل از سـال 
۹۸ حـدود 3۸.۸ درصـد رشـد داشـت و میـزان 
رشـد اقامـت در تاسیسـات گردشـگری نسـبت 
به سـال ۹۸ نیـز  ۲۷.۱ درصـد بوده اسـت، امـا اگر 
محاسـبه کنیم حدود پنج درصد مسـافران ورودی 
بـه کرمـان در اسـتان اقامـت کرده انـد کـه همین 
مساله موجب انتقادها و طرح پرسـش هایی درباره 
چرایـی بی میلی گردشـگران برای اقامت نداشـتن 

در کرمـان بین کارشناسـان گردشـگری شـد.
البتـه بایـد ذکـر کـرد بـر اسـاس اعـلام نتایـج 
نظرسـنجی نـوروزی، ۴۱.۸۰ درصـد از مصاحبـه 
شـوندگان میزان اقامـت خـود را در اسـتان کرمان 
۲ تا سـه شـب اعلام کرده انـد، ۲۶.۲3 درصد چهار 
تـا پنـج شـب، ۱۱.۴۸ درصـد بیـش از پنج شـب و 
۲۰.۴۹ درصـد یک شـب اقامت خـود را در اسـتان 

ثبـت کردند.
نکته مهمـی که در بحـث اقامـت میهمانـان نوروز 
۱۴۰۱ در اسـتان کرمان وجود دارد اینکه در پاسـخ 
به نحـوه اقامـت، 3۲.۴۸ درصد منـزل آشـنایان را 
ذکر کرده اند کـه باید در بحـث اقامت مـورد توجه 

قـرار گیرد.
میانگین اقامت 3 شب

مسـئولان گردشـگری اسـتان برخـلاف نظـرات 
منتقـدان کـه بـه آمارهایـی کـه از سـوی همیـن 
مسئولان اعلام شـده اسـتناد می کنند، ماندگاری 
گردشـگران در اسـتان را با توجه بـه وضعیت کلی 
کشـور تا حـد زیـادی رضایـت بخـش مـی دانند.

مدیـرکل میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی اسـتان کرمان بـا مناسـب خوانـدن میزان 
اقامت گردشـگران در اسـتان طی ایام نوروز امسال 
گفـت: مانـدگاری گردشـگران امسـال حدود سـه 
شـب بود و از خیلـی از نقـاط دیگر کشـور وضعیت 
بهتری داشتیم و باید توجه داشـته باشیم که اغلب 
مسـافران ورودی به اسـتان حداقل یک شب اقامت 
را داشـته اند. فریدون فعالی در گفت وگو با خبرنگار 
ایرنا در عین حال افـزود: به طور کلـی باید فرهنگ 
گردشـگری در کشـور و کرمان توسـعه پیدا کند و 
تنهـا بـه روزهـای اوج گردشـگری محدود نشـود؛ 
میانگیـن اشـغال سـالانه واحدهـای اقامتـی باید 
دسـتکم به ۶۰ درصد برسـد تـا سـرمایه گذاری در 
این بخش سـودآور و جذاب بـرای سـرمایه گذاران 
باشـد.   وی تاکیـد کـرد: وضعیـت سـفر و بازدید از 
اماکـن گردشـگری اسـتان با توجـه به رکود سـفر 
در دوران کرونـا امسـال خـوب بـود بـه طـوری که 
در بحث سـفر با رشـد تقریبا ۴۰ درصـدی و اقامت 
بـالای ۹۰ درصدی هتل های اسـتان مواجه بودیم.

مدیـرکل میـراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع 
دسـتی اسـتان کرمـان اظهـار داشـت: با توجـه به 
پیـش بینی هـای انجـام شـده تعطیلات نـوروزی 
امسـال بـدون مشـکل اقامـت بـرای مسـافران و 
گردشـگران همـراه بـود، امـا بایـد اقامتـگاه هـا را 
توسـعه دهیـم تا در سـال هـای آینـده با مشـکلی 

مواجـه نشـویم.
تلاش برای اقامت ارزان و آسان تر

وی ادامه داد: مهمانپذیران استان باید ظرفیت های 
خـود را قوی تر کننـد و گسـترش دهند؛همچنین 
با توجه بـه اینکـه محـور گردشـگری مقاومت هم 
هسـتیم نسـبت بـه افزایـش کمـپ هـای اقامتی 
اقـدام کنیـم تـا مسـافران اقامـت ارازن تر و آسـان 

تری داشـته باشـند.
فعالی با اشـاره به بهبـود وضعیت گردشـگری پس 
از ۲ سـال سـخت کرونایی تصریح کرد: باید سفرها 
در طـول سـال تـداوم داشـته باشـد، نبایـد صرفـا 
برای مواقـع تعطیلی برنامـه ریزی سـنگین کنیم 
که بعـد از اتمـام سـفرها ظرفیت هـای مـا خالی و 

بلااسـتفاده بماند.
کرمان مقصد گردشگری

 همه مسافران شود
امـا متولیان بخـش خصوصی گردشـگری اسـتان 
کرمـان از جمله مهمتریـن علت اسـتقبال نکردن 
مسافران نوروزی برای اقامت در استان را ناشناخته 
مانـدن ظرفیت هـای گردشـگری کرمـان معرفی 

مـی کنند.

رییس کمیسیون گردشـگری اتاق بازرگانی استان 
کرمان به خبرنـگار ایرنـا گفت: برخی گردشـگران 
کرمـان را به عنـوان مقصـد انتخـاب نمـی کنند و 
تنهـا بـرای عبـور و رسـیدن به اسـتان هـای دیگر 
اسـتفاده می کنند که باید تلاش کنیم این دسـته 
از مسـافران، کرمان را هم جزو مقاصد گردشگری و 

بازدید انتخـاب کنند.
رضـا بهرامـی مهمتریـن نقطـه ضعـف در جـذب 
گردشـگر بـه کرمـان را معرفـی نکـردن درسـت 
ظرفیت های گردشـگری اسـتان برشـمرد و افزود: 
اگر داشـته هـای اسـتان کرمـان در حـوزه میراث 
فرهنگی و گردشـگری بـه جامعه هدف بدرسـتی 
شناسـانده و معرفی شود حتما در سـال های آینده 
میـزان گردشـگر و اقامـت افزایـش پیدا مـی کند.

برنامه های جنبی
وی با اشـاره بـه برگـزاری برنامه هـای جنبی مثل 
کنسـرت در ایـام تعطیـلات نـوروزی در اماکـن 
گردشـگری اسـتان تصریـح کـرد: اجـرای برنامـه 
هـای فرهنگـی و هنـری مثل برگـزاری کنسـرت 
سـالار عقیلی در ارگ بم و بـاغ شـاهزاده ماهان که 
اسـتقبال کم نظیری در نوروز امسـال از آن شد، در 

رونـق گردشـگری بسـیار موثر اسـت.
رییس کمیسیون گردشـگری اتاق بازرگانی استان 
کرمان اظهار داشـت: ماندگاری گردشگران امسال 
در ایام تعطیلات نوروز نسـبت به سال های گذشته 
کمی افزایش داشـت اما ماندگاری گردشـگر را باید 
در تمـام طـول سـال داشـته باشـیم و منحصـر به 

دوران تعطیلات و مناسـبت ها نشود.
عمده توجه به صنعت،

 معدن و کشاورزی است
وی بـا بیـان اینکـه در اسـتان کرمـان اغلـب بـه 
بخـش هـای صنعـت، معـدن و کشـاورزی توجـه 
می شـود تاکید کـرد: بـا وجود هشـت اثـر جهانی 
و آثار فـراوان ملـی و جاذبه هـای گردشـگری، باید 
به حوزه گردشـگری بـا نـگاه جدید توجـه کنیم و 
مثل سـایر اسـتان های گردشـگرپذیر ایـن بخش 
ویـژه دیده شـود. بهرامـی ادامـه داد: شـرکت های 
صنعتی و معدنـی بزرگی در اسـتان کرمان فعالیت 
دارند که می توانند بخشـی از درآمد خـود را صرف 
حمایت، توسـعه و معرفی ظرفیت های گردشگری 
اسـتان کنند و اگر بتوانیم برنامه مدون و پشتیبانی 
خوبـی از ایـن بخـش داشـته باشـیم طی ۲ تا سـه 
سـال آینده یکی از اسـتان های مقصد گردشگری 
کشور خواهیم شـد.  وی گفت: فضای مجازی امروز 
گسترش زیادی دارد و تولید محتوا برای شناساندن 
گردشـگری اسـتان کرمان باید در دسـتور کار قرار 
گیرد که این مسـاله نیـاز بـه برنامه ریـزی، بودجه 

و حمایـت دارد.
رییس کمیسیون گردشگری اتاق بازرگانی تصریح 
کرد: رسـانه ها بهتر و بیشـتر مـی توانند بـه جاذبه 
های اسـتان کرمـان بپردازند، ضمـن آنگه فرهنگ 
گردشـگری در میان مـردم کرمان نیز حتمـا ارتقا 
پیـدا کند تـا اقتصـاد گردشـگری جایگزیـن دیگر 

بخش هـای غیرمولد شـود.
جذب گردشگر هم اولویت باشد

وی ادامه داد: زیرسـاخت های گردشـگری در طول 
سـال های گذشـته در اسـتان کرمـان بهتـر شـده 
اسـت، اما مهمتر از زیرسـاخت ها باید مساله جذب 
گردشـگر بـه اسـتان در اولویت قرار داشـته باشـد 

که راهکارهایـی نظیر معرفـی جاذبه هـا، تبلیغات 
وسـیع، هدفمند و ایجـاد جاذبه های جنبـی برای 

گردشـگران و غیـره حتما اجرا شـود.
سخن بر سـر وضعیت گردشـگری کرمان درحالی 
اسـت که مراکـز اقامتـی به ویـژه هتل های اسـتان 
کرمان روزهای شـلوغی را بخصوص در ایام ابتدایی 
سال پشت سر گذاشـتند، هر چند اقامت مستمر و 
طولانی مدت گردشـگران هدف اصلـی  این صنف 
حوزه گردشـگری اسـت. رییـس جامعـه حرفه ای 
هتلـداران اسـتان کرمـان با اشـاره بـه مانـدگاری 
کـم گردشـگران در اسـتان کرمـان ادامـه داد: مـا 
نتوانسته ایم استان کرمان را به عنوان مقصد اصلی 
گردشـگری معرفی کنیم که اگر این مساله بخوبی 
انجام شـود حتما میزان سـفر و ماندگاری گردشگر 

افزایـش پیدا مـی کند.
جاویـد سـبحانی در گفـت وگـو بـا خبرنـگار ایرنا 
با بیـان اینکـه اسـتان کرمـان معبـر و محـور گذر 
مسـافران از نقـاط مختلـف کشـور اسـت افـزود: 
در تمامـی اسـتان هـا و نقاط کشـور، مسـاله عبور 
گردشـگر وجـود دارد اما مـا باید زیرسـاخت هـا را 
تقویت کنیـم و مراکـز اقامتی مناسـب بـرای همه 
اقشار و هتل های اسـتاندارد را در تمامی شهرستان 
هـای اسـتان بـرای جـذب و مانـدگاری گردشـگر 

داشـته باشـیم.  
توانمندسازی محیطی

وی ادامـه داد: همچنیـن بـرای مانـدگاری بیشـتر 
مسافران و گردشگران در کرمان باید توانمند سازی 
محیطی انجام شود و در کنار بناهای ثبت جهانی و 
ملی، جاذبه های ثانویه و انسان سـاخت نیز ساخته 
شـود و برگزاری برنامـه های فرهنگـی و هنری نیز 
بویـژه در ایـام تعطیـلات و مناسـبت ها بـه ماندن 

گردشـگران کمک زیادی مـی کند.
سـبحانی تصریح کرد: با توجه به اینکه مزار شـهید 
سـلیمانی در کرمـان ظرفیـت جدید گردشـگری 
تعریـف شـده اسـت، بایـد الزامـات گردشـگری 
مقاومـت و راهیـان نـور در کرمـان ایجـاد و رعایت 
شـود. بـه گـزارش ایرنـا شـاید پـس از دوره وقفه ۲ 
سـاله حضور و اقامت مسـافران  نـوروزی در کرمان 
امیدبخش و اندکی راضی کننده باشد، اما آمارهای 
حجم ورودی مسـافر و اقامت بسـیار کمتـر آنان در 
نوروز خود تلنگری اسـت تا ببینیم وضعیت اقامت 
گردشـگران یا مقصد سـفر بودن در کرمان با توجه 
به ظرفیـت های گردشـگری منحصـر به فـرد این 

خطه اصلا در شـان دیـار کریمان نیسـت.
فرهنگ سـازی میزبانی از گردشـگری کـه باید در 
همه ادارات و صنوف جاری و سـاری باشـد در کنار 
معرفی صحیح جاذبه ها و فراهم کردن گردشگری 
ارزان و آسـان، نه تنهـا در ایام اوج گردشـگری بلکه 
حضـور مسـافران و گردشـگران در طـول سـال را 
تضمین می کنـد و مـی توانـد درآمدهای پایـدار و 

مطمئنـی را نصیب این خطـه کند.
یادمان باشـد توسـعه گردشـگری هـم اشـتغال و 
افزایـش درآمدها را بـه دنبال دارد و هم مشـکلاتی 
مانند آلایندگی زیست محیطی، مصرف بالای آب و 
دیگر گرفتاری هایی که این روزها اسـتان کرمان را 
درگیر خود کـرده ندارد؛ پس ضـرورت دارد مدیران 
تصمیم گیر اسـتان نیز به جای آنکه بیشـتر تمرکز 
خود را بـر معـدن و کشـاورزی بگذارند، بـاور کنند 
کـه راه هایـی بـرای توسـعه عملیاتی گردشـگری 

وجـود دارد.

سرزمین آثار ثبت جهانی چشم انتظار گردشگر
گزارش

گزارش داوود رجبی | ایرنا

معاون استاندار کرمان در مراسم
 معرفی مدیرعامل جدید آبفا؛

تنش آبی اولین معضل
 و مسئلۀ استان است

معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار کرمان در مراسم 
معرفی مدیرعامل جدید آبفای استان با اشاره به تشکیل شورای 
راهبردی مدیران ارشد استان توضیح داد: »اولین اتفاق در این 
شورا آن بود که نظام مسائل اســتان احصا شد و به ۴۷۰ مسئله 
و ســپس، به هشت کلان مسئله رســیدیم که اولین معضل آن 
تنش آبی بود«.رحمان جلالی با تاکید بر اینکه اولویت مســئله 
و مادرمسئلۀ استان ما تنش آبی اســت، اظهار کرد:»در کرمان 

مشکل مدیریت آب و فرهنگ مصرف آب داریم«.
او با اشاره به اینکه کارایی و اثربخشی دو ویژگی مهم مدیریتی 
است، افزود: »برای تشخیص اینکه مدیر کارا بوده، نحوۀ استفاده 
از منابع بررسی می شود و اثربخشی، میزانی است که به اهداف 
دست یافته است و مجموع کارایی و اثربخشی شاخص بهره وری 
را تعیین می کند«.او با بیان اینکه ســپهبد شهید سلیمانی هر 
دو این ویژگی ها را داشــتند، ادامه داد: »برای ارزیابی عملکرد 
مهندس طاهری مدیرعامل ســابق آبفا باید ببینیم چه منابعی 
و در چه شرایطی در اختیار ایشــان بوده که توانسته وضعیت را 
مدیریت کند«.جلالی در ادامه گفــت: »مهندس عبدیان چهار 
حوزه را باید در دســتور کار قرار دهد که حــوزۀ طرح و برنامه 
اولین اســت«.او ادامه داد: »مقام معظم رهبری ۲۱ سال قبل 
سیاست های کلی در حوزۀ آب را ابلاغ کردند که باید در دستور 
کار مهندس عبدیان قرار گیرد و بر مبنای سند ابلاغی رهبری، 
برنامه های کوتاه مدت و میان مدت و بلندمدت با برش اســتانی 
تدوین شــود«.او با بیان اینکه حوزۀ بعدی زیرســاختی است، 
اظهار کرد: »فرسودگی شبکه در استان بالاست و بخش زیادی 
از منابع آبی ما در شــبکه هدر می رود و این هم نیاز به منابع و 
طرح و برنامه دارد«.جلالی ادامه داد: »حوزۀ بعدی نیروی انسانی 
است. نیروی انسانی متخصص و متعهد و جوان در آبفا، در سراسر 
کشور زبانزد اســت و باید برای توانمندسازی و تثبیت آن کار و 
نیروهای متخصص اضافه شــود«.معاون استاندار کرمان گفت: 
»آخرین حوزه ارتباطات است. گفتمان دولت سیزدهم مردمی 
بودن است. مهندس عبدیان باید مکانیزم ارتباطی با مردم را به 

درستی تعریف کند«.

بم  شهرستان  وانقلاب  عمومی  دادستان 
گفت: با ورود دستگاه قضایی استان کرمان 
3 هزار نفر نیروی  از بیکار شدن بالغ بر 
متخصص،تکنسین و کارگر در شرکت های خودروسازی بم 

جلوگیری به عمل آمده است.
محمد ضیاالدینی در تشریح عملکرد ستاد اقتصاد مقاومتی 
در ابعاد حقوقی و قضایی در شهرستان بم اظهار کرد: طی 
چند ماه گذشته این ستاد در راستای منویات رهبر معظم 
انقلاب)مدظله العالی(رسیدگی به مشکلات ۴ شرکت بزرگ 
خودروسازی در بخش خصوصی را در دستور کار خود قرار داد 
و خوشبختانه با اقدامات به موقع دستگاه  قضایی و اجرایی از 

تعطیلی این واحد های صنعتی جلوگیری بعمل آمده است.
این مقام قضایی با اشاره به اینکه بالغ بر ۱۱هزار نفر در 
شرکت های خودروسازی ارگ جدید بم مشغول به فعالیت 
هستند، اعلام کرد:طی چند ماه اخیر با ورود میدانی رییس 
کل دادگستری کرمان ،دادستان مرکز استان و جمعی از 
مقامات ارشد قضایی استان و شهرستان چندین جلسه 
رفع موانع تولید در دادگستری بم تشکیل و از تعدیل نیرو و 
بیکار شدن بالغ بر 3 هزار نفر در این شرکت های خودروساز 

جلوگیری بعمل آمد
او تصریح کرد: دادستانی با تمام توان و با استفاده از ظرفیت 
های قانونی از شرکت های دانش بنیان و نخبگان شهرستان 

حمایت و پشتیبانی می کند.
دادستان بم اضافه کرد: سیستم قضایی طبق قانون در حوزه 
تولید و صنعت به صورت مستقیم وظیفه  ای ندارد، اما در 
راستای عمل به منویات مقام معظم رهبری )مدظله العالی(، 
احیای حقوق عامه و پیشگیری از وقوع جرم در این عرصه 
ورود کرده و حضور دستگاه قضایی در این عرصه گره  گشای 
بسیاری از موانع و مشکلات صنعتگران و تولیدکنندگان 

است.
 ضیاالدینی در بخش دیگر سخنان خود گفت: با توجه به 
اینکه شهرستان بم به عنوان "باغ شهر" ثبت جهانی شده 
است، انجام اقدامات پیشگیرانه در راستای جلوگیری از تغییر 

کاربری اراضی باغی به مسکونی ضرورت دارد.

سخنگوی علوم   پزشکی کرمان از شناسایی سه مورد قطعی سرخک 
در استان کرمان از ابتدای امسال خبر داد و گفت: نگرانی ابتلا به این 
بیماری در کسانی که دو نوبت واکسن سرخک خود را دریافت 

کردند وجود ندارد.
سعید صحبتی با بیان اینکه ما سرخک را به عنوان مسری ترین 
و واگیردارترین بیماری ویروسی می شناسیم اظهار داشت: 
خوشبختانه به مدد واکسیناسیون گسترده در ایران، کشور ما در 
مرحله حذف بیماری سرخک قرار دارد و در این شرایط حتی یک 

مورد ابتلا به سرخک هم برای ما زیاد است.
او با اشاره به اینکه از اواسط سال ۱۴۰۰ مواردی از سرخک عمدتاً 
در جمعیت های مهاجری که از کشورهای همسایه شرقی وارد 
ایران شده بودند در کشور ما مشاهده شد گفت: در این کشورها 
واکسیناسیون به اندازه ما جدی گرفته نشده و این نگرانی وجود 
داشت که انتقال سرخک از این جمعیت و گروهی که ایمنی کامل 

را ندارند به جمعیت بومی و ایرانی ما هم اتفاق بیفتد.
سخنگوی دانشگاه علوم   پزشکی کرمان با بیان اینکه در استان های 
مختلفی از کشور از جمله جنوب استان کرمان مواردی از این 
بیماری را در نیمه دوم سال قبل مشاهده کردیم افزود: اقدامات 
خوبی در نیمه دوم سال ۱۴۰۰، از جمله واکسیناسیون همگانی 

برای گروه سنی کودکان انجام شد.
او با اشاره به اینکه از ابتدای امسال هم با توجه به مهاجرت هایی که 
به کشور ما انجام می شود، مواردی از سرخک را مشاهده کردیم 
گفت: از ابتدای امسال سه مورد قطعی سرخک را در استان کرمان 
شناسایی کردیم و عمدتاً کسانی بودند که جدیداً وارد کشور شده و 

سابقه واکسیناسیون نداشتند.
صحبتی با بیان اینکه خوشبختانه اقدامات فوری انجام و موارد در 
همان روزهای نخست ورود به کشور شناسایی شدند ادامه داد: 
آزمایشات لازم انجام و محیطی که این افراد به آنجا رفت و آمد داشته 
و کسانی که این افراد با آنها ارتباط داشتند، ردیابی و پیگیری شده و 
کسانی که لازم بود تکمیل واکسیناسیون آنها انجام شد انجام شد.

او با اشاره به اینکه به خانواده ها توصیه می شود سابقه واکسیناسیون 
کودکان خود را کنترل کنند افزود: طبق برنامه کشوری 
واکسیناسیون هر کودکی که متولد می شود باید دو نوبت 
واکسیناسیون سرخک را در سن ۱۲ و ۱۸ ماهگی دریافت کرده 
باشد و کودکانی که این دو نوبت واکسن را دریافت کردند هیچ 

نگرانی از این بابت وجود ندارد.

عضو هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی 
گفت: در راســتای سیاســت های ابلاغی وزارت جهاد کشاورزی در 
توسعه و ترویج کشــت های قراردادی، شــرکت خدمات حمایتی 
کشاورزی همراه و هم راستا با سیاست های مذکور، به عنوان پشتیبان 
و موتور محرکه کشت های قراردادی، نقشی ممتاز در اجرایی شدن 

طرح مذکور داشته است.
حمیدرســولی با اعلام موضوع فوق افزود:در برنامه کشت قراردادی 
گندم که در )۱۷( استان کشور به مساحت ۲۵۰,۰۰۰ هکتار انجام 
گردید، شرکت خدمات حمایتی کشاورزی با تأمین بیش از )۶۵( هزار 

تن انواع کودهای شیمیایی یارانه ای به ارزش ۶۰۰۰ میلیارد ریال و تحویل آن به کشاورزان مشمول طرح، نقش 
کلیدی خود را در اجرای این برنامه به خوبی ایفا نموده است.

او با ارایه گزارشی از فعالیت های شرکت خدمات حمایتی کشاورزی در زمینه کشت قراردادی گندم اعلام کرد : 
در برنامه کشت قراردادی برنج نیز که در سال جاری به مساحت ۴۵۰۰۰ هکتار در استانهای شمالی کلید خورد،

به گفته او شرکت خدمات حمایتی کشاورزی به عنوان پشتیبان این طرح، تمامی نیازهای نهاده ای طرح مذکور 
شامل: بذور برنج، انواع کودهای کشاورزی و سموم را تأمین نموده است و از ابتدای سال جاری تاکنون بیش از 
۱۲۰۰ تن بذور برنج و ۲۱۰۰۰ تن انواع کودهای شیمیایی و همچنین بیش از ۹۰۰,۰۰۰ لیتر انواع سموم برای 

طرح مذکور تأمین و در حال تحویل به کشاورزان عزیز می باشد.
رســولی ادامه داد: برآورد می شــود که برای اجرای این طرح نیز مجموعاً در حدود ۲۰۰۰ میلیارد ریال انواع 
نهاده های کشاورزی توسط شرکت خدمات حمایتی کشاورزی بدون دریافت وجه تحویل کشاورزان عزیز شود.
حمید رسولی مدیرعامل شرکت خدمات حمایتی کشاورزی در پایان افزود: موفقیت طرح کشت قراردادی منوط 

به پشتیبانی خوب و مناسب شرکت خدمات حمایتی کشاورزی از آن می باشد.

سرپرســت فرمانداری 
ریگان گفــت: مجتمع 
آبرســانی "علی آبــاد 
 " ن ســم خا قا محمد
به منظــور آبرســانی 
بــه هفــت روســتای 
ایــن شهرســتان بــه 

بهره برداری رسید.
مراد آبیار در حاشــیه 

افتتاح طرح مجتمع آبرسانی به هفت روستای ریگان افزود: این 
مجتمع با اعتبار ۱۲۰ میلیارد ریال احداث شده است. 

او تصریح کــرد: با افتتاح مجتمع آبرســانی به هفت روســتای 
ریگان بیش از هزار و ۲۰۰ خانوار از مزایای آب آشامیدنی سالم 

برخوردار شدند. 
سرپرست فرمانداری ریگان ضمن تقدیر از شرکت آب وفاضلاب 
این شهرســتان اظهار داشت: برای آبرســانی به هفت روستای 
محروم ریگان 3۰ کیلومتر لوله گذاری انجام شــده و بزودی ۲ 
مجتمع آبرسانی به روستای علی آباد پشت ریگ و شهر گنبکی 

نیز به بهره برداری خواهد رسید. 
او گفت: با افتتاح این ۲ مجتمع آبرســانی شــهر گنبکی و ۱۲ 
روســتای بخش مرکزی ریگان از مزایای آن برخوردار خواهند 

شد

رئیس اداره نظــارت بر اماکن 
عمومــی فرماندهــی انتظامی 
استان با اشــاره به پلمب ۹۹ 
واحد صنفی متخلــف، گفت: 
در ایام ماه مبــارک رمضان از 
۲ هــزار و 3۹۵ واحــد صنفی 
در سطح اســتان بازدید انجام 

شده است. 
سرهنگ احمد شــمس الدین 

نژاد بیان کرد: در راستای ســاماندهی صنوف ، طرح نظارت و کنترل 
اصناف در ماه مبارک رمضان توســط ماموران اداره نظارت بر اماکن 

عمومی پلیس امنیت عمومی استان اجراء شد.
او افزود: در راستای اقدامات نظارتی در ماه مبارک رمضان، از ۲ هزار 
و 3۹۵ واحد صنفی مجاز برای پذیرایی شهروندان و مسافران ، بازدید 

به عمل آمد که به یک هزار و 333 واحد تذکر داده شد.
او با اشــاره به پلمب ۹۹ واحد صنفــی متخلف به علــت عدم رعایت 
قوانین و مقررات و ضوابط اماکن عمومی و صنفــی در این ایام، بیان 
کرد: در بازدید های بــه عمل آمده به 3۸۰ نفر اخطــار و از ۵۸۱ نفر 

تعهد اخذ شد.
رئیس اداره نظارت بر اماکــن عمومی فرماندهی انتظامی اســتان بر 
تداوم و تشــدید این گونه اقدامات کنترلی و نظارتی پلیس از ســوی 
اداره نظارت بر اماکن عمومی در طول ایام مــاه مبارک رمضان تاکید 

کرد.

شرکت خدمات حمایتی کشاورزی، موتور محرکه 
کشت های قراردادی

مجتمع آبرسانی به هفت روستای 
ریگان به بهره برداری رسید

در ایام ماه مبارک رمضان صورت گرفت؛

پلمب ۹۹ واحد صنفی متخلف در کرمان

جلوگیری از بیکار شدن بالغ بر
 3 هزار نفر با ورود دستگاه قضا

سه مورد قطعی سرخک در 
استان کرمان شناسایی شد
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گزارش
مرضیه قاضی زاده

خبرخبر

به جز بخش خانگی، مدارس و مراکز آموزشی 
بخش دولتی تنها نهادهایی هستند که برای 
آن ها "الگوی مصرف" تعریف و پیش بینی شده 
اســت. موضوعی که هم در قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ و هم قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ مورد 
اشاره قرار گرفته و سال گذشته در پی ابلاغ قانون 
بودجه، وزارت آموزش و پرورش بخشنامه آن را 
به مدارس ابلاغ کرد. در تازه ترین مصوبه مجلس 
یعنی بند "ت" تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
در این باره آمده است: "کلیه واحدهای آموزشی 
مدارس دولتی و وزارت آمــوزش و پرورش از 
پرداخت هزینه های برق، گاز و آب تا سقف الگوی 
مصرف معاف هستند". اما این معافیت چگونه 
است و اساساً الگوی مصرف آب و برق در مدارس 

چه میزان پیش بینی شده است؟
آموزش و پرورش در بخشنامه ابلاغی خود به 
مراکز پرشمار آموزشی دولتی اعم از مدارس و 
سایر مراکز مانند دانشگاه ها الگوی مصرف برق 
مدارس را ۹۰ درصد مصرف آن ها نسبت به سال 
پایه که ســال ۹۶ در نظرگرفته شده ، قرار داده 
است. در بخشنامه آموزش و پرورش در این باره 
آمده است: الگوی مصرف برق معادل ۹۰ درصد 
متوسط مصرف برق واحدهای آموزشی دولتی 
در گروه های مشابه طی ســال ۹۶ در ماه های 
متناظر اســت. همچنین درباره این الگو برای 
مناطق گرمسیر نیز پیش بینی شده است: طبق 
نظام تعرفه وزارت نیرو، الگوی مصرف مناطق 
گرمسیر معادل ۹۵ درصد متوسط مصرف برق 
واحدهای آموزشی دولتی در دوره های مشابه 

سال ۹۶ در ماه های متناظر است.
این در حالی اســت که الگــوی مصرف "آب" 
مدارس و مراکز آموزشی دولتی نیز در مناطق 
دارای تنش آبی و غیر از آن متفاوت پیش بینی 
شده است؛ به گونه ای که در مناطق آبی دارای 
تنش و محدودیت برای هر نفر ۱۸۰ لیتر و در 

مناطق عادی ۲۴۰ لیتر است.

چین نیامد، خودمان 
می سازیم

پس از آن که نتیجه ی مشخصی از مذاکره با 
شرکت های چینی برای مسکن سازی در ایران 
حاصل نشد، قرار است مسئولان وزارت راه و 
شهرسازی با معاونت علمی و فناوری ریاست 
جمهوری تمهیداتی را به منظور استفاده از 
توان شــرکت های دانش بنیان داخلی برای 

صنعت ساختمان به کار گیرند.
به گزارش ایسنا، چند هفته ای است که موضوع 
مذاکره با شــرکت های چینی برای ورود به 
پروژه نهضت ملی مسکن در ایران مسکوت 
مانده است. این در حالی است که وزارت راه و 
شهرسازی از سال گذشته استفاده از ظرفیت 
شــرکت های خارجی برای ارتقای ســطح 
تکنولوژی صنعت ساختمان را در دستور کار 
قرار داد و اعلام کرد کــه مذاکراتی با برخی 
شرکت های خارجی صورت داده است. اواخر 
سال گذشته نیز محمود محمودزاده ـ معاون 
وزیر راه و شهرسازی به ایسنا گفت که مذاکره با 
چینی ها از دستور کار خارج نشده و ادامه دارد.

در این بیــن بعضی شــرکت های دولتی 
رایزنی های را با شرکت های ترک و چینی آغاز 
کردند. روز ۲۲ اسفندماه ۱۴۰۰ یاسر امامی ـ 
مدیرعامل شرکت گروه سرمایه گذاری مسکن 
در یک نشست خبری اظهار کرد: امروز با یک 
شرکت بزرگ ترکیه ای که قبلا در ایران سابقه 
فعالیت نداشته مذاکره کردیم و آمادگی دارد 

در پروژه های مسکونی ایران مشارکت کند.
اشــاره امامی به عدم حضور شرکت ترک 
در ایران از آن جهت بود که تصور می شــد 
شرکت مذکور، همان شرکتی است که در 
شهرهای جدید پردیس و پرند، مسکن مهر 
ساخته است. شنیده ها حاکی از آن است به 
دلایلی مثل تحریم و نبود صرفه  اقتصادی، 
طرف چینی تمایل چندانی برای حضور در 
ایران نشان نمی دهد. درخصوص مذاکره با 
شرکت های ترک نیز اطلاع رسانی چندانی 
صورت نگرفته و به نظر نمی رســد توافقی 
تا کنون صــورت گرفته باشــد. وزارت راه و 
شهرسازی از اوایل فعالیت دولت سیزدهم 
اعلام کرد که همزمان با رایزنی با شرکت های 
خارجی، از توان شرکت های ایرانی نیز غافل 
نیســت. در این زمینه اعلام شــد موضوع 
صنعتی سازی به فراخوان گذاشته شده و از 
۵۸۶ شرکت داخلی که تاییدیه فنی دارند 
خواسته شده تا در طرح نهضت ملی مسکن 
سه مشخصه کیفیت، سرعت اجرا و کاهش 
قیمت تمام شده را در دستور کار قرار دهند؛ 
جلسات مشترکی بین مسئولان وزارت راه 
و شهرسازی با برخی شــرکت های داخلی 
برگزار شده و یکی از مهمترین دستور کارهای 
این وزارتخانه در سال جدید ارتقای فناوری 
ساخت است. به تازگی هم رییس کمیسیون 
عمران مجلس با تاکید بر لزوم اســتفاده از 
ظرفیت شــرکت های دانش بنیان با هدف 
ارتقای کیفیت ساخت و ساز گفته است: این 
موضوع را در جلسه با معاون علمی و فناوری 
رئیس جمهور مطرح کردیم و وی قول داد تا 
هفته آینده با وزارت راه و شهرسازی جلسه ای 
برگزار و برنامه جامعــی را تدوین کرده و به 

کمیسیون عمران گزارش دهند

افزایش تعرفه های اینترنتی تبدیل به یکی 
از موضوعات پر بحث و حاشیه ابتدای سال 
۱۴۰۱ شده است. بر اساس اعلام صادق عباسی 
شاهکوه، معاون وزیر ارتباطات و فناوری 
اطلاعات، در سال ۱۴۰۱ تعرفه اینترنت 
خانگی ۶۰ درصد افزایش یافته و در کنار آن 
برخی از اپراتورها تلفن همراه نیز تعرفه های 
اینترنتی خود را حدود ۵۰ درصد افزایش داده 
اند. او همچنین گفته است؛ اپراتورها برخی 
بسته های ارزان قیمت خود را زیر قیمت کف 
ارائه کرده اند که، قانوناً از همان ابتدا نباید این 
بسته ها عرضه می  شدند. از سوی دیگر عیسی 
زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات، در 
سخنانی دو پهلو در حاشیه نشست مشترک 
مجلس و دولت، اظهار کرده است: اگر افزایش 
تعرفه اینترنت، اپراتورها را ملزم به توسعه شبکه 
ارتباطی کشور و استفاده از فناوری های جدید 
نکند، با آن مخالفیم. توسعه زیر ساخت ها برای 
بهبود سرعت و کیفیت اینترنت ضروری است، 
اما به گفته کارشناسان؛ هزینه مورد نیاز برای 
توسعه زیرساخت ها را باید سرمایه گذار بدهد 

نه از جیب مردم برداشت شود. 
حسین امامی، مدرس ارتباطات در دانشگاه 
و پژوهشگر رسانه های نوین، در گفت و گو با 
اقتصاد آنلاین در این باره، گفت: استدلال این 
شرکت های خدمات اینترنتی برای افزایش 
تعرفه ها، چند برابر شدن هزینه هایشان و تداوم 
سرمایه گذاری با هدف بهبود ارائه خدمات 
است، اما در کوتاه مدت هزینه مشکل کیفیت 
اینترنت را نمی توان از جیب مردم تامین کرد و 

باید جذب سرمایه گذار شود. 

وی ادامه داد: وقتی با کیفیت پایین اینترنت، 
آن را گران کرده اند به یقین بدانید در صورت  
توسعه شبکه ارتباطی مجدد هم آن را گران 
خواهند کرد.  امامی همچنین با انتقاد از افزایش 
قیمت ها بدون توجه به آثار آن بر جامعه، اظهار 
کرد: اینترنت ابزاری تجملاتی نیست که با 
گران کردنش برای عده ای در دسترس و 
برای عده ای دیگر خارج از دسترس شود.   وی 
تصریح کرد: امروزه اینترنت لازمه یک زندگی 
حداقلی است و در جهان صحبت از این است 
که برای کاهش شکاف دیجیتالی بین فقیر و 
غنی و به ویژه در کشورهای در حال توسعه باید 
دسترسی به اینترنت به عنوان یکی از اصول 
حقوق انسانی رایگان باشد و اغلب کشورهای 
رو به توسعه، در حال تلاش برای تحقق آن 
هستند. وی یادآور شد: در تابستان ۲۰۱۶، 
شورای حقوق بشر سازمان ملل متحد قطعنامه 
ای غیرالزام آور منتشر کرد که در آن تأیید شده 
است، "همان حقوقی که مردم در حالت آفلاین 

دارند باید به صورت آنلاین نیز محافظت شوند" 
امامی با بیان اینکه در دولت قبل نیز اپراتورها 
تلاش زیادی برای افزایش تعرفه اینترنت با 
توجیه توسعه زیر ساخت داشتند، گفت: در 
دولت قبل در مقطعی اپراتور تلفن همراه، 
اینترنت را گران کردند، اما دولت از آنها شکایت 
کرد و جلوی اقدامشان ایستاد. در آن زمان 
وزارت ارتباطات اعلام کرد، اقدام اپراتورها 
غیرقانونی بوده و با هم تبانی کرده اند.این استاد 
دانشگاه بر این باور است، اکنون نیز همان اتفاق 
افتاده است اما اینبار با همراهی دولت. امامی با 
اشاره به وعده دولت سیزدهم برای اینترنت 
رایگان و یا با حداقل قیمت، افزود: احتمالا داده 
می شود، دولت برای تحقق این شعار انتخاباتی 
طرح مشابه توزیع کوپنی برای اینترنت اجرا 
کند. در این طرح برای هر نفر ۲ گیگابایت سهم 
در نظر گرفته می شود تا وعده ش به هر شکلی 
محقق شود، در حالی که دولت در ایام انتخابات 
نگفته بود، اینترنت را سهمیه بندی خواهد کرد.

رئیس مجلس شورای اسلامی گفت: در حال 
حاضر برای ۶ میلیون نفر از افرادی که بیمه 
نیستند منابع در نظر گرفتیم تا همه آنها بدون 

اخذ وجه بیمه شوند.
به گزارش حوزه پارلمانی ایرنا، محمد باقر قالیباف 
در دیدار با خیرین و مدیران موسسات خیریه، 
گفت: برای بنده مایه افتخار است که در این ایام و 
ماه رمضان عزیز در جمع شما برادران و خواهران 
گرامی هستم، یکایک شما مایه افتخار کشور و 
فرهنگ اصیل ایرانی و اسلامی هستید و در این 
شرایط سخت خدا به شما توفیق داده تا با همت 
و اراده و دست در جیب خودتان به این مردم 

خدمت کنید
رییس مجلس شورای اسلامی افزود: ما به عنوان 
افرادی که امکانات و بیت المال در دستانمان است 
باید حساس باشیم به تعبیر حضرت آقا »چه بسا که 
فردای قیامت خدا برای کارهای نکرده مان آنقدر 
یقه مان را بگیرد که در رابطه با کارهای کرده مان 

از ما سوال نشود«.
رییس مجلس شورای اسلامی در رابطه با اقدامات 
انجام شده برای کاهش هزینه های درمانی بیماران 
صعب العلاج، گفت: امسال با کمک کمیسیون 
بهداشت و درمان مجلس با پیگیری های جدی 
پول خوبی برای کارت سلامت بیماران صعب العلاج 
در نظر گرفتیم که صد درصد هزینه درمان آنها 
پرداخت می شود بدین معنی که به صورت 
صددرصدی تحت پوشش بیمه قرار می گیرند در 
این رابطه خیرین باید این افراد را شناسایی کرده و 
از طریق بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره( 
تحت پوشش قرار دهند، در حال حاضر هم برای 
۶ میلیون نفر از افرادی که بیمه نیستند منابع در 

نظر گرفتیم تا همه آنها بدون اخذ وجه بیمه شوند.
قالیباف ادامه داد: هیچ کس بهتر از خیرین 
نمی تواند مجری این کار باشد، چرا که در 
شهرستان ها و استان ها افراد فاقد بیمه را شناسایی 
و از طریق سایت بیمه آن ها را پیگیری کنند تا 
هزینه های درمانی آنها نیز پرداخت شود. این 
نکته ای است که اگر ارتباط برقرار شود ما مصمم 
هستیم اتفاقات بزرگی رخ دهد به ویژه در برنامه 
هفتم که امسال تدوین می کنیم مسائل مذکور را 
نیز در نظر بگیریم. وی خاطرنشان کرد: در سفری 
که به استان خوزستان و سیستان و بلوچستان 
داشتم از نزدیک مشکلات کمبود آب روستاها 
را دیدیم از این رو به صورت متمرکز بیش از ۱۰ 
هزار روستا را برای آبرسانی مورد هدف قرار دادیم 
و چقدر دوست دارم که این آبرسانی ها به دست 
خیرین و بچه های جهادی انجام شود چرا که 

هزینه ها کاهش پیدا می کند.
رییس قوه مقننه کشورمان با بیان اینکه مباحث 

مربوط به مالیات مرتبط با فعالیت خیرین را 
پیگیری خواهم کرد، افزود: ما در محل هایی 
فرارهای مالیاتی زیادی داریم و باید از فرارهای 
مالیاتی جلوگیری شود بطور مثال در زمان شیوع 
ویروس کرونا در همه کشورهای دنیا درآمدهای 
مالیاتی دولت ها کاهش پیدا کرد اما درآمد مالیاتی 
ما در حالی افزایش داشت و تحقق آن امسال به 
۱۱3 درصد رسیده است که ما همچنان حدود ۶۰ 
درصد فرار مالیاتی داریم و این امر نشان دهنده این 
است که روند فعلی مالیات گیری مناسب نیست 
و به عبارتی در بخش مالیاتی حکمرانی مناسبی 
نداریم. قالیباف افزود: خیرین باید از منابع مربوط 
به محرومیت زدایی، آب و راه روستایی مناطق 
محروم که خیریه ها و جهادی ها می توانند خارج از 
تشریفات اقداماتی انجام دهند، استفاده کنند. چرا 
که منابع بسیار خوبی برای این حوزه در نظر گرفته 
شده که می تواند در محرومیت زدایی نقش داشته 

باشد و بسیاری مناطق را احیا کند.

۶میلیون نفر رایگان بیمه می شوند
صد درصد هزینه های بیماران صعب العلاج پرداخت می شود

توسعه زیرساخت از جیب مردم
افزایش ۵۰درصدی اینترنت در قرن جدید

وزیر اقتصاد با بیان اینکه حرکت دولت در مسیر حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 
گام به گام و تدریجی خواهد بود گفت: در خصوص افزایش ۵۷ درصدی 
دستمزد کارگران، در وزارت اقتصاد معتقد بودیم که می شد شاهد 
مصوبه سازگارتری با شرایط اقتصاد کلان باشیم. به گزارش خبرگزاری 
تسنیم، »احسان خاندوزی« در دیدار با اعضا و رؤسای اتاق های بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی، تعاون و اصناف با اشاره به اهمیت موضوع 
پیش بینی پذیری در اقتصاد گفت: سیاست ما در وزارت اقتصاد این 
است که به نوبه خودمان کمک کنیم که مسئله پیش بینی پذیری در 
اقتصاد کشور تحقق پیدا کند. او در ادامه گفت: می پذیرم که در مواردی 
این پیش بینی پذیری نقض شده و خدشه دار گردیده، اما همچنان بر 
اولویت این ایده اصرار داریم و در ستاد اقتصادی دولت هم موضوع را 
با جدیت پیگیری می کنیم. خاندوزی در ادامه سخنانش به موضوع 
عوارض صادراتی اشاره کرد و در این خصوص گفت: در موضوع عوارض 
صادراتی هم این مشکل اخیر روسیه پیش آمد و یا همان طور که خودتان 
مطلع هستید در زمینه قاچاق صادراتی برای میلگرد و اقلام دیگر، کشور 
دچار مسئله شد و می دانید که همه دنیا سراغ تدابیر مقطعی رفتند؛ از 
خود روسیه که درگیر جنگ و تحریم هست گرفته تا سایر کشورهای 
همسایه مثل عراق که در طول یک ماه اخیر چند مصوبه در خصوص 
تعرفه های گمرکی صادر کرد و حتی در ترکیه هم به همین ترتیب این 
مسیر را پیش گرفتند. خاندوزی با اشاره به اینکه اقدامات دولت در 
حوزه رفع موانع صادرات یک پیشرفت است، خاطرنشان کرد: دوست 
دارم شما هم این موضوع را اذعان کنید که در دولت  فعلی به جای اینکه 
مثل دولت های گذشته ممنوعیت صادراتی بگذاریم و بازارهای شما را 
که چندین سال تلاش کرده و توانسته اید در آن بازارها اعتماد و اعتبار 
جلب کنید را کلاً بی اعتبار کنیم، سخت ایستادیم و گفتیم ممنوعیت 
صادراتی به هیچ ترتیبی نباید رخ دهد. وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه با 
وضع عوارض همین کار را می توان کرد، افزود: حق نداریم که ممنوعیت 

کلی وضع کرده و بازارهای صادراتی را از این جهت خدشه دار کنیم.

انتقاد تلویحی خاندوزی نسبت به 
افزایش ۵۷ درصدی دستمزد کارگران

معافیت مشروط 
مدارس از پرداخت 

تعرفه آب و برق

نرخ بالای کرایه حمل درحالی مطرح شده که جنوب ۹هزار و ۷۰۰ هکتار از جنوب گوجه کشت شده که برداشت این 
میزان نیاز به 22 هزار کامیون است . عدد گوجه برداشــت نیز تاکنون 2 هزار هکتار است که البته اوج برداشتش هم 

اردیبهشت ماه است، همین است که فرماندار جیرفت احتمال می دهد که حتی این نرخ کرایه بیشتر هم شود
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در ادامه برنامه های شفافیت مالی وزارت امور اقتصادی و دارایی، از امروز 
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی به انضمام صورتهای مالی سال 
مالی ۱3۹۸، )3۱۲( شرکت دولتی اعم از مادرتخصصی، اصلی و فرعی و 
گزارش حسابرس مستقل و بازرس قانونی به انضمام صورت های مالی سال 
۱3۹۹، )3۱3( شرکت دولتی در سامانه کدال منتشر و در دسترس عموم 
قرار گرفت . همچنین صورت های مالی حسابرسی شده تعداد هفت بانک، 
۲ بیمه دولتی و همچنین چهار شرکت تابعه وزارت امور اقتصادی و دارایی 
در سال گذشته در سامانه کدال منتشر شد. براساس این گزارش سال های 
متمادی است که صورت های مالی شرکت های دولتی پس از انتشار و 
حسابرسی توسط حسابرس مستقل، در مجامع عمومی تصویب می شود 
اما تصویری از کم و کیف عملکرد مالی این شرکت ها و نقاط قوت و ضعف 
احتمالی موجود در عملکرد مالی شرکت های دولتی و مدیران آنها برای 

عموم مردم منعکس نمی شود.

صورت های مالی 3۱3 شرکت 
روی میز شفافیت

کاغـذ وطـن - روز گذشـته مـوازی بـا اعـلام 
ممنوعیـت صـادرات ۴ محصـول سـیب زمینـی، 
پیـاز،  گوجـه و بادمجـان، کارگروه توسـعه صادرات 
اسـتان با دو دسـتور کار تشـکیل شـد، اول بررسـی 
اختـلاف 3 تـا ۴برابـری مبلـغ بارنامـه و رسـید 
پرداختی حمل بـار و دوم تاثیـر ممنوعیت صادرات 
بر کشـاورزان جنوب. جلسـه ای که در نهایـت با این 
صورت جلسـه به اتمام رسـید که نامه ای بـه وزارت 
جهـاد کشـاورزی  اقنـاع ایـن وزارتخانـه بـرای لغو 

ممنوعیـت ارسـال شـود.
حکایـت کرمـان و ممنوعیـت صـادرات، همـان 
حکایت مثـل معـروف روز از نـو و روزی از نو اسـت. 
بـا واگـذاری مسـئولیت های وزارت صمت بـه جهاد 
کشـاورزی، تفاهـم نامـه کرمـان  بـا وزارت صمـت 
مبنی بـر اتخـاذ هرگونه تصمیـم با مشـورت کرمان 
کنـار گذاشـته شـد و عمـلا  هرآنچـه کرمان رشـته 
بـود ، پنبـه شـد. روز گذشـته همزمـان بـا اعـلام 
خبـر ممنوعیت صـادرات، اعضـای اتـاق بازرگانی و 
مدیران ارشـد اقتصادی اسـتانداری کرمان به شـور 
نشسـتند تا بـرای تصمیم یکبـاره جهاد کشـاورزی 
که از همه بیشـتر جنوب اسـتان و بعد هـم فارس و 
هرمـزگان و در مورد محصـول بادمجان خوزسـتان 
را تحـت الشـعاع قـرار می دهد، چـاره چویـی کنند. 

صادرکنندگان هنوز چوب ممنوعیت 
صادرات احمدی نژاد را می خورند

  اولیـن معتـرض ممنوعیـت صـادرات  محمـد علی 
محمد میرزاییـان، رییس کمیسـیون بازرگانی اتاق 
کرمـان اسـت . فردی کـه معتقد اسـت هنوز پسـته 
داران از  قانـون ممنوعیـت صادراتـی کـه در دولـت 
احمـدی نـژاد اجرایـی شـد، متضـرر می شـوند. 
او معتقـد اسـت کـه ممنوعیـت صـادرات ایـن ۴ 
محصول در ادامه، وجهـه صادرکننـدگان را در بازار 
بین الملـل مخـدوش و اعتبار ایـران در بـازار از بین 
می بـرد. بحث  این جلسـه به سـمت پسـته و تفاوت 
نـرخ ارز نیمایـی و آزاد می چرخـد کـه حسـین 
مهرابی، معـاون هماهنگـی امور اقتصاد اسـتانداری 
کرمـان بـه عنـوان ریاسـت جلسـه تاکیـد می کنـد 

کـه دسـتور کار امـروز کرایه هـای حمـل و نقـل  و 
ممنوعیـت صـادرات ۴ محصـول تولیـدی جنـوب 

اسـتان اسـت.
22میلیون برای حمل گوجه فرنگی

در ادامـه جلسـه ارتبـاط ویدئو کنفرانسـی  بـا ابوذر 
عطاپـور، فرمانـدار جیرفـت گرفتـه می شـود تـا 
گزارشـی از وضعیـت جنـوب اسـتان ارائه شـود. در 
این ارتبـاط تاکیـد می شـود کـه از دو هفتـه قبل تا 
بـه کنـون مشـکلاتی در خصـوص کمبود سـوخت 
نداریـم. عطاپور تاکید دارد که مشـکل اصلی جنوب 
نداشـتن ناوگان بومی و اخـذ کرایه هـای حمل 3 تا 
۴ برابـر بیشـتر از بارنامـه اسـت. بـه گفتـه عطاپـور 
علی رغـم اینکـه طبـق بارنامـه ۶ تـا ۷ میلیـون نرخ 
کرایه حمل هـر کامیون اسـت اما طبق رسـید های 
گرفته شـده بابت هر کامیون گوجـه ۱۶، ۱۷ و گاها 

تـا ۲۲ میلیون گرفته شـده اسـت.
نـرخ بـالای کرایـه حمـل درحالـی مطرح شـده که 
جنوب ۹هـزار و ۷۰۰ هکتار از جنوب گوجه کشـت 
شـده کـه برداشـت ایـن میـزان نیـاز بـه ۲۲ هـزار 
کامیـون اسـت . عـدد گوجـه برداشـت نیـز تاکنون 
۲ هـزار هکتـار اسـت کـه البتـه اوج برداشـتش هم 
اردیبهشـت مـاه اسـت، همیـن اسـت کـه فرماندار 
جیرفـت احتمـال می دهد که حتـی این نـرخ کرایه 

بیشـتر هم شـود.

فرمانـدار جیرفـت معتقـد اسـت کـه راه حـل ایـن 
مشـکل نـاوگان جایگزیـن اسـت تـا شـرکت های 
متخلـف بعـد از پلمـب شـدن، جایگزین شـوند. راه 
حلی کـه از دیـد مهرابـی قابل اجرا نیسـت چـرا که 
ناوگان دیگـری در دسـترس نیسـت و ایـن راه حل 

صرفـا روی کاغـذ می مانـد.
بحـث بـرای پیـدا کـردن راه حل بـه دادن سـوخت 

تشـویقی، لاسـتیک رایگان و سایر پیشـنهادات نیز 
می کشـد کـه در گفت و گـو بـا مسـئولان راهداری 

اقـدام انجـام هیچ یـک مهیا نیسـت .
ایـن جلسـه هیـچ راه حـل مشـخصی بـرای حـل 
این مشـکل نـدارد امـا ریاسـت جلسـه تاکیـد دارد 
تـا نامـه ای بـه وزارت کشـور و مسـئولین کشـوری 
نوشـته و بـه صـورت شـفاف عواقـب ایـن تصمیـم 

بیان شـود. تصمیمـی کـه از دیـد مهرابی  بـا توجه 
بـه بـالا بـودن کرایـه حمـل از یـک طـرف و قیمت 
پاییـن محصـول بـا توجـه بـه ممنوعیت صـادرات 
از طـرف دیگـر، منجـر بـه مانـدن محصـول روی 
دسـت کشـاورز می شـود. او البتـه چنـدان بـه ایـن 
نامه خوش بین نیسـت و معتقد اسـت ایـن موضوع 
انقدر سـریع بـه وضعیـت قبل بـر نمی گردد. بـا این 

حـال او دو تکلیـف بـرای جهـاد کشـاورزی شـمال 
و جنـوب مشـخص و بـه عنـوان مصوبـات جلسـه 
قرائـت می کنـد. دسـتور اول  بـاز تکـرار مراحـل 
انجام شـده بـرای اخـذ مصوبـه و توافـق با سـازمان 
صمـت این بـار با جهـاد کشـاورزی، بـرای ایـن  امر 
که بـدون مشـورت بـا اسـتان کرمـان، تصمیمی در 
خصـوص اقـلام تولیـدی و صادراتی خـاص کرمان 
گرفتـه نشـود.  مهرابـی ایـن تکلیـف را بـر عهـده 
جهـاد کشـاورزی شـمال اسـتان قـرار می  دهـد تـا 
با همـکاری جهاد کشـاورزی جنـوب این اقـدام در 
سـریعترین زمـان ممکـن پیگیـری شـود.  دومیـن 
مصوبـه ایـن جلسـه  ارائـه تقویـم زمانـی کشـت و 
اثبات مازاد تولیـد این ۴ محصول در جنوب اسـتان 
اسـت، که  این وظیفـه به جهـاد کشـاورزی جنوب 

محـول می  شـود. 
مهرابـی دسـتور می دهـد تـا در سـریعترین زمـان 
ممکن تقویـم زمانی نیاز و تولید اسـتان و کشـور به 
۴ محصول سـیب زمینـی، پیـاز،  گوجـه و بادمجان 
مشـخص و بـه  وزارت جهـاد کشـاورزی ارسـال 
شـود تـا واقعیـت مـازاد تولیـد ایـن محصـولات در 
اسـتان بـرای  وزارت کشـاورزی محـرز شـده و این 

محدودیـت برداشـته شـود.

تلاش استانداری کرمان برای لغو ممنوعیت 
صادرات چهار محصول کشاورزی

تشکیل به موقع کارگروه توسعه صادرات در استان
هر

س: م
عک

ذبیح الله اعظمــی نماینده مردم جیرفــت و عنبرآباد در نشســت علنی روز 
گذشته)سه شنبه، 3۰ فروردین ماه( مجلس شورای اسلامی در تذکر شفاهی 
خود گفت: معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی بخشنامه ای کشاورزکُش 
مبنی بر ممنوعیت صادرات سیب زمینی، پیاز، گوجه فرنگی و بادمجان را صادر 

کرده است. 
وی افزود: این بخشنامه برخلاف بند )ش( تبصره ۱۷ قانون بودجه سال ۱۴۰۱ است که براساس آن می 
بایست برای ممنوعیت صادرات محصولات کشاورزی، وزارتخانه متبوع ۶ ماه قبل به کشاورزان اطلاع 

رسانی کند، نه اینکه به صورت شبنامه، بخشنامه ای صادر گردد.
منصور شکرالهی  نیز علاوه بر اعتراض رسمی و کتبی ،طی تماس  تلفنی با وزیر جهاد کشاورزی این 
اقدام وزارت جهادکشاورزی را خلاف قانون و مقررات  دانست و تاکید کرد ،در چنین مواردی باید ۶ ماه 

قبل اطلاع رسانی شود.
او همچنین در این نامه خواستار لغو دستور صادره و استمرار در صادرات محصولات کشاورزی جهت 

جلوگیری از زیان و ضرر کشاورزان در جنوب کرمان شد.

اعظمی: این بخش نامه کشاورزکُش است
  اعتراض نمایندگان جنوب کرمان به ممنوعیت صادرات محصولات کشاورزی

وزیر نفت درباره نزدیکی مقدار مصرف بنزین و نفت گاز به ظرفیت پالایشی 
کشور هشــدار داد و تأکید کرد که ضرورت سرمایه گذاری در این صنعت 

روزبه روز آشکارتر می شود.
به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، جواد اوجی، وزیر نفت در 

مراسم امضای تفاهم نامه بین وزارت نفت و شهرداری تهران گفت:پارسال در فصل سرد حدود ۸۵۰ 
میلیون مترمکعب در روز گاز شیرین در شبکه داشتیم و روزانه حدود ۲۵۰ میلیون مترمکعب هم 
کسری گاز داشتیم، به همین دلیل مجبور شدیم گازرسانی به صنایع و نیروگاه ها را محدود کنیم تا 

جوابگوی تأمین گاز بخش خانگی و تجاری باشیم.
وزیر نفت با اشاره به بازده پایین نیروگاه های تولید برق کشور اظهار کرد: این مقدار به طور میانگین در 
کشورهای پیشرفته بالای ۴۸ درصد است، بنابراین وزارت نفت مهار شدت مصرف انرژی را وظیفه 
خود می داند، زیرا سالانه ۸۰ میلیارد دلار یارانه سوخت در کشور پرداخت می شود. اوجی با اشاره به 
اینکه صنعت نفت پارسال در مجموع ۴3 میلیارد دلار درآمد داشته است، ادامه داد: اگر مصرف سوخت 

کشور را در بخش های مختلف نصف کنیم، می توان سالانه ۱۵۰ میلیارد دلار به دولت تحویل داد.

اوجی: سالی ۸۰ میلیارد دلار یارانه سوخت 
در کشور پرداخت می شود

بورس تهران روز گذشــته هم به تبعیت از سایر روزهای هفته آخر 
فروردین ماه روند رو به رشد خود را در پیش گرفت و به مسیر خود 
در جهت پشت سر گذاشتن سدهای مقاومت ادامه داد. شاخص کل 
سه شنبه در ارتفاع یک میلیون و ۵۱3 هزار واحدی آرام گرفت که در 

طول هفت ماه اخیر بی سابقه بوده، اما مهمتر از این رشد کمرنگ، صعود شاخص هم وزن به 
کانال ۴۰۰ هزار واحدی بود که از ۲۵ مهرماه ۱۴۰۰ به این سو بی سابقه بوده است.

به گزارش اقتصاد آنلاین؛ شاخص کل بورس  سه شــنبه 3۰ فروردین ماه ۱۴۰۱ با رشدی 
۱۱هزار واحدی معاملات را به پایان رسانده و به روند رو به رشد خود در روزهای اخیر ادامه 
داد. رشد ۱۱هزار و ۲۲۱واحدی )۰.۷۵درصد( بورس باعث شد تا شاخص کل در ارتفاع یک 
میلیون و ۵۱3هزار واحدی قرار بگیرد. شاخص  هم وزن نیز با رشدی ۰.۷درصد وارد محدوده 
۴۰۰ هزار واحدی شد که در طول هفت ماه اخیر بی سابقه بوده است، به عبارتی امروز رکورد 
جدیدی در بورس جابجا شد و آنهم بازگشت شاخص هم وزن به محدوده ۴۰۰ هزار واحدی 

است که در طول هفت ماه اخیر سابقه نداشته است.

تاخت و تاز بورس در مدار صعودی

$ شاخص $ دلار$صادرات
فرابورس

کاغذ اقتصادی
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مدیرکل آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشت مطرح کرد
مزایای نسخه نویسی آنلاین 

مدیرکل آمار و فناوری اطلاعات وزارت بهداشــت در جلسه 
با شرکت های دانش بنیان حوزه فناوری اطلاعات و نرم افزار 
و اســتارتاپ ها گفت: همه ســامانه های حوزه سلامت باید 
نظام مند و یکپارچه شــود تا کیفیت خدمات دهی به مردم 

افزایش یابد.
به گزارش ایســنا، دکتر بیگلرخانی با بیــان این که در حال 
حاضر در عصر فناوری اطلاعات و ارتباطات به سر می بریم، 
گفت: از فنــاوری اطلاعــات و ارتباطات باید در راســتای 
ایجاد آرامش و آســایش برای مردم استفاده کرد و بسیاری 
از نرم افزارها و ســامانه ها می توانند در حوزه سلامت نقش 

یفا کنند. تسهیل بخشی را ا
مدیرکل آمار و فنــاوری اطلاعات وزارت بهداشــت بابیان 
این که از شــرکت های دانش بنیان فعال در حوزه ســلامت 
حمایــت می کنیــم تبیین کــرد: وزارت بهداشــت از همه 
شــرکت های فناوری اطلاعات دانش بنیانــی که در حوزه 
ســلامت فعالیت دارند و می توانند بــاری را از روی دوش 

مردم بردارند حمایت خواهد کرد.
وی با اشاره به اینکه نقاط قابل بهبود زیادی در سامانه های 
حوزه وزارت بهداشــت وجود دارد اظهار کرد: اثربخشــی 
سامانه های حوزه بهداشــت و درمان زمانی خواهد بود که 
یکپارچه و متمرکز شوند که در تلاش هستیم این اتفاق در 

همه ابعاد صورت گیرد.
وی در ادامــه گفت: از مزایــای مهم نسخه نویســی آنلاین 
ذخیره اعتبار تخصیص داده  شده برای تهیه کاغذ مورد نیاز 
تولید دفترچه های درمانی توســط دولت و افزایش دقت و 

صحت نسخه های نوشته  شده توسط پزشکان است.
بیگلرخانی با اشــاره بــه اهمیت ویژه حضور ســازمان های 
بیمه گر در پــروژه ملی نسخه نویســی آنلایــن اظهار کرد: 
لازمه اجرای ایــن پروژه ملی حضور فعــال و همکاری ویژه 
سازمان های بیمه گر است که همکاری های مناسبی در این 

حوزه ایجادشده است.

معـاون فنی نظـام پزشـکی تهـران و عضو شـورای 
عالـی سـازمان نظـام پزشـکی کشـور بـا اشـاره به 
مشـکلات و چالش هـای توزیع پزشـک در کشـور، 
گفـت: اختـلاف بیـن غیربرخوردارتریـن اسـتان 
مـا کـه اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان اسـت، بـا 
برخوردارترین اسـتان کشور یعنی اسـتان تهران، از 
نظر میزان پزشـک بـالای ۱۰ برابر اختلاف اسـت؛ 
ایـن آمارها بـه معنای تبعیـض مطلق در سیسـتم 

ارجـاع نظام سـلامت کشـور اسـت.
دکتـر علـی دبـاغ در گفت وگـو بـا ایسـنا، دربـاره 
وضعیت توزیع پزشـک در کشـور جهت دسترسی 
عادلانـه مـردم بـه خدمـات سـلامت، گفـت: طی 
۱۰ سـال اخیـر نتوانسـتیم طـرح نظـام ارجـاع و 
پزشـک خانواده را کـه یکـی از شـاه بیت های نظام 
سـلامت کارآمد اسـت، پیاده کنیم. به نظر می رسد 
بیشـترین معضل این بود که در دولت قبل تاکیدی 
کـه بایـد بـر روی حـوزه بهداشـت می شـد، اتفاق 

نیفتـاد و عمدتا بـر حـوزه درمان تاکید شـد.
لزوم برتری "بهداشت" در سلامت

وی افـزود: مقـام معظـم رهبـری در دیدارهایی که 
اخیرا هم داشـتند، بیش از پیش بر حوزه بهداشـت 
تاکیـد کردنـد و به درسـتی تاکیـد کردنـد جایگاه 
بهداشـت باید بیـش از این مـورد توجه قـرار گیرد. 
باید توجه کـرد که نظـام ارجـاع و پزشـک خانواده 
که در هـم تنیده انـد، کمک می کنند که بهداشـت 
قوام بهتری داشـته باشـد. زمانیکه حوزه بهداشـت 
در نظام سـلامت برتری داشته باشـد، حالت انتظار 
بـرای ایجـاد بیمـاری بـه حالـت پیشـگیری بـدل 
می شود و جو عمومی به سمت پیشـگیری می رود.

شروط دسترسی به "سلامت" ساختارمند
دباغ بـا بیـان اینکه برتـری یافتـن حوزه بهداشـت 
و حرکـت عمومی به سـمت پیشـگیری، مسـتلزم 
سـازوکارهایی اسـت، ادامه داد: این اقدام مسـتلزم 
یک سیسـتم و نظـام اسـت و چارچوب مشـخصی 
دارد و نیازمند مقدمـات و پیش  زمینه هایی اسـت. 
مهمتریـن پیش  زمینـه آن، این اسـت که تناسـب 
نیـروی پزشـکی و نیروهـای همـراه هـر پزشـک 
را حفـظ کنیـم. بـه طـور متوسـط یـک پزشـک و 
حـدود ۱۲ نیروی غیر پزشـک باید همراه باشـند تا 
بتوانند به خوبـی کار کنند. یک پزشـک به تنهایی 
نمی توانـد کار کند و بـه نیروهایـی مانند پرسـتار، 
داروساز، نیروی آزمایشـگاه، اتاق عمل و ... برای ارائه 
خدمت نیاز دارد. بنابراین ایجاد سـاختار مناسب در 
نظام سـلامت فقط به پزشـک تنها وابسـته نیست. 
پزشـک تنهایی که نـه آزمایشـگاه در دسترسـش 
باشـد، نـه داروخانـه و ... چـه کاری می توانـد انجام 

دهد؟. در این صورت دسـت پزشـک بسـته اسـت.
وضعیت توزیع پزشک در ایران

پزشک در تهران 2 برابر میانگین آمریکا!
وی با بیان اینکه دسترسی به ساختار مناسب نظام 
سـلامت و توزیـع ایـن نظـام نیازمنـد برنامه ریزی، 
اقدامـات موثـر و پایـش برنامـه اسـت، گفـت: در 
کشـوری ماننـد آمریـکا در ایالت هـای مختلـف 
به طـور میانگیـن بـه ازای هـر ۱۰ هـزار نفـر، بین 
3۲ تـا 33 پزشـک دارد و اختـلاف میـان ایـالات 
مختلف این کشـور، از نظر تعداد پزشـک بسیار کم 
اسـت. زیرا امکانات رفاهـی در اکثر ایالت ها مشـابه 
هـم اسـت و درآمدهـا هـم در اکثـر ایـالات آمریکا 
یکسان هسـتند. در سایر کشـورهایی هم که از نظر 
اقتصادی پیشـرفته هسـتند نیز وضعیت به همین 

صـورت اسـت.
اختلاف ۱۰ برابری برخوردارترین و 

محروم ترین استان کشور از نظر تعداد 
پزشک

دبـاغ دربـاره وضعیت توزیـع پزشـک در ایـران نیز 
گفت: بر اسـاس آمار رسمی سـازمان نظام پزشکی، 
در کشـور ما در اسـتان سیسـتان و بلوچسـتان که 
یکـی از محروم ترین استان هاسـت، تعداد پزشـک 
اعم از پزشـک عمومـی، متخصـص و فوق تخصص 
به طـور میانگین حدود شـش بـه ازای هـر ۱۰هزار 
نفر اسـت. این در حالی اسـت کـه در اسـتان تهران 
به طور میانگیـن حدود ۷۰ پزشـک اعم از پزشـک 
عمومـی، متخصـص و فـوق تخصـص بـه ازای هر 
۱۰هـزار نفـر وجـود دارد؛ یعنـی بیـش از دو برابـر 
میانگیـن آمریکا در اسـتان تهـران پزشـک داریم و 
اختلاف بین غیربرخوردارترین اسـتان ما که استان 
سیستان و بلوچستان است، با برخوردارترین استان 
ما یعنی اسـتان تهـران، از نظر میزان پزشـک بالای 
۱۰ برابـر اختـلاف اسـت. ایـن آمارهـا بـه معنـای 

تبعیض مطلـق در سیسـتم ارجاع ما اسـت.
چرایی معضل مسافران سلامت

وی با بیـان اینکـه دولت قبـل طی ۱۰ سـال اخیر 
وظیفـه پیگیـری و اجـرای طرح هـای پزشـک 
خانـواده و نظـام ارجـاع را برعهـده داشـت، گفت: 
برخـلاف برخـی افـراد کـه تصـور می کننـد کـه 
پرداختی بـه پزشـکان در مناطق محـروم و کمتر 
برخـوردار نبایـد افزایـش یابـد، اتفاقـا میـزان 
پرداختی پزشـکان این مناطق باید بیشـتر شـود، 
وگرنـه پزشـکان بـه سـمت شـهرهای برخـوردار 
مانند تهـران، مشـهد، تبریـز، اصفهـان و ... هجوم 
می آورند. معضل مسـافران سـلامت هم کـه برای 
کوچکترین مشـکل سـلامت به تهران و شهرهای 
بزرگ می رونـد، از همین جا نشـات می گیـرد. در 

عین حـال این مسـاله فقـط مختص پزشـک هم 
نیست و همانطور که گفتم هر پزشـکی حدود ۱۲ 
نفر تیم نیـاز دارد و باید این امکانات هم به نسـبت 

منطقـه وجود داشـته باشـد.
راهکارهای حل مشکلات توزیع پزشک

دباغ با بیان اینکه هرچقدر ایـن اقدامات و مباحث 
را پشت گوش بیندازیم، بیشـتر هزینه می دهیم، 
به برخی راهکارهای حل مشـکلات توزیع پزشک 
اشـاره و اظهار کرد: اولیـن راهکار، تعییـن اهداف 
کلان نظام سـلامت اسـت کـه خوشـبختانه این 
اقـدام تا حـد زیادی انجام شـده اسـت؛ بـه طوری 
کـه سیاسـت های کلـی نظـام سـلامت از سـوی 
مقام معظم رهبری تعیین شـده، اسـتانداردهای 
جهانی و کشـوری وجود دارد و باید بر اساس آن ها 
حرکت شود. سیاسـت های کلی نظام سلامت که 
از سـوی مقام معظم رهبری ابلاغ شـده و در عین 
حال قانـون اساسـی و برنامه های توسـعه، اهداف 
کلان نظام سـلامت را مشـخص کرده اند. دومین 
اقـدام، منابـع مشـخص اعـم از منابع مالـی و غیر 
مالی اسـت. این منابع شامل سـخت افزاری است 
که تعداد تخت های بیمارسـتانی، بیمارسـتان ها، 
درمانگاه هـا، پایگاه هـای بهداشـتی و ... را در 
برمی گیـرد. دوم منابـع نرم افـزاری و نیروهـای 
تخصصـی و آموزش دیده در نظام سـلامت اسـت 
و از همـه مهم تـر سـرمایه  اجتماعـی اسـت. ایـن 
سـه دسـته منابع در نظام سـلامت تعیین شدند. 
بنابراین اهداف و منابع مشـخص هستند و باید بر 
اسـاس اهداف و متناسـب بـا منابـع، برنامه ریزی 

تنظیم شـود.
وی تاکیـد کرد: بـه نظر می آیـد که در حـال حاضر 
مـا نیازمنـد بازنگـری در برنامه هایمـان هسـتیم. 

برنامه هـای موقتـی ماننـد طـرح تحـول نظـام 
سلامت، عمدتا به صورت موسـمی هستند و پایدار 
نخواهند بود. مـا بـرای برنامه ریزی نیاز بـه اقدامات 
پایدار داریـم. بنابراین نیازمند برنامه هـای پایدار در 
نظام سـلامت هسـتیم. در عین حال ایـن برنامه ها 
نیازمند پایش های مسـتمر هفتگی، ماهانه فصلی 

و سـالانه است.
افزایش ظرفیت پزشکی، مشکل کمبود 
پزشک در مناطق محروم را حل نمی کند

وی با بیـان اینکه بیشـترین مشـکل مـا در توزیع 
منابع مالی اسـت،   گفت: مهم تر از کسـری منابع، 
توزیـع و برنامه ریـزی بـرای آن اسـت. وقتـی ۷۰ 
پزشـک به ازای هر ۱۰ هزار نفـر در تهـران داریم و 
در سیستان و بلوچستان ۶ پزشـک به ازای هر ۱۰ 
هزار نفـر داریـم، ایـن موضوع بـه چه معناسـت؟؛ 
بی تردیـد به این معنی اسـت کـه اور لـود )بیش از 
حد نیاز( پزشـک داریـم. وقتی می گوییم پزشـک 
زیاد داریم، اما در مناطق محروم با کمبود پزشـک 
مواجهیـم، افزایش ظرفیت دانشـجویان پزشـکی 
مشـکلی را حـل نمی کنـد. هرچقدر هم پزشـک 
اضافه داشته باشید، وقتی درست مدیریت نکنید، 
مجـددا بـه مناطـق برخـوردار می آینـد یـا اینکه 
از کشـور می رونـد. ایـن مـوارد فقط هـم مختص 
پزشک نیست،  بلکه سـایر نیروهای حوزه سلامت 

را هم شـامل می شـود.
وی دربـاره وضعیـت توزیـع پزشـک در تهـران نیز 
گفت: به نظـر می رسـد کـه در مناطـق برخـوردار 
تهران تراکم پزشـک بیش از مناطق غیـر برخوردار 
اسـت. در این زمینه هم بـه مدیریـت و برنامه ریزی 
نیـاز اسـت کـه بـرای مناطـق کم برخوردارتـر 

اهرم هـای تشـویقی در نظـر بگیرند.

شــیوه نامه نقل و انتقال نیروهای رسمی، رسمی 
آزمایشی، پیمانی و قراردادی متقاضی انتقال دائم و 
موقت برون و درون استانی با رعایت عدم نیاز مبداء 
و نیاز مقصد و سایر ضوابط و مقررات مربوط در سال 
تحصیلی ۱۴۰۲-۱۴۰۱ از سوی معاون برنامه ریزی 

و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش ابلاغ شد.
به گزارش ایسنا، در بخشنامه ابلاغی از سوی سعید 
عسکری به این موضوع اشاره شده است که کلیات 
فرایند نقل و انتقال فرایند نقل و انتقال برون و درون 
استانی سال تحصیلی آتی به صورت هماهنگ یک 
مرحله ای و پردازش نرم افزاری با توجه به لیست 
فضلی امتیاز تایید شده متقاضیان و براساس جداول 
تراز نیروی انســانی ادارات )به تفکیک اداره گروه 
رشته / جنسیت( مطابق جدول زمانبندی زیر انجام 

خواهد شد:
- ثبت درخواســت، تکمیل فــرم امتیازبندی و 
بارگذاری مدارک از طریق ســامانه پروفایل کار 
کنان بــه آدرس: Profile.medu.ir  از ۱۰ 

اردیبهشت تا ۷ خردادماه 

- بررسی درخواســت ها وتایید فرم امتیازبندی 
متقاضیان توســط ادارات مبدا در سامانه جامع 
منابع انسانی به آدرس hrm.medu.ir : از ۸ تا 

۲۸ خردادماه
- پردازش نرم افزاری درخواست ها بر اساس جداول 

تراز نیروی انسانی: از ۲۹ خرداد تا ۵ تیرماه
- اعلام نتایج: ۶ تیرماه

- مدت ســوابق خدمت به صورت حق التدریس، 
نهضت سوادآموزی، ماموریت به سایر دستگاهها، 
تحصیل در مراکز تربیت معلم، تربیت دبیر، خدمت 
نظام وظیفه، قرارداد کار معین و ... به عنوان سابقه 

خدمت برای انتقال محسوب نخواهد شد.
- نوع انتقال نیروهای قرارداد کار معین در صورت 
موافقت، صرفا به صورت دائم )به استثنای مقصد 
کلانشهر( خواهد بود. به منظور تامین اعتبار پرداخت 
حقوق آنان، فهرســت افراد انتقال یافته به ادارات 

بودجه استان مقصد ارسال شود.
 انتقال استثناء درون و برون استانی

در راستای سیاست های کلی خانواده و به منظور 

حفظ کیان و انسجام این نهاد، موافقت با انتقال موارد 
ذیل به شکل استثناء انجام خواهد شد:

۱( همسر جانباز در صورت تغییر دائم محل اشتغال 
جانباز در همان سال با ارائه تاییدیه از مراجع ذیصلاح 
به استناد ماده ۱۷ آیین نامه اجرایی ماده ۱3 قانون 
تسهیلات اســتخدامی و جانبازان )بدون شرط 

سابقه(
۲( بانوان فرهنگی که همســر آنان در سمت های 
مدیریتی )مدیر کل و بالاتر( دستگاه های دولتی 
اشتغال داشته و یا شاغل نیروهای نظامی و انتظامی 
بوده و طبق امریه دستگاه مربوطه )بدون درخواست 
خود( محل خدمت زوج، به محدوده خارج از استان 
یا منطقه محل خدمت زوجه منتقل شده باشد؛ با 

حداقل پنج سال سنوات تجربی
3( زوجین فرهنگی که اداره محل خدمت آنان در 
دو استان یا منطقه مختلف باشد؛ با حداقل پنج سال 

سنوات تجربی
بدیهی است نوع انتقال این گروه از متقاضیان در 
صورت داشتن شرایط بند )ب( به صورت دائم )به 

استثنای مقصد کلان شهر( و در غیر این صورت به 
شکل موقت خواهد بود.

 ملاک بررسی وضعیت انتقال افرادی در فرایند 
پردازش، سمت و رشته تدریس اصلی کارکنان، 
منطبق بر رسته و رشته شغلی استخدامی آنهاست؛ 
مگر آنکه در طول خدمت، از طریق مجوز رسمی 
فرآیند تغییر ســمت، تغییر کرده باشد. بدیهی 
است ســمت و رشــته تدریس اصلی همکاران، 
الزاما منطبق با پست و رشته تدریس ابلاغ سالیانه 
اشتغال همکاران نیست. سمت و رشته تدریس 
اصلی پس از ثبت اولیه توسط متقاضی، می بایست 
توسط امور اداری ادارات مبدأ، بررسی و تأیید یا 
اصلاح شود. علاوه بر این، عدم مراجعه افراد انتقال 
یافته به محل های تعیین شده پس از اعلام نتیجه، 
غیبت تلقی می گردد. لذا لازم است مبادی خدمتی 
از بکارگیری آنان خودداری کنند و ادارات آموزش و 
پرورش مقصد نیز مراتب غیبت آنان را به هیئت های 
بدوی رســیدگی به تخفات اداری کارکنان اعلام 

کنند.[
اعلام نتیجه در صورت موافقت، صرفا منطبق بر یکی 
از اولویت های انتخابی بوده و پذیرش انتقال در یک 
اولویت به معنی مجاز بودن تغییر مقصد موافقت شده 

به اولویت های بعدی نخواهد بود.

وضعیت توزیع پزشک در ایران

شرایط نقل و انتقال فرهنگیان اعلام شد

گزارش
ایرنا

32 میلیون هکتار از اراضی کشور 
در معرض بیابانی شدن

رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری با بیان اینکه در حال حاضر 
در مساحت 3۰هزار هکتار از اراضی ایران مالچ پاشی انجام می شود 
،گفت:3۲میلیون هکتار از اراضی کشور در معرض بیابانی شدن است.

مسعود منصور در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به خیزش گرد و خاک 
در مناطق مستعد و بیابانی و فراید مالچ پاشــی نفتی و مضرات آن 
اظهار کرد:سال ۱3۹۹ برای اینکه دو اقدام به موازات هم انجام شود، 

تلاش شد.
وی درباره موضوعات مدنظر در زمینه مالچ پاشی گفت: اولین مورد 
اینکه آیا محیطی که برای مالچ پاشــی انتخاب شده است، مطابق با 
ضوابط و دستورالعمل های تعیین شــده است یا نیاز به تجدیدنظر 
و بررسی دارد؟  بر اســاس آن،دانشــگاه،مجریان قدیمی این کار، 
پژوهشکده ها،اساتید فن را جمع کردیم و طی جلسات مکرری که 
برگزار شد فراخوانی دادیم که هرکسی نظر خود را درباره  این فرایند 

ارائه دهد.
رئیس ســازمان منابع  طبیعی و آبخیزداری ادامه داد: شاخص های 
مالچ پاشی را اصلاح کردیم و به موجب آن شاخص های قبلی که  بر 
اساس آن در ۱۱ استان معادل ۸۰۰۰ هکتار مالچ پاشی انجام می شد، 
اصلاح شــد و امروزه فقط در پنج اســتان معادل با 3۰ هزار هکتار 

مالچ پاشی انجام می شود.
وی ادامه داد:اقدام دومی که به موازات این کار  انجام می دادیم ، افزایش 
کیفیت نظارت بر اجرای امور است چرا که بعضی از اشکالات مطرح 
شده به دلیل نوع فعالیت پیمانکار  هنگام مالچ پاشی بود بنابراین بعُد 

نظارت را تقویت کردیم.
منصور ضمن بیان اینکه 3۲میلیون هکتار عرصه در معرض بیابانی 
شدن داریم که ۱۴میلیون هکتار از آن کانون های فرسایش و ۷ میلیون 
آن کانون هایی با منشأ ریزگرد هستند، اظهار کرد: فعالیت مالچ پاشی 
فقط در مناطقی که تپه های شنی فعال رونده هستند و اگر بلافاصله 
مهار نشوند اراضی کشاورزی،جاده ها و راه آهن را مسدود می کنند، 

انجام می شود که این محدوده 3۰ هزار هکتار مساحت دارد.
رئیس سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری توضیح داد: به طور مثال در 
۵۰ هزار هکتار اراضی کشور مالچ پاشی غیرنفتی در مبنای مالچ رُس و 

خاک پوش های گیاهی انجام دادیم که بسیار موفق بود.
رئیس ســازمان منابع طبیعی و آبخیزداری در ادامه گفت: شــیب 
مالچ پاشی در کشور بسیار کاهشی اســت و کاهش عوارض زیست 

محیطی به قوت دنبال می شود تا ان شاءالله به نقطه صفر برسد.
منصور در پایان تصریــح کرد: با اقداماتی همچون کاهش ســطح 
مالچ پاشی عوارض این کار در ۱۴۰۱ کمتر از سال ۱۴۰۰ خواهد شد.

رئیس سازمان نظام روانشناسی و مشاوره کشور، 
درباره علت اصلی تحت پوشش بیمه قرار نگرفتن 
خدمات روانشناسی و مشاوره، گفت: علیرغم اینکه 
در بند "ج" ماده ۱۰۲ قانون برنامه ششم توسعه، برخورداری 
خدمات روانشناسی و مشاوره از بیمه های پایه و تکمیلی مصوب 
شده اما به دلیل عدم حمایت سازمان برنامه و بودجه این امر تا 

کنون عملیاتی نشده است.  
دکتر محمد حاتمی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به لزوم تحت 
پوشش بیمه قرار گرفتن  خدمات روانشناسی و مشاوره به منظور 
اجرای بند هشت سیاست های کلی تأمین اجتماعی مبنی بر »ارائه 
خدمات لازم به منظور تحکیم نهاد خانواده و فرزندآوری«، اظهار 
کرد: برخورداری خدمات مشاوره و روانشناسی از بیمه های پایه 
و تکمیلی در بند "ج" ماده ۱۰۲ قانون برنامه ششم توسعه مطرح 
شده  اما با وجود پیگیری های سازمان نظام روانشناسی و مشاوره 
کشور برای عملیاتی شدن این بند قانونی، این مهم تا کنون 

اجرایی نشده است.
وی با یادآوری اینکه در این راستا سازمان نظام روانشناسی و 
مشاوره کشور ملاقات هایی را برای رایزنی با مسئولین دولتی 
در قوه مجریه و مقننه داشته اما تا کنون به نتیجه نرسیده است، 
تصریح کرد: حتی در شورای عالی بیمه سلامت این موضوع  
مطرح شده است. اما برای اجرای این امر در قانون، بودجه ای در 
نظر گرفته نشده و از این رو بیمه ها نمی توانند این خدمات را تحت 

پوشش خود در آورند.
وی در بخش دیگر سخنان خود به طرح معاونت امور زنان و 
خانواده رئیس جمهوری با عنوان "مشاوره فعال و پیشگیرانه برای 
زوجین نوپا در ۴ سال نخست زندگی مشترک" نیز اشاره کرد و 
با بیان اینکه معاونت امور زنان برای اجرای این طرح نظر سازمان 
نظام روانشناسی و مشاوره کشور را نیز جویا شد، درباره آن توضیح 
داد: اهداف این طرح در جهت تحکیم بنیاد خانواده و کاهش 
طلاق بسیار خوب است اما در شیوه اجرا مشکل دارد. به معاونت 
امور زنان و خانواده رئیس جمهوری اطلاع دادیم که مسئولیت 
اجرا و نظارت و توانمندسازی روانشناسان و مشاوران این طرح 
نباید بر عهده نهادهایی باشد که توان تخصصی آن را ندارند و نیز 
در مورد توانمندی، مجوزها و استانداردهای لازم روانشناسان 

باید از سازمان نظام روانشناسی و مشاوره استعلام دریافت شود.

معاون امور زنان و خانواده رئیس جمهوری از طرح پیش بینی شده 
این معاونت در راستای پیشگیری از طلاق مبنی بر ارائه خدمات 
روانشناسی و مشاوره رایگان به تمام زوجین طی یکسال نخست 
زندگی مشترک خبر داد و گفت: بر اساس این طرح، مشاوره های 
پس از ازدواج که طی یک سال اول برای همه زوجین رایگان است، 

برای دهک های پایین در سه سال بعد نیز رایگان خواهد بود.
به گزارش ایسنا، انسیه خزعلی در نشست هم اندیشی با 
صاحبنظران حوزه زنان ضمن اشاره به نقش محوری بانوان در 
خانواده و اجتماع تاکید کرد: با توجه به میزان تأثیرگذاری زنان در 
سلامت خود، خانواده و نهایتا جامعه؛ یکی از بودجه های تخصیص 
یافته برای رفع آسیب های حوزه زنان، اعتبارات مربوط به مسئولیت 

اجتماعی در سفرهای استانی است.
معاون رئیس جمهور در خصوص طرح های پیش بینی شده برای 
پیشگیری از طلاق عنوان کرد: از جمله طرح های معاونت امور زنان 
و خانواده در این زمینه، طرح مشاوره های پس از ازدواج است که 
طی یک سال اول برای همه زوجین رایگان و برای دهک های پایین 

در سه سال بعد نیز رایگان خواهد بود.
وی افزود: لازم به ذکر است در این مشاوره ها موارد آسیب شناسی 
شده پیشین رفع شده و ضمن برگزاری دوره های آموزشی ویژه 

مشاورین، ایشان تحت نظارت و پایش مستمر خواهند بود.
 خزعلی ادامه داد: البته این طرح تنها به اختلافات زوجین محدود 
نبوده و در خصوص سبک زندگی، فرزندآوری و تاب آوری نیز 
خواهد بود تا پیش از رسیدن به اختلاف، مهارت های زندگی و حل 

مسئله آموزش داده شود.
معاون رییس جمهور در خصوص حمایت از زنان آزاد شده از زندان 
گفت: طرح زنان برای زنان در این زمینه پیش بینی شده  تا زنان 
خیر و کسانی که قصد انجام فعالیت اجتماعی دارند، حمایت هایی را 
برای زنان تحت آسیب مانند زنانی که از زندان آزاد می شوند و نیاز به 
کار و حمایت دارند، انجام دهند. این حمایت ها می تواند مالی نباشد 
و حمایت های تربیتی بیشتر در اینجا مدنظر است و فرد احساس 
کند که یک خانواده تحت پوشش اوست و باید از نظر تربیتی و 

فرهنگی به فرزندان آن خانواده رسیدگی کند.

خدمات "لوکس" مشاوره برای 
"متمکن ها" 

طرح جدید معاونت زنان برای پیشگیری از طلاق:

ارائه مشاوره "رایگان" به تمامی 
زوجین در یکسال اول زندگی

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه

اداره كل ثبت اسناد و املاك استان كرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملك شهداد

هيات موضوع قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي 
اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين 
تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

1400/09/28هيات  140060319005000662مورخ  شماره  راي  برابر 
و  اراضي  ثبتي  وضعيت  تكليف  تعيين  قانون  موضوع  اول 
ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت 
جواد  آقای  متقاضي  بلامعارض  مالكانه  تصرفات  شهداد  ملك 
در  شهداد  از  صادره   3 شناسنامه  بشماره  قاسم  فرزند  رامش 
ششدانگ یکبابخانه به مساحت 307 مترمربع  پلاك 3 فرعی 
از 1498-اصلي واقع در بخش 23 کرمان به آدرس شهداد-بلوار 
شهید باهنر کوچه شهید عبدالهی خريداري از مالك رسمي علی 
عموم  اطلاع  منظور  به  است.لذا  گرديده  محرز  یزدی  شریفی 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي كه 
اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته 
به مدت دو ماه  آگهي  اولين  انتشار  تاريخ  از  توانند  باشند مي 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
به  را  از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود  مدت يك ماه 
مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت 
مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر 

خواهد شد.  تاريخ انتشار نوبت اول :1401/01/17 
 تاريخ انتشار نوبت دوم : 1401/01/31  

ابراهیم سیدی رئیس ثبت اسناد و املاک شهداد 
شناسه آگهی:129633۰ 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر 

عنبرآباد
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
رای شماره  برابر  رسمی  فاقد سند  وساختمانهای  واراضی  ثبتی  وضعیت 
140060319091001650-1400/11/30 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
سعیده نیک رفتار محمد آباد فرزند حسن  بشماره شناسنامه 15 صادره از 
بم در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت 317 متر مربع پلاک - فرعی 
از49- اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 49- اصلی قطعه یک بخش 45 
کرمان  واقع در عنبرآباد محمدآباد بی بی شهری   خریداری از مالک رسمی 
خانم فرخنده امیری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در 
دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و 

عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

 تاریخ انتشار نوبت اول:14۰1/۰1/31
 تاریخ انتشار نوبت دوم :14۰1/۰2/14
  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک

آگهی تحدید حدود اختصاصی
یک  ششدانگ  حدود  تحدید  چون 
مربع   متر   210 مساحت  به  خانه  باب 
در  واقع  اصلی  از440-  فرعی   1896 پلاک  دارای 
شهر زهکلوت - قطعه  سه بخش 46 کرمان مورد 
نوبت خارج  از  زاده  پوریانی  آقای موسی  تقاضای 
هم  ثبت  قانون   15 ماده  تبصره  اعمال  و  گردیده 
لذا حسب درخواست کتبی مالک  نمیباشد  میسر 
مورخه 1401/01/28 آگهی تحدید حدود اختصاصی 
پلاک فوق منتشر و عملیات تحدید ی آن از ساعت 
روز دوشنبه مورخه 1401/02/26 در محل  8 صبح 
شروع و به عمل خواهد آمد. لذا به مالک و مالکین  
مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر 
چنانچه  و  حاضر  ملک  وقوع  محل  آگهی  این  در 
کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته 
باشد میتواند از تاریخ تنظیم صورتمجلس تحدیدی 
لغایت  30 روز واخواهی خود را به اداره ثبت اسناد 
و املاک رودبار جنوب تسلیم تا به دادگاه صالحه 
انقضای  از  پس  صورت  این  غیر  در  شود   ارسال 

مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست.
 م الف :103

تاریخ انتشار :14۰1/۰1/31- روز :سه شنبه
 محمد کردستانی  
 رئیس اداره ثبت اسناد و املاک رودبار جنوب 

آگهی حصر وراثت
وراثت  حصر  رونوشت  خواهان 
به  علی  فرزند  اوستان   مصطفی 
شرح دادخواست تقدیمی ثبت شده به کلاسه  
140121920000228080 از این دادگاه درخواست 
گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده 
که شادروان عبدالرضا اوستان  فرزند مصطفی 
منوجان   شهرستان  خود  دائمی  اقامتگاه  در 
ان  الفوت  حین  ورثه  و  گفته  حیات  بدرود 

منحصر است به :
م  ش  علی  فرزند  اوستان  مصطفی   -1
3150231434 ت ت 1370/4/1)پدر متوفی(

م  ش  عبداله  فرزند  چکین  مهرنوش   -2
1374/07/01)مادر  ت  ت   3150376211

متوفی(
اینک با انجام تشریفات مقدماتی درخواست 
چنانچه  تا  میگردد  آگهی  نوبت  یک  مزبور 
ای  نامه  وصیت  یا  و  دارد  اعتراضی  شخصی 
از متوفی نزد او می باشد از تاریخ نشر آگهی 
ظرف مدت یکماه به این دادگاه تقدیم دارد والا 

گواهی صادر خواهد شد 

مسئول دفتر شعبه  شورا حل اختلاف 
شعبه 1 شورای حل اختلاف شهرستان 
منوجان –عاطفه سالاری.م الف :3 

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  شکیبایی   علی  آقای  چون 
ششدانگ پلاک 2439 فرعی از 706-
برگ  دو  ارائه  با  در بخش 45 کرمان  واقع  اصلی 
شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام نموده اصل 
ثبت  ذیل  قبلا  که  اخیرالذکر  پلاک  مالکیت  سند 
21179 صفحه 241 دفتر 164 املاک محلی جیرفت 
بعلت جابجای مفقود  و تسلیم شده است  صادر 
گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت 
درخواست  به  بنا  لذا  نموده  را  فوق  پلاک  المثنی 
نامبرده وبر حسب دستور تبصره یک ماده 120 آیین 
نامه – قانون ثبت مراتب در یک نوبت آگهی میگردد 
تا چنانچه شخص یا اشخاصی مدعی انجام معامله 
نسبت به ملک مرقوم ویا وجود اصل سند مالکیت 
مورد ادعا نزد خود می باشند از تاریخ انتشار آگهی 
)یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز مراتب را با ارائه 
اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به اداره ثبت 
اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند بدیهی 
است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(

هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود 
واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 
سند مالکیت المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .

جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک 
جیرفت.

آگهی اصلاحی
پیشین  های  آگهی  در  که  املاکی 
مورخ  1131و1143  شماره  به 
کاغذ  روزنامه  1400/09/28و1400/10/12 
مورخ   1246و1235  های  شماره  وبه  وطن  
موضوع  ثروت  روزنامه  1400/10/12و1400/9/28 
برابر  و  آگهی  اشتباها  تکلیف  تعیین  قانون 
اختیارات تفویضی هیات های نظارت آگهی های 
آنها تجدید ومهلت اعتراض برآنها از تاریخ انتشار 

بمدت یک ماه می باشد .
1. آقای اسحق خوشنام  فرزند شیرمحمد بشماره 
شناسنامه  615 صادره از کهنوج در یک قطعه زمین 
با بنای احداثی در آن   به مساحت 331.56متر 
و  مفروز  اصلی   -56 از  فرعی   1040 پلاک  مربع 
مجزی شده از پلاک 7 فرعی از 56- اصلی قطعه 
آباد کهنوج  بلوچ  در  واقع  46 کرمان  بخش  یک 
شیرانی  محمد  آقای  رسمی  مالک  از  خریداری 
آگهی قبلی مساحت  .که در  محرز گردیده است 

آن به اشتباه 231.56متر مربع منتشر شده بود.

علی رحمانی خالص
رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان 
کهنوج.م الف:479
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خبرخبر

رییس سازمان حج و زیارت در دیدار با وزیر 
فرهنگ، گردشگری و آثار باستانی عراق با بیان 
این انتظار که هزینه سفر هوایی به این کشور 
کاهش داده شود، پیشنهاد کرد: مرز زمینی 
عراق همزمان با عید فطر به روی زائران ایرانی 

بازگشایی شود.
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی سازمان 
حج و زیارت، سیدصادق حسینی در دیدار با 
حسن ناظم ـ وزیر فرهنگ، گردشگری و آثار 
باستانی عراق ـ با اشــاره به فعالیت بیش از 
۲ هزار و ۵۰۰ دفتر خدمات زیارتی در ایران، 
گفت: این دفاتر زیر نظر سازمان حج و زیارت 
کار اعزام زائران را برعهده دارند.رییس سازمان 
حج و زیارت به خواست رییس جمهور مبنی 
بر اعزام زائران به اعتاب مقدســه اشاره کرد 
و افزود: ایشــان اعتقاد دارد شرایطی فراهم 
شود که تشرف زائران دو کشور ایران و عراق با 
حداقل هزینه ها اتفاق بیفتد و اعزام ها تسهیل 
شود که به همین سبب تخفیف های سفرهای 
هوایی به ویژه در نجف می تواند در این رابطه 

کارساز باشد.
او افزود: یکی از عمده ترین دلایل بسته شدن 
مرزهای زمینی موضوع شیوع کرونا بوده که 
در حال حاضر با وجود واکسیناسیون حدود 
۷۵ درصد جمعیت در کشورمان و اهتمام به 
رعایت شیوه نامه های بهداشتی، این موضوع 
می تواند در دستور کار باشد تا شاهد تردد زائران 
ایرانی به صورت زمینی هم باشیم، همان طور 
که مرز زمینی ایران هم اکنون به روی زائران 

عراقی باز است.
رییس ســازمان حــج وزیارت با بیــان این 
درخواست که بازگشــایی مرزهای زمینی 
موجب برآورده شدن خواســته بسیاری از 
متقاضیان ســفر به عتبات عالیات می شود، 
پیشــنهاد کرد: این اقدام از عیــد فطر و با 
مساعدت دست اندرکاران و مسؤولان عراقی 

انجام شود.
حسینی با تاکید بر اعزام های زمینی با رعایت 
کامل دستورالعمل های بهداشتی، اظهار کرد: 
این اعزام ها می تواند زیر نظر کامل ســازمان 
حج و زیارت و وزارت سیاحه عراق و با رعایت 
شیوه نامه های تدوین شده انجام شود تا مشکلی 

به لحاظ کرونا وجود نداشته باشد.

چه خبر از »قلب تولید 
حرفه ای سینما«؟!

بیش از پنج ماه از تغییر ســکانداری بنیاد 
سینمایی فارابی و تمام شدن کوران دید 
و بازدیدها و وعده های مشارکتی می گذرد، 
اما هنوز اتفاق ویــژه ای از تغییرات جدید 
علنی نشده، آن هم در شرایطی که امسال 
قرار است این بنیاد حداقل ۲۰ فیلم تولید 

کند.
به گزارش ایسنا، از ۱۰ آبان ماه سال ۱۴۰۰ 
که سید مهدی جوادی به عنوان مدیرعامل 
جدید بنیاد سینمایی فارابی معارفه شد، 
برچند نکته در راستای مأموریت های این 
بنیاد تاکید می شد که همگی نشان از سالی 

پرتکاپو برای این بنیاد بود.
از آنجا کــه یک هیأت امنای سیاســی - 
اقتصادی برای بنیاد سینمایی فارابی چیده 
شده است، به نظر می رســد برخی از این 
مأموریت ها با توجه به ظرفیت  و امکاناتی 
که افراد حاضر در هیأت امنــا می توانند 
تأمین کنند، تعیین شــده است. محمد 
مهدی اسماعیلی - وزیر فرهنگ و ارشاد 
اسلامی - در یکی از اولین جلسه های هیأت 
امنای بنیاد سینمایی فارابی تاکید کرده بود 
که »ما به دنبال ســینمای پاک و اسلامی 
هســتیم و هیأت امنای بنیاد ســینمایی 
فارابی فرصتی مهم بــرای تقویت صنعت 
سینمای ایرانی - اسلامی است. مضامین 
قرآنی یکی از حوزه های مهم و تاثیرگذار 
سینما اســت و از این رو ما از بنیاد فارابی 
خواسته ایم تا فیلم هایی با آموزه های قرآنی 
تولید و در جشنواره فیلم فجر سال آینده 

)۱۴۰۱( اکران کند.«
او همچنین زمستان ســال گذشته یکی 
از کارهای مهم بنیاد ســینمایی فارابی را 
هدف گذاری تولید حداقل ۲۰ فیلم در سال 

۱۴۰۱ اعلام کرد.
نکته قابل توجه در این دیدارها این است 
که به نظر می رسد بسیاری از آن ها براساس 
تغییراتی که برای بنیاد فارابی در سازمان 
ســینمایی درنظر گرفته می شــد اتفاق 
افتادند و محمد خزاعی - رییس سازمان 
ســینمایی- نیز در چند جلســه شورای 
معاونین خود ماموریت های جدید فارابی 

را تشریح کرد.  
به جز این ها، احیای خانه فیلمنامه نویسی 
در بنیاد ســینمایی فارابی و گســترش 
آن در ســطح شهرســتان ها هم از دیگر 
ماموریت های تازه فارابی عنوان شده ولی 
نکته اصلی اینجاست که تمام این مواردی 
که در این گزارش به آن ها اشاره و درواقع 
یاداوری شد، در حد ثبت در آرشیو خبرها 
باقی  مانده انــد و اطلاعات جدیدی از یک 

اتفاق عملی و اجرایی در دست نیست.

بیش از یک ماه از صدور حکم دبیر علمی بیست و چهارمین 
جشنواره تئاتر دانشگاهی می گذرد و با وجود اعتراض ها و 
انتقادهایی که درباره تعیین دبیر این جشنواره صورت گرفته، هنوز 
وزارت علوم هیچ واکنشی در این زمینه نشان نداده و مهم ترین 

رویداد دانشجویی کشور را بلاتکلیف نگه داشته است.
به گزارش ایسنا، ۲۵ اسفند سال ۱۴۰۰ وزارت علوم طی حکمی، 
یک استاد را به عنوان دبیر علمی جشنواره تئاتر دانشگاهی را 
منصوب کرد؛ سمتی که پیش از این در این جشنواره وجود 
نداشته است و از نظر فعالان دانشگاهی به عنوان یک بدعت 

قلمداد می شود.
در این مدت جامعه تئاتر دانشگاهی بارها تذکر داده اند که در این 
شیوه، مهم ترین اصل اساسنامه جشنواره تئاتر دانشگاهی زیر 
پا گذاشته می شود چراکه در این اساسنامه قید شده که دبیری 
جشنواره بر عهده دانشجویان است و تاکنون هم همواره دبیری 
جشنواره دانشگاهی، به دانشجویان سپرده شده و نه استادان. اما 
با اقدام اخیر وزارت علوم، برای اولین بار است که یک استاد چنین 

مسئولیتی را در این جشنواره عهده دار می شود.  
از سوی دیگر هنوز مشخص نیست وزارت علوم درباره انتخاب دبیر 
این جشنواره چه تصمیمی خواهد گرفت. تعریف این عنوان تازه 
)دبیری علمی( و سپردن این مسئولیت به یک استاد از یک سو و از 
سوی دیگر بلاتکلیفی این جشنواره با انتقاد و اعتراض جامعه تئاتر 

دانشگاهی رو به رو شده است.
اما جالب اینجاست که وزارت علوم در این مدت نه به اعتراض ها 
پاسخی می دهد و نه تصمیمی  درباره انتخاب دبیر جشنواره و 
چگونگی برگزاری آن می گیرد و بدین ترتیب مهم ترین رویداد 
تئاتر دانشگاهی کشور که همواره زمان برگزاری آن اردیبهشت 

ماه بوده است، را بلاتکلیف نگه داشته است.

دبیر پیشین جشنواره تئاتر دانشگاهی مطرح کرد

وزارت علوم برای اعتراض ها تره 
هم خُرد نکرد!

انتظار ایران از عراق: مرز 
زمینی باز و هزینه  سفر 

کم شود

روزنامه آرمان ملی پس از درگذشت حسین عبداللهی و توقف در انتشار، با 
انجام مراحل قانونی به حیاتش ادامه می دهد.

انتشار روزنامه آرمان ملی در پی درگذشت ناگهانی حسین عبدللهی ـ 
 ـمدتی است که متوقف شده است. مدیرمسئول و صاحب امتیاز این نشریه 
امیر طاهری از بستگان مرحوم حسین عبداللهی و همچنین مدیر برنامه 
این روزنامه در گفت و گویی با ایسنا، درباره از سرگیری انتشار روزنامه آرمان 
ملی توضیح داد: این روزنامه در حال انجام مقدمات قانونی و مراحل اداری 

برای ادامه انتشار است.
او یادآور شد: پیشتر در اطلاعیه ای به مخاطبان روزنامه ی آرمان ملی اعلام 
کرده بودیم که این روزنامه به زودی منتشر خواهد شد و بنابراین پس از طی 

مراحل قانونی، این اتفاق خواهد افتاد.

سرنوشت »آرمان ملّی« پس از 
درگذشت حسین عبداللهی

پیشـتر در گفت وگوهایی مجزا بـه صحبت دربـاره آثار 
موسیقی دوزبانه پرداختیم و از هنرمندان پرسیدیم که 
در سـاخت این آثار که بـه  نوعی کار تلفیقی محسـوب 
می شـوند، چه نـکات و مـواردی را چه به لحـاظ زبانی و 
چه به لحـاظ موسـیقایی بایـد در نظـر گرفت تـا اثری 

درخور خلـق کرد؟
در همین راسـتا طـی اظهارنظـرات مختلفی از سـوی 
هنرمنـدان نـکات مختلفـی بیـان شـد؛ مثـلا کامبیز 
روشـن روان )موسـیقیدان و آهنگسـاز( درباره ساخت 
ایـن آثـار بـه ایسـنا گفـت کـه »هـدف از فعالیـت در 
این ژانـر شـکل گیری یـک رویکـرد چندفرهنگـی در 
موسـیقی اسـت؛ زیـرا بدیـن صـورت فرهنگ هـای 

مختلـف می تواننـد با هـم همـراه شـوند«.
و یا شـاهین فرهـت )موسـیقیدان و آهنگسـاز( عنوان 
کـرد کـه »اجراکننده بایـد نـوع ژانـری را که اجـرا می 
کند بشناسـد؛ چون این موسـیقی نه در ایران شناخته 

شـده اسـت و نه متعلق بـه ایران اسـت«.
همچنین امیر اسـلامی )آهنگسـاز( بیان کـرد »فردی 
کـه قصـد دارد روی قطعـه ای بـه دو یـا چند زبـان کار 
کند، حتما باید اطلاعات لازم تلفیق شـعر و موسـیقی 
زبان هـای مربـوط را هم بدانـد، بـه جزئیـات زبان های 
دیگر مسلط و به ارکان موسیقایی فرهنگ های دیگری 

که قصد اسـتفاده دارد آگاهی داشـته باشـد.«
کیوان ساکت، آهنگسـاز و نوازنده تار و سه تار هم گفت 
»در آثار موسـیقی دو زبانه همین المان های موسـیقی 
جهانـی بایـد پررنگ تر باشـد و اینکـه به علـت نزدیک 
بودن موسیقی کشورهای شرقی به ایران، اگر بخواهیم 
با نوازندگان موسیقی شرقی و کشـورهای همجوار آثار 
تلفیقی بسـازیم، این کار راحت تـر خواهد بـود.«، علی 
رهبـری هـم عنـوان کـرد »در موسـیقی دو زبانـه ای 
که می نویسـیم هـر دو زبـان ایرانـی و خارجـی باید به 
گونه ای قابل درک برای مخاطب، وجود داشـته باشد.«
علـی رهبـری، رهبـر ارکسـتر هـم عنـوان کـرد »در 
موسـیقی دو زبانه ای که می نویسـیم هر دو زبان ایرانی 
و خارجی بایـد به گونـه ای قابـل درک بـرای مخاطب، 

وجود داشـته باشـد.«
و در نهایت طی آخریـن گفت وگو حسـین بهروزی نیا، 
آهنگسـاز بیان کرد که »در سـاخت چنین آثـاری باید 
فرهنگ هـا را بـه هـم نزدیـک کنیـم؛ بـه ایـن صورت 
که موسـیقی هـر کـدام از فرهنگ هـای مدنظر ضمن 
اینکه بایـد راه خـود را ارائه کنند، باید در کنـار هم نقاط 
مشـترک را پیدا کرده و بتوانند اثری را خلق کنند؛ البته 

باید در نظـر گرفت که در سـاخت ایـن آثار هـر نوازنده  
بایـد از فرهنگی متفاوت باشـد«.

اکنون در راسـتای مصاحبه های پیشـین ایسـنا درباره 
سـاخت آثـار موسـیقی دوزبانـه، این بـار بـه گفت وگو 
با شـروین مهاجـر ـ نوازنـده کمانچـه و کمانچـه آلتو ـ 
نشسـتیم و نظـر او را دربـاره ی سـاخت آثار موسـیقی 

دوزبانـه و البتـه بومی سـازی ژانرهـا جویا شـدیم.
مهاجـر در ابتـدا بیـان کـرد: سـال ها شـاهد خلـق آثار 
موسـیقی دو زبانـه و تلفیقی بوده ایـم که برخـی از آنها 
موفق شـدند و برخی هم چون ترکیب ناهمگونی بودند 
که گویی بیشـتر مفهوم کلاژ داشـته باشـد. به هر حال 
این امر و کلا تلفیق ژانرهای مختلف موسـیقی در همه 
جای دنیا مرسـوم بوده است که در موسـیقی ایران هم 

آثاری داشـته ایم.
او ادامه می دهد: تسـلط آهنگسـاز بر هـر دو زبـان باید 
به گونه ای باشـد که نقطه قـوت اثر بخش زبـان مادری 
آهنگساز نباشـد، بلکه اگر یک اثر مثلا دوزبانه فارسی و 
انگلیسی توسط یک آهنگسـاز ایرانی ساخته  می شود، 
باید برای یک شنونده انگلیسـی زبان و یا شنونده ای که 
با زبان انگلیسی آشناسـت، قابل درک باشد؛ به گونه ای 
که حتی اثـر با لهجـه و تلفـظ صحیـح زبان هـدف، به 
زبان محـاوره و با اصطلاحات و کلمـات رایج در فرهنگ 

آنها سـاخته شود.
سـاخت آثار موسـیقی دوزبانه با کشـورهای 

شـرقی آسـان تر است؟
این نوازنـده کمانچه در پاسـخ به سـوال بـالا می گوید: 
بـه لحـاظ فرهنگی تـا حـدی درسـت اسـت. مرزهای 
جغرافیایـی هنـری قدیم مـا با مرزهـای رسـمی امروز 
کـه دولت هـا از هـم تمیـز داده داده اند، متفاوت اسـت. 
مرزهـای هنـری مـا شـامل بخش هایـی از موسـیقی 
آذربایجان، موسیقی اعراب و حتی موسیقی کشورهای 
همسایه چون افغانستان و پاکسـتان است که گاهی در 
شهرهای مرزی ایران نغمه های کشـورهای مجاور را به 
علت نزدیکیشـان با این کشـورهای مرزی، می شنوید.
ایـن هنرمنـد در توضیحـات بیشـتر عنـوان می کنـد: 
اگـر قـرار باشـد آهنگسـاز مـا قطعـه ای را در دسـتگاه 
سـه گاه بسـازد، شـاید خوانـدن فواصـل آن بـرای یک 
خواننـده عـرب زبـان بـه واسـطه اشـتراکاتی کـه بـه 
لحاظ موسـیقایی داریـم، راحت تر باشـد تـا اینکه یک 
آهنگسـاز ایرانی بخواهد اثـری تلفیقی با زبان فرانسـه 
یا آلمانی داشـته باشـد مگر اینکه در آن محیط زندگی 

کرده باشـد یا بـه آن زبان مسـلط باشـد که بتوانـد کار 
خوبی بسـازد.

از او سـوال می کنیـم کـه آیـا موافق اسـت که سـاخت 
آثار موسـیقی دوزبانه توسط آهنگسـازان ایرانی بیشتر 
جنبه یک همکاری را دارد تا اینکه هر دو بخش توسـط 
یک آهنگسـاز سـاخته شـود؟ می گویـد: بله، درسـت 
اسـت خیلـی وقت هـا اثـر موسـیقی دوزبانـه می تواند 
کار مشـترک دو آهنگسـاز باشـد یا حتی به نوعی بین 
دو نفر تقسـیم وظایف شـده باشـد؛ البتـه با ایـن حال 
بسـتگی دارد کـه در ایـن زمینه مـا دربـاره چـه ژانری 
صحبـت می کنیـم، آیـا منظـور موسـیقی مینی مـال 

اسـت، فیوژن یـا ...؟
مهاجر ادامـه می دهـد: کاری دوزبانـه را در نظر بگیرید 
که خواننده هـا در آن بـه صـورت بداهه متنـی را با یک 
آوا می خواننـد، در حقیقـت در ایـن فـرم، کار تـا حدی 
برای آهنگسـاز راحت تر می شـود تا اینکـه بخواهد ریز 

تا درشـت پارتیتور را بنویسـد.
به هر حـال شـاید برخی معتقد باشـند کـه فعالیت در 
ژانرهای موسیقی خارجی در ایران و ساخت قطعاتی در 
این حوزه ها به بومی سـازی ژانـر مربوط نیـاز دارد و یا از 
طرفی برخی به طـور کلی با این عبارت موافق نباشـند.
او دربـاره این مسـئله عنـوان می کنـد: اگر با یـک دید 
جهانی تر بـه این مسـئله نگاه کنیـم، متوجـه خواهیم 
شـد سـازهایی چون ویلـن داریم کـه بـه فرهنگ های 
مختلف موسـیقایی دنیا ترجمه شـده اند. البته درست 
اسـت که ویلن در ایتالیا ساخته شـده است و بزرگترین 

سـازندگان آن افرادی چون گوارنری و اسـترادیواریوس 
بوده انـد ولـی ویلـن بـه تکامـل یافته تریـن سـاز زهی 
جهان تبدیل شـد که بـه نوعی بـه فرهنگ هـای دیگر 
ترجمـه شـد و می تواند موسـیقی ملل مختلـف را اجرا 
کنـد و دیگـر نمی تـوان آن را تنهـا یـک سـاز ایتالیایی 
دانسـت. او تصریح می کنـد: امروزه ژانرهـای نوظهوری 
چون هیـپ هـاپ، رپ، آر اند بی، رگـه پانـک و ... داریم 
کـه حتـی در ترکیب بـا یکدیگـر سـبک دیگـری را به 
وجـود می آورند و بـه طور کلـی می توانند تنـوع زیادی 
داشـته باشـند و به نوعی بومی سازی شـوند؛ همانطور 
که موسیقی پاپ فرانسـوی، المانی و ... را داریم و زمانی 
که گوش می دهیم با اینکه شـعر را متوجه نمی شـویم 

ولـی می فهمیم کـه پاپ اسـت.
مهاجـر با ذکـر مثـال دربـاره هنرمندانـی که بـه نوعی 
کار بومی سـازی ژانرها را بـه انجام رسـانده اند، توضیح 
می دهد: مثلا در بین موزیسـین های خودمـان مرحوم 
کوروش یغمایی، کاوه یغمایی یا سـیروان خسـروی در 
سـبک های راک کار کرده انـد و توانسـتند بیـن مـردم 
موفق شـوند گرچه که این کارها در ابتدا تـا حدی برای 

گوش هـا نامأنـوس بود.
او در پایان گفـت: البته شـاید برخی از موزیسـین های 
متعصب باشند و ترکیب شعر حافظ را با موسیقی راک 
مناسـب ندانند ولی به عقیده من خیلـی از ملودی های 
زیبـای ایرانـی می توانـد در تمـام ژانرهـا بازنویسـی، 
ارکستراسـیون و تنظیـم شـود و نتیجه خوبی داشـته 

. شد با

ترکیب شعر حافظ با موسیقی راک؟ چراکه نه!

یـک ناشـر در حالـی کـه از مشـکلات 
شـرکت نکردن در نمایشـگاه کتاب تهران 
می گویـد، پیش بینـی می کند کـه همانند 
سـفرهای نوروزیِ امسـال اسـتقبال از این 

رویـداد نیـز خیلـی خـوب خواهـد بود.
حسـین جاویـد، مدیـر نشـر سـده در 
گفت وگو بـا ایسـنا درخصوص حضـور این 
نشر در سی وسومین نمایشـگاه بین المللی 
کتاب تهـران و همچنین انتظـارات خود از 
ایـن رویـداد، در حالی که بخـش حضوری 
آن پس از دوسـال مجددا برگزار می شـود، 
اظهار کرد: ما در نمایشـگاه امسـال شرکت 
می کنیـم. البتـه حالت ایـده آل این اسـت 
همان طـور کـه همیشـه گفته ایـم، بتوانیم 
به سـمتی حرکت کنیم که کتابفروشـی ها 
تقویت شـوند. بـه همیـن دلیل نشـر ما در 
طـول سـال تخفیفـی در نظر نمی گیـرد یا 
سـعی می کنیـم کارهایـی را کـه بـه زیان 

کتابفروشـی ها اسـت، انجـام ندهیم.
او در عیـن حـال گفـت: امـا نمایشـگاه در 
ساختاری سـت کـه شـکل گرفتـه اسـت؛ 
خوب یا بـد. می تـوان گفت به جـز ۱۰، ۲۰ 
ناشـر بقیه در این رویداد شـرکت می کنند. 
بر اسـاس آمـار، امسـال ۲۴۰۰ ناشـر برای 
نمایشـگاه ثبت نـام کرده انـد. اگـر هـم 
همه آن هـا موفق به شـرکت در نمایشـگاه 
نشـوند، می توان گفت تقریبا همه ناشـران 

فعـال در آن شـرکت می کننـد.
ایـن ناشـر همچنیـن ضمـن پذیـرش 
لطمـه ای کـه بـه کتابفروشـی ها وارد 
می شـود و ضـرورت مقابلـه بـا آن، بـه 
مشـکلاتی که بـر اثـر شـرکت نکـردن در 
نمایشـگاه پیش می آید اشـاره و بیان کرد: 
بـا توجـه بـه تجربـه ای کـه در سـال های 
اخیـر بـه دسـت آمـده، وقتـی ناشـران در 
ایـن رویـداد شـرکت نمی کننـد، معمـولا 
دو مشـکل پیـش می آیـد؛ اول این کـه 
ایـن مسـئله باعـث نارضایتـی مترجم هـا 
و نویسـنده ها می شـود، چـون بخشـی از 
کار ناشـران در نمایشـگاه ایـن اسـت کـه 
کتاب هایـی را کـه به تازگی منتشـر شـده، 
معرفی کنند و این کار هـم به لحاظ فروش 
و هم به لحاظ شناسـاندن اثـر، تاثیر زیادی 
دارد. وقتـی ایـن اتفـاق نمی افتـد، طبیعتا 
باعث دلخـوری مترجم ها و نویسـنده های 

هـر نشـر می شـود.
برخـلاف  افـزود:  جاویـد  حسـین 
دسـت اندرکاران نشـر، کـه بـا مسـائل 
مربـوط بـه نشـر آشـنایی دارنـد، خیلـی 

از مـردم از ایـن مسـائل اطلاعـی ندارنـد. 
مخاطبانی که از شهرسـتان ها به نمایشگاه 
کتـاب می آینـد، ممکـن اسـت بخواهنـد 
کتابـی را کـه در شهرشـان پیـدا نکرده اند، 
در نمایشـگاه خریـداری کننـد. امـا وقتی 
می بینند ناشر مورد نظرشـان در نمایشگاه 
شـرکت نکـرده، ممکـن اسـت دلخـور 
شـوند. ما کـه ناشـر کوچکـی هسـتیم اما 
این برای ناشـران بزرگ مشـهودتر اسـت، 
خیلـی از مخاطبان شهرسـتانی بـه دنبال 
کتاب هایی هسـتند کـه در شهرشـان پیدا 
نکرده اند، یا بـه دنبال تخفیف های بیشـتر 
هسـتند و اگـر ناشـری در ایـن نمایشـگاه 
شـرکت نکنـد، ممکـن اسـت این مسـائل 
پیـش بیایـد. البته باز هـم تاکیـد می کنم، 
ایده آل این اسـت کـه بتوانیـم کاری کنیم 
کتـاب از شـبکه توزیـع و کتابفروشـی ها 
بـه دسـت مخاطبـان برسـد. امـا فعـلا در 
زنجیـره ای کـه بیـش از 3۰ سـال اسـت 
شـکل گرفته، ایجـاد تغییر ممکن نیسـت 
و اگر قـرار باشـد تغییـری اتفاق بیفتـد، از 
طریـق ناشـران بزرگ تـر و قدرتمندتـر و 
همچنیـن شـبکه دولتـی کـه تصمیمـات 
کلان در حـوزه نمایشـگاهی می گیـرد، 

مقـدور اسـت.
او در ادامـه دربـاره مسـئله هم زمانـی 
برگـزاری نمایشـگاه مجـازی و حضـوری 
کتـاب نیـز گفـت: ایـن هم زمانـی بـرای 

ناشـران بسـیار سـخت خواهـد بـود. برای 
برآمـدن از پـس ایـن کار نیـاز بـه یـک 
تیـم قـوی اسـت. ناشـران بـرای ارسـال 
سـفارش ها نیـاز بـه چندیـن نیـرو دارند و 
از طرفـی، نمایشـگاه حضوری هم مسـائل 
خـودش را دارد. امـا ناشـران معمـولا بـه 
تعـدادی نیـرو ندارنـد کـه هـر دو را بـا هم 

پیـش ببرنـد. 
جاویـد در پایـان درخصـوص این کـه بـا 
توجه بـه برگزاری نمایشـگاه مجـازی، چه 
انگیزه ای وجود دارد تا ناشـران دردسرهای 
نمایشـگاه حضوری را بپذیرند، بیـان کرد: 
تجربه ای کـه در این دو سـال از نمایشـگاه 
مجـازی بـه دسـت آوردیـم ایـن بـود کـه 
اغلب خریدها بـه صورت تک کتاب اسـت؛ 
یعنی مخاطب به سـایت می رود و کتابی را 
که از پیش درباره خریـدش تصمیم گرفته 
یا نیاز به خریـد آن دارد، سـفارش می دهد 
و تحویـل می گیـرد. امـا در نمایشـگاه 
فیزیکی و حضوری این امکان فراهم اسـت 
تا مخاطـب کتاب هایـی را که نیاز نـدارد یا 
از پیـش بـرای خریـد آن هـا برنامه ریـزی 
نکرده ببینـد و همان لحظـه تصمیم بگیرد 
که خریـد کند یـا نـه؛ همچنیـن می تواند 
توضیحـات ناشـر را بشـنود، اگـر نیـاز بـه 
کتاب هـای حـوزه خاصـی دارد، مشـورت 
بگیـرد و ناشـر هـم ایـن فرصـت را دارد تا 

کتاب هایـش را معرفـی کنـد. 

مدیرکل آزمایشگاه مرجع سلامت وزارت بهداشت، 
آزمایشگاه ها و آزمایشگاهیان را نیروهای خط 
مقدم مرزبانی سلامت در کنار سایر کارکنان 
بهداشتی و درمانی خواند و ضمن تشریح اقدامات 
آزمایشگاهی در بحران کرونا، گفت: با شکل گرفتن 
شبکه تشخیص مولکولی متشکل از آزمایشگاه های 
دولتی و غیردولتی، آزمایشگاهیان کشورمان 
ظرفیت، توانایی و تجربه ای را که از این همه گیری 
به دست آوردند را به یک سرمایه ماندگار نظام 
سلامت برای حفاظت از هموطنان شان در مقابل 
سایر تهدیدات زیستی، که ممکن است در آینده 

رخ دهد، تبدیل کرده اند.
دکتر سیامک سمیعی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به تاریخچه تلاش های آزمایشگاهیان در پاندمی 
کرونا بویژه اقدامات شان در 3 موج کرونا در سال 
۱۴۰۰، گفت: آزمایشگاه ها و آزمایشگاهیان به 
معنای واقعی در خط مقدم مرزبانی سلامت در 
کنار سایر کارکنان بهداشتی درمانی هستند. 
کمتر بیماری وجود دارد که بدون کمک آزمایشگاه 
تشخیص داده شود و یا تشخیص آن قطعی شود. 
یکی از وظایف نظام آزمایشگاهی آمادگی برای 

بحران ها، فوریت ها و بلایایی است که در پاسخ 
به آنها خدمات آزمایشگاهی و استمرار ارائه آنها 
از اهمیت برخوردار هستند. نمونه بارز چنین 
شرایطی پاندمی کووید۱۹ است. آمادگی و پاسخ 
آزمایشگاهی کشورمان در جریان این پاندمی 
یکی از افتخارات نظام آزمایشگاهی و نظام سلامت 

کشور است.
فوریت کووید ۱۹ و آماده باش 

آزمایشگاهیان
وی افزود: تا پیش از پاندمی کووید۱۹ بالاترین 

رکورد تعداد آزمایش های تشخیص مولکولی 
که برای یک عامل بیماری زا و یا تهدید زیستی 
در کشور انجام می شد، مربوط به نظام مراقبت 
آنفلوانزا بود که به حداکثر 3۰۰۰۰ هزار آزمایش 
در سال می رسید. این رکورد در بعضی روزهای 
همه گیری در کشور ما به چند برابر این عدد 
در روز رسید که آن را مدیون تلاش و فداکاری 
آزمایشگاهیان شایسته کشور در بیش از ۵۰۰ 
آزمایشگاه کشور در بخش دولتی و خصوصی 
هستیم که به سرعت خود را برای فوریت کووید۱۹ 

آماده کردند.

همزمان با روز آزمایشگاه ها در گفت وگو با ایسنا تشریح شد

کووید-۱۹ و آماده باش آزمایشگاهیان
تکرار سفرهای نوروزی 

در نمایشگاه کتاب
گزارش

ایسنا

رنا
: ای

س
عک

بـا  فرهنگـی  میـراث  فعـال  یـک 
وخیـم  وضعیـت  ز  ا ویـری  تصا ر  نتشـا ا
یـذه خبـر  سـنگ نگاره های عیلامـی شـهر ا

. د ا د
یـر منتشرشـده  و ، تصا یسـنا رش ا بـه گـزا
یـن سـنگ نگاره ها  نشـان می دهـد بیشـتر ا
زیـر آفتـاب خوزسـتان رهـا شـده اند و رونـد 
تخریـب و آسـیب آن ها شـدت گرفته اسـت، 
ز  ا ناشـی  عمیـق  ترک هـای  و  شـکاف ها 
فرسـودگی در بیشـتر آن هـا مشـهود اسـت. 
ا  یـن نقش برجسـته ها ر ز ا سـطح برخـی ا
نده و نقـش بعضـی دیگـر  گل سـنگ پوشـا
محو شـده اسـت. درحالی کـه برخـی دیگر از 
ایـن سـنگ نگاره ها بـا یادگاری نویسـی زخم 
شـده اند. بسـیاری از ایـن سـنگ نگاره ها در 
فهرسـت آثـار ملـی ثبـت شـده اند و بعضی از 
آن هـا همچـون نقش برجسـته »کول فـرح« 
رِ آن کـه تـا حـدود  به علـت قدمـت بسـیا
۲۷۰۰ سـال پیـش از میـلاد می رسـد، مـادر 
نقـوش درگاه هـای کاخ صـد سـتون و پلکان 

آپادانـا لقـب گرفتـه اسـت.
یـن  ا وضعیـت  ره  بـا در یـا  ر آ سـیاوس 
رزش و  نقش برجسـته ها گفـت: بـا وجـود ا
یـذه، سـنگ نگاره های  اهمیـت شهرسـتان ا
ایلامـی )عیلامـی( و الیمایـی در محوطه های 
و  سـلمان  شـکفت  ا  ، ر ا کول فـرح، شهسـو
خونـگ اژدر در وضعیـت بـدی قـرار دارنـد و 
بـه گفتـه دوسـتداران میـراث فرهنگـی کـه 
در نـوروز امسـال از ایـن محوطه هـا دیـدن 
ز  ز دیـد حفاظتـی و هـم ا نـد، هـم ا کرده ا
دیـدگاه نگهـداری و نگهبانـی در وضعیـت 

ند. شـته ا ر ندا خوبـی قـرا
سـتان  بـع ا ز توا یـذه ا ه ا یـگا ره جا بـا و در ا
کـه  د  دا ا  ر توضیـح  یـن  ا خوزسـتان 
یـذه یکـی از شـهرهای مهـم و  شهرسـتان ا
یـران بـا یادمان هـای  رزشـمند تاریخـی ا ا
م  کـدا هـر  کـه  اسـت  ن  ا و ا فـر نی  باسـتا
ریخـی و فرهنگـی  دمان هـای تا یـن یا ز ا ا
یـخ   ر ز تا بـی گویـا ا یـی کتا خـود بـه تنها
میـان،  یـن  ا سـت.  ا ن زمیـن  یرا ا دیریـن 

و  رزشـمند  ا ر  بسـیا ره های  سـنگ نگا
یلامـی )عیلامـی(  ن ا ا ز دور یـی ا بی همتا
ه بـا  یـی )هـم دور لیما ن بومـی  ا نـدا و خا
اشـکانیان( کـه قلمـرو آن هـا در خوزسـتان 
مـروزی بـوده و بیشـتر باستان شناسـان  ا
ننـد در  لـه رو ایلامی هـا می دا آن هـا را دنبا
می کننـد.  یـی  خودنما یـذه  ا شهرسـتان 
محوطه هـای باسـتانی همچـون کـول فـرح، 
اشـکفت سـلمان، مجموعـه شهسـوار، خونگ 
اژدر، خونـگ کمال ونـد و ... تنهـا بخشـی از 
محوطه هـا و یادمان هـای تاریخی و باسـتانی 

یـد. ر می آ یـذه بـه شـما شـهر ا
ه بـه مشـاهدات  ر شـا مـه بـا ا دا یـا در ا ر آ
فرهنگـی  میـراث  ن  ا ر ا دوسـت د نـی  میدا
،   گفـت: حتـی  یـذه ا ره های  ز سـنگ نگا ا
یـن محوطه هـا در نـوروز  یـک راهنمـا در ا
وجـود نداشـت تـا آگاهی رسـانی درسـتی 
انجـام شـود و بـه پرسـش های گردشـگران و 
مسـافران پاسـخ دهـد. از سـویی، بخش هایی 
بـدون نگهبـان بود کـه مایه افسـوس اسـت.

تصاویری از وضعیت وخیم نقش برجسته های 4۷۰۰ ساله

باید و نبایدهای آثار موسیقی دوزبانه
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بر اســاس تازه تریــن گفته های سرپرســت 
فدراســیون فوتبال، دراگان اســکوچیچ با 
خیــال راحت می توانــد تیم ملــی را تا جام 
جهانی آمــاده کند و عملکرد مناســبی را از 

خود به جای بگذارد.
به گزارش ایسنا، میرشاد ماجدی، سرپرست 
فدراســیون فوتبال آب پاکی را روی دست 
منتقدان دراگان اســکوچیچ ریخت و خیال 
او را هم از بابت اخبار و حواشی مختلفی که 
این روزها به گوش می رســید راحت کرد تا 
ســرمربی کروات تیم ملی با قدرت کارش را 

تا جام جهانی پیش ببرد.
 تا ۱4۰2 با اسکوچیچ

حواشــی پیرامون ماندن یا رفتــن دراگان 
اســکوچیچ از زمانــی روی کار آمدن او در 
بهمــن ۱3۹۸ آغاز شــد و در هــر دوره از 
بازی های تیم ملی، این مســاله وجود داشت 
که فدراســیون فوتبال قصد اتمام همکاری 
با این مربــی را دارد. در نتیجه بعد از صعود 
به جام جهانی هم این خبر به گوش رســید 
که فدراســیون فوتبال قصد اتمام همکاری 
با اســکوچیچ و انتخاب یــک مربی خارجی 
نامــدار و شــناخته شــده را دارد. اظهارات 
اســکوچیچ درباره ماندن در تیــم ملی هم 
نتوانست پاســخگوی این سوال بزرگ باشد 
تا اینکه ماجدی ماندن او را تا جام ملت های 

آسیا تایید کرد.
ماجــدی درباره حضور اســکوچیچ به عنوان 
ســرمربی تیم ملــی در جام جهانــی گفت: 
"اســکوچیچ تا پایان جــام ملت های ۲۰۲3 

قــرارداد دارد و نمی توانیــم مربــی را کــه 
قرارداد دارد، کنار بگذاریم. قطعاً او تا پایان 

قراردادش سرمربی تیم ملی خواهد بود."
سرپرســت این فدراســیون درباره دلایل 
ادامه همکاری نیــز اظهار کــرد: "من اگر 
بخواهم مربی دیگری بیــاورم فرصت کمی 
داریــم و عقل ســلیم به ما می گویــد که با 
مربی که تیــم ملی را به جــام جهانی برده 
اســت ادامه دهیم و کادرش را قوی کنیم و 
اجازه دهیم که با فراغ بال بــه جام جهانی 
برود. به لحــاظ نتیجه هم اگر نــگاه کنیم 
تیــم ملی در هر دو گروه آســیا اول شــده 
اســت. مربی را برکنار می کنند که یا نتیجه 
نگرفته باشــد یا قراردادش تمام شده باشد 
ولی اسکوچیچ هر دوی این آپشن ها را دارد. 
منطق می گوید کــه زمان مناســبی برای 

" تغییر سرمربی نیست.
با این شــرایط، ســرمربی ایران حــدودا تا 
تابســتان ۱۴۰۲ روی نیمکت یوزها حضور 
خواهد داشــت و این فرصــت را هم دارد تا 
بعد از جام جهانی، طلســم ناکامی در کسب 
قهرمانی جام ملت ها را هم به چالش بکشد.

 دیدارهای تدارکاتی از نیوزیلند 
تا آرژانتین و برزیل

دیدارهای تدارکاتی تیم ملی ایران تا شروع 
جام جهانی از مهم تریــن بحث های روزهای 
گذشــته بوده اســت و در آینده هم به طور 

مرتب مطرح خواهد شد.
از روزهای نخســت صعود به جــام جهانی و 
هم گروهی با تیم های ملــی انگلیس، آمریکا 
و برنده پلی آف اروپا، بحث های پیرامون این 
مساله بوده که شــاگردان اســکوچیچ باید 

دیدارهای تدارکاتی مناســبی داشته باشند 
اما مهم ترین مشــکل در این مســیر )علاوه 
بر منابع مالی و مســائل مربوط به تحریم(، 
برگزاری لیــگ ملت های اروپــا و آمریکای 
شمالی است که تیم ها طبق برنامه به مصاف 
رقبای خود می روند و فضایی برای برگزاری 

دیدارهای دوستانه ندارند.
در این بین فقط دیدار بــا تیم های آمریکای 
لیا باقی می ماند که  جنوبی، آفریقا و اســترا
خبرها حول محــور دیدار با ایــن قبیل تیم 
هاســت. در این روزها بحث بازی با نیوزلند، 
کانادا، ســنگال، غنا، کاستاریکا، پرو، پاناما و 
حتی برزیل و آرژانتین هم از سوی مسئولان 

فدراسیون فوتبال مطرح شده اما هنوز هیچ 
دیداری قطعی نیست.

ماجــدی می گوید: ما یکی دو تا پیشــنهاد 
داشــتیم. پرو و کاســتاریکا به ما پیشنهاد 
دادنــد و در حــال گفت وگو هســتیم. اگر 
بخواهیم با بالاتر از ایــن تیم ها بازی کنیم 
نیاز بــه هزینــه داریم و اگر پول نداشــته 
نیم با تیم های بزرگ بازی  باشــیم نمی توا
کنیم. یکســری تورنمنت هــا هم در حال 
هماهنگی هســتند که تیم هــای خوبی در 
آنها حضــور دارند و هر وقت نهایی شــود، 
اعــلام خواهیم کرد. بــا ایرلند شــمالی و 

نجام شد. تبات ا جنوبی یک سری مکا

با دراگان اسکوچیچ تا ۱۴۰۲
گزارش

ایسنا

مظفری: آنهایی که در گذشته 
محروم شدند، حالا ناظر کمیته 

داوران هستند
تهران- ایرنا- پیشکسوت داوری ایران با اشــاره به اینکه فساد 
در عرصه داوری وجود دارد گفت: افرادی را می شناســم که در 
گذشته محروم شــدند اما حالا به عنوان ناظر به کمیته داوران 
می روند. نوید مظفری روز سه شــنبه در گفت وگــو با خبرنگار 
ورزشی ایرنا اعتراضات اخیر به داوری را تا حدی درست دانست 
و اظهار داشت: در چند ســال اخیر داوری ما نه تنها بهتر نشده 
بلکه بدتر هم شده و پسرفت زیادی هم داشته است، زیرا دوستان 
در کمیته داوران نتوانسته اند روی افرادی برنامه ریزی کنند تا 

جایگزین بزرگانی مثل علیرضا فغانی شوند.
او ادامــه داد: البته در هفته های اخیر اوضاع بســیار حســاس 
و فشــارهای زیادی هم روی مربیان اســت که باعث شده این 
اشتباهات داوری را دست آویزی برای نجات از زیر بار هجمه ها 

کنند زیرا هر اشتباه، دلیل انتقادهای شدیدی می شود.
کارشناس داوری فوتبال کشورمان با اشاره به مشکلات داوری 
درباره برخورد با این مســائل گفت: به نظرم فدراسیون  آنقدر 
مشکلات دارد که این مســائل برایشــان کوچک است و وقت 
رسیدگی به آن ها را ندارند. قبلا سخت گیری ها زیاد بود و احکام 
به سادگی به نام افراد صادر نمی شد اما حالا سختگیری ها کافی 

نیست.
مظفری دلیل کمبود ستارگان داوری در نسل جدید را اینطور 
بیان کرد: این نکته بسیار مهم است که ستارگان ما در نسل های 
قبلی به علت حمایت فدراسیون پیشرفت نکردند بلکه استعداد 
درونی خود این افراد باعث رشد و پیشرفتشان شد. مشکلات ما 
به خاطر ضعف در فیلترهای ورود و ســیر روند افراد است. مثلا 
هدف یک داور بین المللی شــدن اســت اما برای مثال اسامی 
لیست ارائه شده به فیفا هیچ تغییری نسبت به سال قبل نداشت 
که این کاملا غیر ممکن است و این مســئله انگیزه نفرات دیگر 

را از بین می برد.
پیشکسوت داوری کشورمان برخی مشکلات داوری را برشمرد 
و اظهار داشــت: انگیزه مالی بین داوران بی ارزش ترین موضوع 
اســت و هیچگاه کمرنگی و ضعف داوری به این علت نیســت. 
داوران ما در استان ها دچار عدم توجه هستند و استعداد آن ها 
دیده نمی شود و برای پیشرفت نیاز به رابطه و لابی دارند. روند 
ارتقای داوران مشــکل دارد و چارچوب درستی برایش ساخته 
نشده است. مثلا داوران با گذر زمان پیشرفت می کنند و مدارک 
بالاتر را دریافت می کنند و اصلا به علم، تجربه و هنر آن ها توجه 
نمی شود. عده ای سیستم VAR را بهانه می کنند و می گویند 
ما امکانات نداریم اما مگر کشوری مثل انگلستان که این سیستم 

را دارد، چند بار در یک فصل از آن استفاده می کند؟ 
او نظرش را درباره فســادهای عرصــه داوری اینطور بیان کرد:  
کمیتــه داوران قانــون را رعایت نمی کند پــس چگونه از بقیه 
انتظار رعایت قانون را داشته باشد؟ ریاست یا سرپرست کمیته 
نباید جزو تشکیلات فوتبالی باشــد اما متاسفانه برخلاف قانون 
عمل می شود که فسادهای زیادی به همراه خود دارد. از آلمان 
قانونمندتر ســراغ ندارم. در آنجا اگر فساد داوری ثابت شود، نه 
تنها او بلکه تمام داورانی که احســاس شــود در این امر دست 
داشته اند را محروم می کنند اما در ایران کسانی را می شناسم که 
محروم شــدند ولی باز هم به عنوان ناظر به کمیته برمی گردند. 
این کار نه تنها روحیه داوران ما را تضعیف می کند بلکه نشــان 

می دهد با فساد، هیچ تنبیهی در انتظار خطاکاران نیست.

گزارشی از تخلفات مالی محرز و فعالیت های 
غیرقانونی عزیزی خادم در طول یک ســال 
ریاست بر فدراســیون فوتبال با مستندات 
به کمیته اخلاق این فدراســیون ارجاع شــده است. به 
گزارش ایســنا، شــهاب الدین عزیزی خادم با رای هیات 
رئیسه فدراســیون فوتبال در ۲۸ بهمن ۱۴۰۰ به صورت 
موقت از ریاســت فدراسیون عزل شــد. اکنون و پس از 
حسابرسی عملکرد یک ســاله او، پرده از برخی تخلفات 
مالی برداشته شــده و پرونده ای شــامل تخلفات مالی و 
فعالیت های غیرقانونی اش به کمیته اخلاق این فدراسیون 
ارجاع شده است. یک حســابرس مستقل و دو کارشناس 
رسمی دادگســتری صورت حســاب های مالی یک ساله 
مدیریت عزیزی خادم را بررسی کرده اند و تخلفات مالی 
محرزی در حساب های مذکور یافته شده و این مهم طی 
نامه ای رسمی از ســوی دبیرکل به کمیته اخلاق ارسال 
شده است. در این بررســی ها، تخلفات مالی، فعالیت های 
غیرقانونی با ذکر مصادیق و اســناد، انحرافات و تخلفات 
مربوط به حساب های شخصی عزیزی خادم، پرداخت های 
غیرقانونی به مشــاوران و نزدیکان رئیس فدراســیون و 
همچنین پرداخت های مربوط به سفرهای خارجی بدون 
مجوز در مدت یک سال محرز و روشن شده است. در یک 
مورد از این بررسی ها، مشخص شده که مبلغ قابل توجهی 
به حساب شخصی رئیس ســابق فدراسیون فوتبال واریز 
شــده و علیرغم مکاتباته خزانه دار و اصرار هیات رئیسه، 
این مبلغ به حساب فدراســیون فوتبال بازگردانده نشده 

است.
این گزارش تفصیلی به کمیســیون اصــل ۹۰ مجلس و 
سازمان بازرسی هم ارسال شده است. پیش بینی می شود 
کمیته اخلاق فدراســیون فوتبال تا پیش از مجمع دهم 
خرداد ۱۴۰۱ رای خود را درباره رئیس سابق فدراسیون 

اعلام کند.

۴ شمشــیرباز در اسلحه ســابر ترکیب تیم 
ملی شمشیربازی دانشجویان ایران اعزامی 
به ســی و یکمین دوره یونیورسیاد چین را 

تشکیل می دهند.
به گزارش ایســنا، ترکیب تیم ملی شمشیربازی اسلحه 
ســابر ایران برای حضور در بازی های دانشجویان جهان 
)یونیورسیاد( مشخص شد و بر این اساس ۴ شمشیرباز در 
بخش مردان به این رقابت ها اعزام می شوند؛ طبق تصمیم 
کمیته فنی تیم ملی دانشــجویان ایران با تنها در اسلحه 

سابر در این رقابت ها شرکت می کند.
حســین شــاکر، نیما زاهــدی، احمد رضا شــهمیری و 
شهریار گلزار فرد نفراتی هستند که به این رقابت ها اعزام 

خواهند شد.
ســی و یکمین دوره یونیورسیاد تابســتانی دانشجویان 
جهان ۵ تا ۱۶ تیرماه ســال جاری در شهر چنگدو کشور 

چین برگزار می شود.

ارجاع پرونده تخلفات عزیزی خادم 
به کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال

کدام شمشیربازان ایرانی به 
یونیورسیاد چین می روند؟

خبر

خبر

خبر

سنا
: ای

س
عک

کاغذ ورزش

افقی
امپراتوران  از  ای  - سلسله  زیبا   -  1 
نوعی  نهنگ،   - زیبایی2   - چین  
تعجب،  حرف   - ابریشمی  پارچه 
بگو  به معنی  زنانه، گشوده -  تعجب 
زادگاه   - ناچیز  رطوبت  رطوبت،   -  3
ناپلئون - دوره ها، زمانها - گرداگرد 
 - حرف  یک  تکرار   - دهان4  و  لب 
دیگر  نام   - چسبناک5   - دار  عزا 
 - بادرنگ  قالی،  بر  نقشی  بالنگ، 
حرف   - و شش  بیست  حرف  تکرار 

انتخاب، بله آلمانی، حرف گزینش - 
سال   - دختر   - آید6  می  لیس  با 
غلام،  و  بنده   - آذری  سال  ترکی، 
 - توپخانه7  برای  هدف گیری  زاویه 
مشهور، بلند آوازه، معروف - مخترع 
 - باد8  اندازه گیری سرعت  دستگاه 
زنده - پسوند شباهت - سو وارونه9 
اصحاب  از   - شمالی  غذاهای  از   -
 - اروپایی  القاب  از  یکی   -  10 کهف 
در  شهری   - تنیدن  از  مصدر  اسم 
نمایش   - زن  خدمتكار   - آلمان11 
شب  روستایی،  شوهر  تلویزیونی، 

روستایی - گم وارونه - گریزحیوان، 
شهر  دفاع،  بی  شهر  ایتالیا،  مرکز 
قلم   - تلاش  - كوشیدن،  فراری12 
انگلیسی - رقص آلمانی  - درك13 
- سوسن زرد - كشوری فوتبالیست، 
میزبان  آمریكای جنوبی،  در  كشوری 
ژاپن   جزایر  از   -  1950 جهانی  جام 
همراه   - محبت14  سرای  قلب،   -
لرز، نشانه بیماری، بالا رفتن حرارت 
زنگ  زگیل15 -  قعر -  آخر،  بدن - 
کاروان، زنگ گردن چهار پا - مثل و 
مانند، بدرستی که - ممنوع را گویند، 

نهی

عمودی
 - معتبر  كلام   - روان  روح،   -  1
 - سریلانکا   مردم  نژاد   - هماهنگ2 
درخت   - پیكاندار  تیر   - روشن3  راه 
نوای   - مولود  جمع   - زبان گنجشك 
- کشت  منفصل  سوا،   -  4 موسیقی 
و زرع، خمير نان را با دست ماليدن5 
اصول  از  یکتاپرستی،   - آماس   -
اخلاص  سوره  دیگر  نام  اسلام،  دین 
از   - افتاده6  دور  انداختن،  دور   -
صورت،  محاسن   - گیلان  شهرهای 
دمنه7  و  کلیله  گاو   - زخم  جراحت، 
 - خیاطی  وسایل  - كیسه  پهلوان   -
غلاف پنبه، مرغ سنگ خوار8 - مادر 
زردی،  بیماری   - تازی  عزیز  عرب، 
عملکرد  در  اختلال  اثر  در  كه  مرضی 
پیل  مخترع   - آید  می  بوجود  كبد 
ای  افسانه  اژدهای   - الکتریکی9 
ضمیر  آمیز،  احترام  ضمیر   - ژاپن 
مؤدبانه - نفس خسته10 - دوستان، 

میزان  به  زیاد،  بسیار   - دوستداران 
سودای   -  11 رنگ  سرخ   - فراوان 
آید  بر  از دل پر سوز  بلند،  ناله، نفس 
 - عزیز  و  ارجمند  عزیز،  ارجمند،   -
کیفر12  عمل،  مکافات  عمل،  پاداش 

عریان،  برهنه،   - آرام  و  قرار  جای   -
 - لبی  زیر  سخن   - اسكارلت  همسر 
ترسان،  زائو  خاندان،   - قورباقه13 
سرخ كمرنگ - بوکسور نامدار کوبایی 
- چهره14 - شهر مقدس عراق، شهر 

دسر   - چرك   - امیرالمؤمنین  مدفن 
خاک  سفالگری،  خاک   - وارونه15 
سرخ، خاک عهد عتیق - آذری زبان، 
رها كردن، شكاف - عمومی تر، عام تر 

و لای - گل 

جدول شماره ۱2۱3

نمایندگان ایران در روز نخســت کشــتی 
فرنگی قهرمانی آســیا، نمایــش ضعیفی 
داشــتند و ناصر علیزاده تنها فینالیســت 

ایران در ۵ وزن نخست بود.
به گزارش ایســنا، در ادامه رقابت های ۵ 
وزن نخست کشــتی فرنگی قهرمانی آسیا 
در مغولســتان، ناصر علیزاده در وزن ۸۷ 
کیلوگرم راهی فینال شد، ایمان محمدی 
در ۶3 و عــارف حبیب اللهی در وزن ۷۷ 
کیلوگرم راهــی دیدار رده بندی شــدند 
و علی نوربخــش در ۵۵ و امیر قاســمی 
منجــزی در ۱3۰ کیلوگــرم نیــز از دور 

رقابت ها کنار رفتند.
در وزن ۵۵ کیلوگــرم علــی نوربخش در 

دور اول با نتیجه ۱۰ بر ۵ مغلوب آروجان 
حالاکورکی دارنده مدال برنز آسیا از هند 
شد و با توجه به شکســت این کشتی گیر 
در دور بعــد، نوربخــش از دور رقابت ها 

کنار رفت.
در وزن ۶3 کیلوگرم ایمــان محمدی در 
دور نخســت با نتیجه ۱۲ بر ۴ بالجینیام 
دامجیــن از مغولســتان را مغلــوب کرد. 
او در دور بعد مقابل کنســوکه شــیمیزو 
دارنده مدال برنز جهــان از ژاپن با نتیجه 
۲ بر صفر به پیروزی دســت یافت و راهی 
مرحله نیمه نهایی شــد. محمدی در این 
مرحله مقابل میرامبک آیناگولوف دارنده 
مدال نقــره و برنز جهان از قزاقســتان با 

نتیجه ۱۴ بر 3 مغلوب شد و به دیدار رده 
بندی رفت.

 در وزن ۷۷ کیلوگرم عــارف حبیب اللهی 
در دور نخســت با نتیجه ۹ بــر یک مقابل 
آکــژول محمــوداف دارنده مــدال نقره 
المپیک از قرقیزســتان مغلوب شــد و با 
توجه به حضور حریفش در دیدار فینال او 
نیز به  دیدار رده بنــدی راه یافت. حبیب 
اللهی در این دیدار بــه مصاف کیم هیون 
وو قهرمان المپیک و جهان از کره جنوبی 

می رود.
 در وزن ۸۷ کیلوگــرم  ناصــر علیزاده در 
دور اول با نتیجه ۷ بر یــک مقابل ملیس 
آیتبکوف از قرقیزســتان را مغلوب کرد و 

راهی مرحلــه نیمه نهایی شــد. او در این 
مرحلــه مقابل نورســلطان تورســینوف 
قهرمان آسیا از قزاقســتان با نتیجه 3 بر 
صفر به برتری دســت یافت و راهی دیدار 

فینال شد. 
در وزن ۱3۰ کیلوگــرم امیــر قاســمی 
منجــزی در دور اول با نتیجــه ۵ بر صفر 
مقابل پریم پریم از هند به پیروزی رسید. 
وی در  در دور دوم مقابــل مومینجــان 
عبداله یف دارنده مدال طلای بازی های 
آســیایی از ازبکســتان با نتیجــه ۹ بر ۸ 
مغلوب شــد و بــا توجه به شکســت این 
کشــتی گیر در دور بعد مقابل حریف کره 

ای، او نیز از دور رقابت ها کنار رفت.

علیزاده تنها فینالیست ایران در ۵ وزن نخست کشتی فرنگی قهرمانی آسیا
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خبرخبر

به گزارش خبرنگار پارلمانی ایرنا،  در پایان 
جلسه علنی روز سه شنبه  مجلس شورای 
اســلامی بیانیه ۲3۰ نفر از نمایندگان در 
حمایت از اقدامات رئیس قــوه قضائیه را 

قرائت شد.
در این بیانیه آمده است: پس از گذشت ۴ 
دهه از پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی 
انتصاب حکیمانه و انتخاب هوشمندانه از 
میان قضات برجسته و مدیران عالی رتبه 
دستگاه قضایی به ریاســت این قوه امید 
تغییر، تحول و تعالــی در گام دوم انقلاب 
اســلامی را برای جامعه به ارمغان آورده 

است.
۲3۰ نماینــده مجلــس در ایــن بیانیه 
تاکیــد کردند: حضرت حجت الاســلام و 
المســلمین جناب آقای محســنی اژه ای 
ریاست محترم قوه قضائیه با اقدامات فراگیر 
و مدبرانه و با تبعیت از ســنت حسنه مقام 
معظم رهبری در رویکرد اســتفاده بهینه 
از ظرفیت نیروی انســانی پــرورش یافته 
مجرب انقلاب جهادی درون دستگاهی در 
پی تغییر رویه های مرسوم در قوه قضائیه 
برآمده است و عملکرد نوینی در قانونگرایی، 
اخلاق مداری و مردمی کردن سازمان ها و 
چابک سازی و کارآمدی نهادهای وابسته 
به دستگاه قضایی، سالم سازی و مبارزه با 
فســاد و بهره گیری از فناوری های نوین و 
کارآمد روز، اهتمام به کاهش اطاله دادرسی 
پرونده های قضایی، امور زندانیان، افزایش 
سرمایه اجتماعی، ارتقاء کارآمدی و تحقق 
حکمرانی معقــول در تــراز نظام مقدس 
جمهوری اســلامی ایران و خدمت رسانی 
بی منت داشته اســت.با تمام ظرفیت های 
قانونگــذاری، نظارتی، بودجه ای و ســایر 
ظرفیت های موجود در قوه مقننه که سبب 
تبلور عزم راسخ این قوه در همراهی دستگاه 
قضایی برای رسیدگی به هدف والا می باشد 

را در حمایت از ایشان اعلام می داریم.

سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس:

تعامل دولت و مجلس 
موجب تسریع در حل 

مشکلات مردم خواهد شد
تهران- ایرنا-سخنگوی کمیسیون اجتماعی 
مجلس گفت: تعامل و همدلی بین کارگزاران 
نظام و نمایندگان مجلس می تواند در تسریع 
خدمت رسانی،کاهش آلام مردم و کاهش 

مشکلات اقتصادی موثر باشد.
مجیدانصــاری در گفت وگو بــا خبرنگار 
پارلمانی ایرنا با اشــاره به نشست مشترک 
دولت و مجلــس گفت: دومین نشســت 
صمیمی بین دولت و مجلس در راســتای 
تفاهم و تعامل بیشــتر دو قوه که همواره 
مورد تاکید مقام معظم رهبری بوده است 
برگزار شد. بی شک این تعامل و همدلی بین 
کارگزاران نظام و نمایندگان مجلس می تواند 
در تسریع خدمت رسانی،کاهش آلام مردم و 

کاهش مشکلات اقتصادی موثر باشد.
نماینده مردم ممسنی و رستم  تصریح کرد: 
مجلس در بعد نظارتی و قانونگذاری وظایف 
خود را انجام می دهد و در ارتباط با  عملکرد 
نهادهای دولتی نظارت های خاص خود را 

اعمال می کند.
 انصاری با اشاره به همکاری و تعامل دولت 
و مجلس ،بیان داشت: همراهی و همصدایی 
بین دولت و مجلس برای رفع مشــکلات 
معیشتی کشور در اولویت این دو قوه است  
و این همراهی تا الان وجود داشــته است، 
امروز باید بپذیریم که با توجه به مشکلات 
عدیده اقتصادی مردم ما حال و هوای زندگی 
شان خوب نیست، بیماری کرونا و شرایط 
تحریمی وضعیت نامطلوبی را برای اقتصاد 
کشور رقم زده اســت که امیدواریم با تکیه 

بر توان داخلی بر این مشکلات غلبه کنیم.
او افزود: توقع مــردم از دولت و مجلس این 
اســت که بدون فوت وقت بــا تعجیل در 
برنامه هایی خود در رفع مشکلات اقتصادی 
کشور اقدام کنند به نحوی که این عملکرد  

برای مردم ملموس شود.
سخنگوی کمیســیون اجتماعی مجلس 
تصریح کرد: عبور از مشــکلات اقتصادی  
نیاز به تمهیداتــی دارد که دولت و مجلس  
اقدامات خوبی در این زمینه  انجام دادند اما 
هنوز اثر آن در زندگی مردم به صورت عینی 
خود را نشان نداده است به نظر می رسد در 
این زمینه باید با سرعت و صحت کار را مد 
نظر قرار دهیم و به گونه ای عمل شــود که 

مردم این تغییرات را حس کنند.
 نماینده مردم ممسنی و رستم با اشاره به 
وضعیت تورم در کشور گفت: امیدواریم که  
دولت در ماه های آتی اقدامات خوبی  در این 
زمینه انجام دهد  اگرچه  فضای آینده کشور 
را فضای رو به جلو و امیدوارکننده می دانیم  
اما وظیفه دولت و مجلس است  که در این 
راســتا با هماهنگی و هم افزایی برای رفع 

مشکلات معیشتی مردم اقدام کنند.

نماینده مردم تبریز در مجلس شورای اسلامی با 
انتقاد از رای اکثریت نمایندگان به طرح شفافیت 
قوای سه گانه گفت: نعل وارونه در شفافیت آرای 
مجلس چه معنایی دارد؟، مجلس شجاعانه 

ورود کرده و شفافیت را تایید و یا حتی رد کند.
به گزارش ایسنا، محمدحسین فرهنگی در 
نطق میان دستور خود در جلسه علنی دیروز 
)سه شنبه( مجلس شورای اسلامی بیان کرد: 
در بودجه های سال ۱۴۰۰ و ۱۴۰۱ به دولت 
اختیار داده شد که موضوع تامین نیازهای مردم 
را خود مدیریت کنند. دولت  قبل اقدام خاصی 
انجام نداد و دولت فعلی نیز ارز ۴۲۰۰ تومانی را 
بدون آنکه نتایج آن را به درستی مدیریت کند 
در اختیار قرار داد و به جای تامین کالا نیز یارانه 

نقدی پرداخت کرد که آثار تورمی دارد.
او در ادامه خطاب به مسئولان اجرایی 
کشور گفت: آنان نباید به دنبال تحلیل های 
کارشناسی باشند، بلکه مسئولیت سیاست 
گذاری و اجرای آنها را بر عهده دارند. دولت 
مشخص کند برنامه اش برای کاهش نقدینگی 
و کاهش رشد نقدینگی و تامین کالا برای مردم 
در همه زمینه ها چیست و برای انجام آنها چه 

خواهد کرد.
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس خطاب 
به رئیس جمهور عنوان کرد: از تامین سهمیه 
برای مردم نهراسید و بر کاهش بی رویه قیمت 
مصالح و اقلام مربوط به عمران و ساختمان 
مداخله کنید، چرا که مجلس و مردم از این 

قبیل اقدامات حمایت می کنند.
او با بیان اینکه از آموزش و پرورش و علوم، 
تحقیقات و فناوری غفلت نکنید، گفت: 

متاسفانه اراده ای هم وجود دارد که از تعلل 
ها و تصمیمات نادرست حمایت می کند. وزیر 
آموزش و پرورش در مورد استان آذربایجان 
شرقی با توجه به نظر صریح استاندار استان، چرا 

تعلل می کنید؟
عضو کمیسیون صنایع و معادن در مورد 
انتقادها به اداره مجلس عنوان کرد: در این رابطه 
به طور کلی انتقاداتی وارد است. سوگند اجرای 
آیین نامه سوگندی شرعی است و اگر اختیاری 
به رئیس کمیسیونی یا عضوی از اعضای هیئت 
رئیسه داده شده به معنای اقدامات خلاف قانون 
نیست. چرا کمیسیون آموزش در برگزاری 
جلسات سوال از وزرا تعلل می کند؟ چرا معاونت 
قوانین در تصمیمات کمیسیونی خارج از 
اختیارات قانونی خود دخالت می کند؟ چرا 
هیات رئیسه بر آن صحه می گذارد؟ ارجاع 
دستور مجلس به خارج از مجلس برخلاف روال 

قانونی تقنین چه معنایی دارد؟
عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان 

اینکه نعل وارونه در شفافیت آرای مجلس چه 
معنایی دارد؟ گفت: مجلس شجاعانه ورود 
کرده و شفافیت را تایید و یا حتی رد کند. بنده 
همواره موافق شفافیت بوده ام و معتقدم مصوبه 
کمیسیون آیین نامه داخلی مشکلاتی را هم 
که داشته حل کرده است. قرار بود رسیدگی 

شود، چه شد؟
نماینده مردم تبریز خطاب به مسئولان استان 
آذربایجان شرقی عنوان کرد: توصیه می کنیم 
ضمن تسریع در تعیین تکلیف مدیران اعم 
از ابقا یا تغییر، تنها ملاک آنها شایستگی و 

توانمندی باشد.
فرهنگی در رابطه با موضوع رتبه بندی معلمان 
اظهار کرد: در این موضوع عملا نظر دولت 
تصویب شد و تنها عناوین تغییر کرد که آن هم 
با پیشنهاد در صحن تصویب شد. وزیر آموزش و 
پرورش و وزارتخانه مربوطه آیین نامه ای تنظیم 
نکند که باعث نارضایتی معلمان و عدم توازن در 

صلاحیت ها و شایستگی ها باشد.

یک دیپلمات پیشین کشورمان، با اشاره به 
انفجارهای دیروز )سه شنبه( در غرب کابل که 
منجر به کشته و مجروح شدن تعدادی از دانش 
آموزان افغانستانی شد گفت: این اتفاق مهر 
دیگری بر پرونده بی کفایتی طالبان در افغانستان 

زد.
ابوالفضل ظهروند، درگفت وگو با ایسنا، با بیان 
اینکه انفجار رخ داده در کابل در منطقه هزاره 
نشین بوده و این اتفاق نشان می دهد که قرار 
نیست افغانستان در مسیر آرامش حرکت کند، 
اظهار کرد: شرایط افغانستان به نحوی است که با 
چند انفجار و درگیری به هم می ریزد و این اتفاق 
بار دیگر نشان داد که طالبان در مدیریت و اداره 

افغانستان ناکارآمد است.
او با بیان اینکه حداقل کار یک دولت، تامین امنیت 
جانی برای مردم کشورش است، افزود: طالبان نه 
تنها نتوانسته امنیت قضایی برای مردم این کشور 
فراهم کند بلکه در حفظ جان مردم این کشور نیز 

غفلت کرده و توانایی لازم را در این زمینه ندارد.
سفیر پیشین ایران در افغانستان با بیان اینکه 
به نظر می رسد کشته شدن مردم، چندان نیز 
برای طالبان مهم نیست، تاکید کرد: ظاهرا 
طالبان با این موضوع که مردم افغانستان دلسرد 
و سرخورده شوند و افغانستان را ترک کنند، 
مشکلی ندارد و تصور می کند که حکمرانی بر 
سرزمینی که از سکنه خالی است و افرادی که در 
آن حضور دارند همه همسو با افکارش هستند، 

راحت تر است.
ظهروند با بیان اینکه طالبان احتمالا در پی این 
انفجار، انگشت اتهام را به سمت داعش، القاعده و 

یا دیگر جریان های تکفیری خواهد گرفت، تصریح 
کرد: واقعیت این است که طالبان افغانستان یک 
جریان یکدست نیست، جناح های مختلفی در 
آن حضور دارند از نیرو های افراطی تا سلفی و 
القاعده. دورنمای روشنی برای فعالیت این گروه 

وجود ندارد.
این دیپلمات پیشین کشورمان با تاکید بر اینکه 
وضعیت در افغانستان به هم ریخته است و این 
کشور به این شیوه قابل اداره نیست گفت: دولت 
اشرف غنی که دولتی غرب گرا بود نتوانست 
امنیت را در افغانستان ایجاد کند حال چگونه 
طالبان می خواهد امنیت را در این کشور تامین 
کند در حالی که کشورهای زیادی با آن مخالف 
هستند و  بخشی از مردم افغانستان نیز با اندیشه 
های طالبان همسو نیستند و از رویکرد این گروه 

گلایه مند هستند.
او در بخش دیگری از صحبت های خود با اشاره 
به چند انفجار اخیری که در ماه های گذشته در 

کابل رخ داده است، اظهار کرد: اگر نگاهی به 
مکان های هدف حمله داشته باشیم، می توانیم به 
این نتیجه برسیم نیروهای که این عملیات ها را 
انجام می دهند همگی ضد شیعه و هزاره هستند.

سفیر پیشین ایران در افغانستان با بیان اینکه اداره 
افغانستان به این شیوه میسر نیست و این مسیر 
یک سیاه چاله امنیتی را ایجاد خواهد کرد، تصریح 
کرد: در حال حاضر شاهد فروپاشی سیاسی، 
اقتصادی و امنیتی در افغانستان هستیم و طالبان 

یک نقطه سیاه در افق این کشور است.
طبق گزارش های اولیه این انفجار کشته و زخمی 
داشته اما شمار دقیقی اعلام نشده است. البته 
برخی از منابع خبری اعلام کردند که در این 

انفجار تاکنون ۲۶ دانش آموز کشته شده اند.
خالد زدران، سخنگوی پلیس کابل گفت: این 
"شهید  نه  پسرا نزدیک مدرسه  انفجارها در 
عبدالرحیم" به وقوع پیوست و منجر به وقوع 

تلفاتی در میان شیعیان شد.

سفیر پیشین ایران در افغانستان:

انفجارهای کابل مهر دیگری بر پرونده 
بی کفایتی طالبان است

فرهنگی: مجلس شجاعانه به موضوع شفافیت 
آراء ورود کرده و آن را تایید یا رد کند

وزارت امور خارجه جمهوری اسلامی ایران در بیانیه ای فرا رسیدن 
۲۹ فروردین، "روز دلاورمردان ارتش جمهوری اسلامی ایران و یادمان 
دلاوری ها و رشادت های محافظان جان بر کف وطن" را گرامی داشت. 
به گزارش ایسنا، در بیانیه وزارت امور خارجه آمده است: ارتش سرافراز 
جمهوری اسلامی ایران در کنار دیگر نیروهای مسلح کشور تلاشهای 
خالصانه و بی بدیلی در راه اعتلای آرمان ها و ارزش های انقلاب اسلامی 
و پاسداری از امنیت و مرزهای ایران عزیز از بدو پیروزی انقلاب اسلامی 
انجام داده اند که نزد ملت بزرگ ایران هیچگاه فراموش نشده و بدون 
تردید حماسه سازی های این بزرگ مردان در یاد و خاطره ها ماندگار 
خواهد ماند. بی شک اقتدار امروز دستگاه دیپلماسی در عرصه های بین 
المللی در صیانت و حفاظت از منافع کشور، مدیون و مرهون مجاهدت 
های نیروهای مسلح جان برکف کشور است. قدرت نظامی جمهوری 
اسلامی ایران، به مدد ارتقاء توانایی نیروهای مسلح مهمترین عامل 
بازدارنده در مقابل چشم طمع دشمنان کشور بوده و این امر مهمترین 
سرمایه کارگزاران سیاست خارجی در تامین منافع کشور است. ارتش و 
نیروهای مسلح و دستگاه دیپلماسی در کنار یکدیگر ضامن حفظ صلح 
و امنیت، اقتدار، دفاع از منافع و حقوق ملی بوده و بر اساس ارزش های 
متعالی انقلاب اسلامی، در کنار مظلومان و ملت های مقاوم منطقه و 
جهان می باشند. وزارت امورخارجه ضمن تبریک روز ارتش به همه 
دلاورمردان این نیرو، خود را موظف می داند در کنار این نیروی انقلابی 
و دشمن ستیز، در خدمت ارتقاء امنیت کشور و تحقق منافع عالیه مردم  

و نظام بیش از پیش عمل نماید.

بیانیه وزارت خارجه به مناسبت روز ارتش:

اقتدار امروز دستگاه دیپلماسی 
مدیون و مرهون مجاهدت های 

نیروهای مسلح کشور است

بیانیه 23۰ نماینده 
در حمایت از اقدامات 
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س
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رئیس جمهور در پیامی با تسلیت درگذشت میرزایی جانباز مجاهد 
و پدر سه شهید والامقام این مصیبت را به مردم شریف استان ایلام 

و خانواده آن جانباز سرافراز تسلیت گفت.
به گزارش ایسنا، آیت الله  سید ابراهیم رئیسی در پیام تسلیت 
درگذشت جانباز مجاهد و انقلابی جناب آقای حاج عین علی 
میرزایی پدر بزرگوار شهیدان والامقام مهدی، فرشته و مریم 
میرزایی آورده است: این دلاور عرصه صبر و استقامت، عمری داغ 
فراق سه فرزند دلبند خود را که در بمباران هوایی اسفند ۱3۶۶ 
در آبدانان به شهادت رسیدند،  همراه با رنج ناشی از جراحات 
جانبازی تحمل کرد و عمر پر برکتش را وقف خدمت به فرهنگ 

ایثار و شهادت نمود.
رئیس جمهور در این ایام پربرکت از درگاه خداوند برای ایشان 
رحمت و رضوان الهی و همجواری با فرزندان شهیدش و برای 

بازماندگان معزز صبر و سلامتی مسئلت کرد.

رئیس جمهور درگذشت میرزایی جانباز 
مجاهد و پدر سه شهید را تسلیت گفت

رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی بـا بیـان اینکـه 
خیریـن و گـروه های جهـادی بـا کمتریـن هزینه 
ثـر گـذاری را دارنـد، گفـت: نقـش  بیشـترین ا
خیریـه هـا در کاهـش محرومیـت بسـیار مهـم و 

اساسـی اسـت.
به گزارش ایسـنا، محمدباقـر قالیباف در نشسـت 
دوشـنبه شـب) ۲۹ فروردیـن مـاه( بـا خیریـن و 
مدیران موسسـات خیریـه، گفت: برای بنـده مایه 
افتخار اسـت کـه در ایـن ایام و مـاه رمضـان عزیز 
در جمع شـما بـرادران و خواهران گرامی هسـتم، 
یکایک شـما مایـه افتخار کشـور و فرهنـگ اصیل 
ایرانی و اسـلامی هسـتید و در این شـرایط سخت 
خـدا بـه شـما توفیـق داده تـا بـا همـت و اراده و 
دسـت در جیـب خودتـان بـه ایـن مـردم خدمت 

کنیـد.
قالیبـاف افزود: ما بـه عنـوان افرادی کـه امکانات 
و بیـت المـال در دسـتانمان اسـت بایـد حسـاس 
باشـیم بـه تعبیر حضـرت آقا، چه بسـا کـه فردای 
قیامت بـرای کارهـای نکرده مـان هم از ما سـوال 
خواهنـد کـرد؛ اینطور نیسـت کـه فقـط در رابطه 

با کارهـای کرده مـان از ما سـوال شـود.
رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی بـا بیـان اینکـه 
بـرای پیگیـری موضوعـات مطـرح شـده جلسـه 
دیگـری نیـز بایـد برگـزار شـود، افـزود: بنـده بـا 
همه وجـود به ایـن موضوع بـاور دارم و مـی توانم 
ده هـا مـورد از کارهـای بـزرگ و کوچکـی کـه 
شـاهد آن بودم را نـام ببـرم؛  ما هر کجا در کشـور 
به موفقیت رسـیدیم مـردم در آن موفقیت حضور 
داشـتند حتـی موضوعـی ماننـد جنگ کـه از این 

موضـوع پیچیـده تـر وجود نـدارد.
او افـزود: بسـیاری از شـهدای بزرگـی کـه مـی 
بینیـد از مـردم عـادی بودند کـه به جنـگ رفتند 
و ارتشـی و سـپاهی هـم نبودنـد و اگـر پاسـدار 
شـدند در جبهه و در میـدان دفاع مقدس پاسـدار 
شـدند. بـه همین دلیـل پیـروزی و تـداوم انقلاب 
بـا حضور مـردم رقم خـورد، اگـر اقتصاد مـا امروز 
به این وضعیـت افتـاده و در این وضع قـرار گرفته 
اسـت بـرای این اسـت کـه ۹۰ درصـد اقتصـاد ما 
به جـای اینکـه مردمـی باشـد دولتی بوده اسـت.
قالیبـاف اضافه کـرد: بنده بـا همه وجـود معتقدم 
دو چیـز کشـورمان را نجـات مـی دهد کمـا اینکه 
همیشـه اینگونـه بـوده اسـت و هـرگاه بـه ایـن 

دو مـورد عمـل نکردیـم محکـوم بـه شکسـت 
شـدیم. ابتـدا بـه سـنت هـای الهـی بـاور داشـته 
و خـدا بـاوری داشـته باشـیم و دوم اینکـه مـردم 
بـاوری داشـته باشـیم. امـام خمینـی)ره( بارهـا 
فرمودنـد؛ کارهایـی کـه مـردم مـی تواننـد انجام 
دهنـد دولـت هـا در آن دخالـت نکننـد. مـا در 
همـه کارهـا دخالـت مـی کنیـم کـه این اشـکال 

اساسـی مـا اسـت.
مشـکلات  بـا  بطـه  ا ر در  مقننـه  قـوه  رئیـس 
مربـوط بـه نحـوه تشـکیل انجمـن هـای صنفـی 
بـه عنـوان یکـی از مطالبـات خیریـن حاضـر در 
جلسـه، گفـت: موضـوع طـرح نحـوه تشـکیل و 
فعالیـت تشـکل های صنفـی و تخصصـی امروز در 
دسـتورکار جلسـه صحن بود که ۲۰ ماده داشـت 
و بعد از مدت هـا رفع اشـکال در دسـتور کار قرار 
گرفتـه و ان شـاءالله ظـرف مدت یـک الـی دو ماه 
آینده مسـیر قانونـی خـودش را طـی خواهد کرد 
که با تصویـب آن بسـیاری از مباحـث قانونی حل 

و فصـل خواهـد شـد.
وی با اشـاره بـه پیـش بینی اعتبـارات مربـوط به 
محرومیت زدایـی در قانون بودجـه ۱۴۰۱، اظهار 
کرد: از سـال گذشـته پای این موضوع ایسـتادیم 
و اگر قانون بودجه سـال گذشـته و امسـال را نگاه 
کنیـد در حوزه محرومیـت زدایی ردیف مسـتقلی 
پیـش بینـی کـرده ایـم و علیرغـم تمـام مخالفت 
ها، در اسـتان ها برنامـه ریزی کردیـم و همچنین 
قرار گرفتـن گروه هـای جهادی به عنـوان مجری 
بـرای محرومیـت زدایـی را مجـاز کردیم تـا با آن 
هـا قـرارداد بسـته شـود و مطمئـن هسـتم ایـن 
افـراد بـا یـک تومـان بـه انـدازه صـد تومـان کار 
مـی کننـد، در حالـی کـه مـا دولتـی هـا بـا هزار 
تومـان حتـی یـک تومان هـم کار نمـی کنیـم لذا 
ایـن کارها انجـام شـده و در قانـون بودجه ۱۴۰۱ 
وجـود دارد از ایـن رو خیریـن پیشکسـوتی که به 
موضوعات سیسـتمی آشـناتر هسـتند باید محکم 

پای اجـرای آن بایسـتند.
قالیبـاف اضافه کـرد: در بحث مربوط به آبرسـانی 
و محرومیـت زدایـی متمرکـز شـدیم و ردیف ها و 
محل های مشـخصی خارج از تشـریفات اداری در 
نظـر گرفتیم امـا باید بـه یکدیگـر متصل شـویم و 

همدیگـر را پیـدا کنیم.
او افزود: متاسـفانه سیستم بروکراسـی کشورمان 
اسـب سرکشـی اسـت کـه هیچ کـس حریـف آن 
نیسـت، ایـن واقعیت تلخی اسـت که وجـود دارد. 

به همیـن دلیـل بایـد از این نوع جلسـات داشـته 
باشـیم و یکدیگـر را پیـدا کنیـم و از طرفـی شـما 
بایـد نظـارت و موضوعـات را بـه مـا کـه نماینـده 
شـما هسـتیم منتقـل کنید مـا نیـز پای ایـن کار 
هسـتیم. زیرا مـی توانیـم در بحـث هـای نظارتی 
کمـک کـرده تـا کارهـا بـه بهتریـن شـکل ممکن 

انجام شـود.
رئیـس مجلـس شـورای اسـلامی در رابطـه بـا 
اقدامـات انجـام شـده بـرای کاهـش هزینـه های 
درمانـی بیمـاران صعـب العـلاج، گفـت: امسـال 
بـا کمـک کمیسـیون بهداشـت بـا پیگیـری های 
جـدی رقـم ریالـی خوبـی بـرای کارت سـلامت 
بیمـاران صعـب العـلاج در نظـر گرفتیـم کـه صد 
درصد هزینـه درمان آن هـا پرداخت شـود؛ بدین 
معنی کـه به صـورت صددرصـدی تحت پوشـش 
بیمه قـرار می گیرنـد. در ایـن رابطه خیریـن باید 
این افراد را شناسـایی کـرده و از طریق بهزیسـتی 
و کمیتـه امداد امـام خمینـی )ره( تحت پوشـش 
قـرار دهنـد، در حال حاضـر هـم بـرای ۶ میلیون 
نفـر از افرادی کـه بیمـه نیسـتند منابعـی در نظر 
گرفتـه ایـم تا همـه آنهـا بـدون اخـذ وجـه، بیمه 

شـوند.
او ادامـه داد: هیچ کـس بهتر از خیریـن نمی تواند 
مجـری ایـن کار باشـد، چرا کـه در شهرسـتان ها 
و اسـتان هـا افـراد فاقـد بیمـه را شناسـایی و از 
طریـق سـایت بیمـه آن هـا را پیگیـری کننـد تـا 
هزینه هـای درمانـی آن هـا نیـز پرداخـت شـود. 

ایـن نکته ای اسـت کـه اگـر ارتبـاط برقرار شـود 
ما مصمـم هسـتیم اتفاقات بزرگـی رخ خواهد داد 
بـه ویـژه در برنامـه هفتـم کـه امسـال تدوین می 
کنیـم، مسـائل مذکـور را نیـز در نظـر خواهیـم 

گرفـت.
قالیبـاف تصریـح کـرد: در سـفری کـه به اسـتان 
ز  خوزسـتان و سیسـتان و بلوچسـتان داشـتم ا
نزدیـک مشـکلات کمبـود آب روسـتاها را دیدیم 
از ایـن رو بـه صـورت متمرکـز بیـش از ۱۰ هـزار 
روسـتا را برای آبرسـانی مورد هدف قـرار دادیم و 
چقدر دوسـت دارم که این آبرسـانی ها به دسـت 
خیریـن و بچـه هـای جهادی انجام شـود چـرا که 

هزینـه هـا کاهش پیـدا مـی کند.
ینکـه  رئیـس قـوه مقننـه کشـورمان بـا بیـان ا
مباحـث مربـوط بـه مالیـات مرتبـط بـا فعالیـت 
خیریـن را پیگیـری خواهـم کـرد، افـزود: مـا در 
محـل هایـی فرارهـای مالیاتـی زیـادی داریـم و 
بایـد از فرارهـای مالیاتـی جلوگیـری شـود بطور 
مثـال در زمـان شـیوع ویـروس کرونـا در همـه 
کشـورهای دنیـا درآمدهـای مالیاتـی دولـت هـا 
کاهـش پیـدا کـرد امـا درآمـد مالیاتـی مـا در 
حالـی افزایـش داشـت و تحقـق آن امسـال بـه 
۱۱3 درصد رسـیده اسـت که ما همچنـان حدود 
۶۰ درصـد فـرار مالیاتـی داریـم و ایـن امر نشـان 
دهنده ایـن اسـت که رونـد فعلـی مالیـات گیری 
مناسـب نیسـت و بـه عبارتـی در بخـش مالیاتـی 

حکمرانـی مناسـبی نداریـم.

قالیباف: روند فعلی مالیات گیری مناسب نیست
گزارش

ایسنا

سنا
: ای

س
عک

عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس گفت: اگر معطل 
مذاکرات بمانیم اقتصاد کشور دچار رکود می شود و 
فرصت ها از دست می روند، درحالیکه توجه به داخل 
و نگاه به پتانسیل های کشــور فرصت های زیادی را 

احیا می کند.
زهره الهیان عضو کمیســیون امنیــت ملی مجلس 
شورای اسلامی در گفتگو با خبرنگار مهر، در رابطه 
با بیانات اخیر مقــام معظم رهبری مبنــی بر اینکه 
معطل مذاکرات نمانید گفت: در هشت سال گذشته 
دولت آقــای روحانی بنا را بر این گذاشــت که تمام 

توان خود را به ســمت مذاکرات ببــرد، لذا در این 
هشت سال اقتصاد کشور دچار آسیب و رکود شد.

او ادامه داد: همانطور که شــاهد بودیم در دو دوره 
قبــل، از ظرفیت های داخلــی غافل مانــده بودیم 
اما امروز در کشــور جوانان متخصص، پرنشــاط و 
تحصیل کــرده ای داریم که این ظرفیــت را دارند تا 
در همه حوزه ها ورود کنند و چالش ها و مشــکلات 
کشــور را با دســت با کفایت خود برطرف کنند و به 

سرانجام برسانند.
الهیان تصریح کرد: در برخی رشــته های تخصصی 

کشــور میزان متخصصان و نیروی کار کشور ما در 
حد آمریکایی اســت که ســیصد میلیــون جمعیت 
دارد و قاعدتــاً باید این ظرفیــت و تخصص جوانان 
به کار گرفته شــود، چرا که توجه به پتانســیل های 
مختلف داخلی می تواند ما را در بسیاری از زمینه ها 

بی نیاز کند.
عضو کمیســیون امنیت ملی مجلــس عنوان کرد: 
حکمت تدبیرهــای مقام معظم رهبری در این حوزه 
به همین علت است، اینکه امروز شعار سال بر تولید 
دانش بنیــان تاکید دارد نشــان می دهــد که نگاه 

رهبر انقلاب نیز به ســمت اســتفاده نیروی جوان و 
متخصصین داخلی اســت که از توان آنها در جهت 
تولید کمک گرفته شــود و از این پتانسیل در جهت 

پیشرفت اقتصادی حمایت صورت بگیرد.
الهیان خاطرنشان کرد: البته عملکرد دولت یازدهم 
تا به امروز در همین راســتا بوده اســت که اقتصاد 
کشور را معطل مذاکرات و برجام نگذارد و همچنین 
توجه ویژه بــه ظرفیت های داخلی در دســتور کار 
دولت جدید بوده اســت. ایــن مســیر یعنی توجه 
ویژه به ظرفیت های داخلی به مــا کمک می کند به 

نقطه ای برســیم که تحریم ها را خنثــی کنیم و در 
مرتبه بعدی حتی نسبت به رفع آنها بی نیاز شویم.

عضو کمیســیون امنیت ملی مجلــس عنوان کرد: 
اگر باز هم معطــل مذاکرات بمانیم اقتصاد کشــور 
دچار رکود خواهد شــد و فرصت ها از دست خواهد 
رفت. این در حالی اســت که توجه بــه داخل و نگاه 
به پتانســیل های کشــور فرصت های زیادی را احیا 

خواهد کرد.
او متذکر شد: تجربه گذشته نشان می دهد مذاکرات 
با غرب و آمریکا دســتاورد جدیدی برای ما نخواهد 
داشــت، بنابراین نبایــد بیش از این معطــل نتایج 
مذاکرات بمانیــم البته روند گفتگوهــا با اذن مقام 
معظم رهبری ادامه خواهد داشــت کــه امید داریم 
نتایج خوبی برای ما رقم بخورد امــا همه اینها نباید 
منجر به این شود که پیشرفت اقتصادی کشور را به 

مذاکرات وابسته کنیم یا گره بزنیم.

الهیان در گفتگو با مهر:

معطل مذاکرات بمانیم اقتصاد کشور دچار رکود می شود
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نهنگ قاتل کوتوله

مشخصات: جثه متوسط، جلوی سر گرد، شباهت زیادی به نهنگ قاتل 
و نهنگ سیاه دارد ولی از آن بسیار کوچک تر است. رنگ پشت سیاه یا 
خاکستری تیره، رنگ پهلوها روشن تر است. رنگ زیر چانه معمولاً سفید است و ناحیه ی 
سفیدی نیز اغلب در اطراف لب ها و روی شکم وجود دارد. باله ی پشتی بلند و داس مانند و 

باله ی سینه ای مانند دلفین سیاه خمیده نیست.
اندازه ها: طول سر و تنه ۸۷ تا ۲۰۷ سانتی متر، باله ی سینه ای ۴۰ تا ۵۰ سانتی متر، باله ی 
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هر طرف آرواره ی بالا و ۱۰ تا ۱3 عدد در هر طرف آرواره ی پایین، وزن ۵۶ تا ۱۱۰ کیلوگرم 

)در نهنگ قاتل طول بدن به ۹ متر و وزن به ۵۶۰۰ کیلوگرم می رسد(.
پراکندگی: خلیج فارس و دریای عمان. پراکنش جهانی: آب های گرم و معتدل اقیانوس های 
اطلس، هند و آرام و دریاهای مجاور آنها. عادات: از عادات و رفتار این دلفین اطلاعات زیادی 
در دست نیست. در اسارت بسیار پرخاش گر است. از اسکوئید، ماهی و دلفین های دیگر به ویژه 

بچه های آنها تغذیه می کند../کویرها و بیابان های ایران

زیستمند

ارز دیچیتال

آگهی استخدام در استان کرمان

خبر

خبر

خبر

خبر

اینفوگرافیک

موقعیت های شغلی:مدیرشعبه 
)صنایع غذایی(

شرایط احراز:
 e-estekhdam

ای استخدام 
استخدام ۵ عنوان شغلی در شرکت صداقت 

فروزان ایرانیان در کرمان
انتشار در سه شنبه 3۰ فروردین ۱۴۰۱ محتوا 

گذار بیست و هفت امروز  نشان کردن
استخدام صداقت فروزان ایرانیان

شرکت صداقت فروزان ایرانیان جهت تکمیل 

کادر خود در استان کرمان از افراد واجد 
شرایط زیر دعوت به همکاری می نماید.

مدیرشعبه)صنایع غذایی(
جنسیت: آقا

نوع قرارداد: تمام وقت
مسئولیت پذیر و تعهدکاری بالا

دارای حداقل ۵ سال سابقه  ی مدیریت فروش 
و بازاریابی

دارای حداقل مدرک تحصیلی کارشناسی
تدوین استراتژی های فروش سازمانی

اجرا و کنترل برنامه های فروش
مسلط به ارزیابی و تحلیل عملکرد رقبا

تسلط به نرم افزارهای کاربردی رایانه ای
داشتن کارت پایان خدمت یا معافیت غیر 

پزشکی
مزایا

حقوق ثابت
پورسانت عالی

مزایای انگیزشی
امنیت شغلی

بیمه تامین اجتماعی و بیمه تکمیلی از روز اول
 متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را از 
طریق سیستم ارسال رزومه »ای-استخدام« 

ارسال نمایند.

موقعیت شغلی:
 ناظر مکانیک

جنسیت:  آقا
نوع قرارداد: تمام وقت

شرایط احراز
ارشد  کارشناسی  یا  کارشناسی 

مهندسی مکانیک گرایش سیالات
دارای حداقل ۷ سال سابقه کار مرتبط

دارای سابقه کار پروژه ای
خوابگاه برای پرسنل غیربومی توسط 

شرکت فراهم میگردد
تسهیلات و مزایا

بیمه بیمه تکمیلی وام ناهار اسکان
محل کار

استان کرمان، شهر سیرجان
آدرس: محل پروژه: سیرجان )گل گهر(
متقاضیان واجد شرایط رزومه خود را 
از طریق سیستم ارسال رزومه »ای-

استخدام« ارسال نمایند.

شرکت مهندسی بین المللی فولاد تکنیکشرکت صداقت فروزان ایرانیان

عکس نوشت

مدیر جهاد کشاورزی بردسیر گفت: بر اثر 
سرمای دو شب گذشته ۳۰ درصد محصول گل 

محمدی لاله زار خسارت دیده است.
 حیدر آبادی، مدیر جهاد کشاورزی بردسیر 
گفت: متاسفانه سرمای دو شب گذشته در 
بخش لاله زار باعث خسارت ۳۰ درصدی به 

باغ های گل محمدی شد.
او می گوید: در بخش لاله زار دوهزار و ۵۰۰ 
هکتار سطح زیر کشت گل محمدی است و 

گل ها غنچه های کوچک داشتند.
به گفته حیدر آبادی در بخش میوه های 
سردرختی و گردو ۸۰ درصد محصول این 
درختان بر اثر سرمازدگی خسارت دیده است 
و حدود ۲هزار هکتار سطح زیر کشت این 

باغ ها بود.

معـاون دادگسـتری کرمـان گفت:طبـق قانـون 
مسـئولان باید اولویت خـود را آموزش و مناسـب 
سـازی محـل اسـکان و زندگـی کـودکان بـی 
سرپرست و بدسرپرسـت، قرار دهند.  سید مهدی 
قویـدل در جلسـه پیگیـری مصوبـات نشسـت 
بررسـی وضعیـت کـودکان کار و بدسرپرسـت که 
با حضـور شـعرباف شـهردار کرمـان، وحیـد زاده 
سرپرست بهزیستی اسـتان، اثنی عشـری معاون 
اداره اتباع خارجی اسـتان کرمان و سایر مسئولان 
برگزار شـد، گفت: نظر بـه ابلاغ آیین نامـه اجرایی 
قانـون حمایـت از کـودکان و نوجوانـان بـه همـه 
دسـتگاه های اجرایـی، موضـوع سـاماندهی و 
آموزش کودکان کار، بی سرپرست و بدسرپرست، 
مطابـق مـاده ۶ قانـون حمایـت از اطفـال و 
نوجوانان مصـوب ۲۳اردیبهشـت ۹۹وظیفه همه 
دسـتگاه های مسـئول در ایـن قانون پیـش بینی 
شـده اسـت. بـه گفتـه او در راسـتای اجـرای این 
قانون مسئولان باید اولویت کاری خود را آموزش و 
مناسب سازی محل اسـکان و زندگی کودکان بی 
سرپرسـت و بد سرپرسـت، اطلاع رسـانی عمومی 
در ایـن حـوزه قـرار دهنـد. ایـن مقـام قضایی می 
گوید:بحث مشـکلات بچه هـای آفتاب بـه صورت 
ویـژه در دسـتور کار دادگسـتری اسـتان کرمـان 
می باشـد و تا حصول نتیجه رضایت بخـش در این 
خصوص، پیگیری هـا به همت معاونـت اجتماعی 
و پیشـگیری از وقوع جرم دادگسـتری کل استان 

کرمـان ادامـه خواهـد یافت.

معاون صنایع دستی اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
اسـتان کرمان از صدور شـش هزار و ۲۶ گواهی آموزشی صنایع دستی در 

این اسـتان طی ۱۴۰۰ خبر داد.
کاظـم حسـین زاده اظهارکـرد: »هنرجویـان کرمانـی در رشـته های 
گلیم بافـی، پتـه دوزی، مسـگری، تـراش سـنگ های قیمتـی و نیمـه 
قیمتـی، حصیربافـی، زیـورآلات سـنتی، رودوزی هـای سـنتی و….. 
آموزش دیـده و موفـق شـدند گواهی مهـارت آموزشـی را در رشـته های 

مختلف صنایع دسـتی دریافـت کننـد.« معـاون صنایع دسـتی اداره کل 
میراث فرهنگـی، گردشـگری و صنایع دسـتی اسـتان کرمان افـزود:»در 
این بین رشـته های گلیم بافی، پتـه دوزی، حصیربافی، تراش سـنگ های 
قیمتـی و نیمه قیمتـی و مسـگری بیشـترین تعـداد هنرجـو را بـه خود 

اختصـاص داده اسـت.«
او در ادامـه به صدور هـزار و ۵۴۸ پروانه تولید انفـرادی، دو پروانه کارگاهی 
و نه جواز تاسیس اشـاره کرد و گفت: »در سال گذشـته هزار و ۷۶۱ پروانه 
تولید انفرادی، یک پروانه کارگاهی و ۴ جواز تاسـیس تمدید شده است.«
حسـین زاده خاطرنشـان کرد: »در سـال ۱۴۰۰، هشـت کارت شناسایی 
ویژه هنرمندان صنایع دسـتی صادر شـده و نه بازارچه صنایع دسـتی نیز 

در سطح اسـتان برپا شـده است.«

ر با  نار در مجلس شورای اسلامی گفت: در دیدا نماینده مردم رفسنجان و ا
مدیرعامل بانک کشاورزی کشور، مقرر شد سود و دیرکرد تسهیلات بانک 
نار تا سال ۱۴۰۰ به طور  کشاورزی برای اهالی شهرستان های رفسنجان و ا

کامل بخشیده شود.
تفاق مدیر مجتمع مس  فزود: روز گذشته به ا حجت الاسلام حسین جلالی ا
سرچشمه رفسنجان و رییس بانک کشاورزی استان کرمان به منظور کمک به 
کشاورزان خسارت دیده از سرمازدگی اخیر، با مدیرعامل بانک کشاورزی کشور 

دیداری انجام شد.
او ادامه داد:در این نشست در خصوص سپرده گذاری شرکت مس در بانک 
کشاورزی برای اعطای تسهیلات کم بهره به کشاورزان مباحثی مطرح شد 
نار بتوانند با دریافت این وام بخشی از هزینه های  تا کشاورزان رفسنجان و ا

نگهداری و تعمیرات باغ های خود را بپردازند.
حجت الاسلام جلالی بیان کرد: همچنین در این نشست در خصوص کمک هایی 
در بخش بیمه و پرداخت وام به شرکت های دانش بنیانی که در حوزه کشاورزی 

فعالیت پژوهشی دارند، تصمیماتی گرفته شد.
او خاطرنشان کرد: همچنین مقرر شد سود و دیرکرد وام های بانک کشاورزی 

برای ساکنان رفسنجان و انار تا سال ۱۴۰۰ به  طور کامل بخشیده شود.
نماینده مردم رفسنجان و انار در مجلس شورای اسلامی خاطرنشان کرد: وام 
۱۱ درصد و ۱۵ درصد برای کشاورزان و وام ۱۸ درصد برای متقاضیان در 
حوزه دانش  بنیان ها که در حوزه کشاورزی تحقیق و پژوهش انجام می  دهند، 

پیش بینی شد.
او گفت: در این دیدار مقرر شد، مزایایی از لحاظ بیمه و قیمت پایه نیز برای 

کمک  به کشاورزان در نظر گرفته شود.
 اواخر اسفند ماه سال گذشته و اوایل فروردین ماه امسال ۵۰ هزار هکتار از باغ 
های پسته رفسنجان و ۱۲ هزار هکتار از باغ های پسته در شهرستان انار گرفتار 
سرمازدگی شدند که براساس برآوردها خسارت وارد شده به باغ های رفسنجان 
سه هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان و این خسارت در شهرستان انار معادل هزار و 

۲۵۰ میلیارد تومان بوده است.

پرندگان مهاجر، مهمانان بهاری نیشابور
 

اینجـا سـدِ "بـار" اسـت، آبگیـری 
پرنـدگان  میزبـان  سـاله  هـر  کـه 
مهاجـری اسـت کـه در زمسـتان از 
عرض هـای شـمالی مثـل سـیبری و 
برخـی کشـورهای اروپایـی بـه سـمت 
ایـران پـرواز می کننـد و در تابسـتان 
همیـن مسـیر را برمی گردنـد. از جمله 
ایـن پرنـدگان مهاجـر می تـوان بـه 
فلامینکـو، پلیـکان، مـرغ دریایـی، 
کبوتر چاهـی، بـاکلان بزرگ، چـوب پا 

و... اشـاره کـرد.

رنا
: ای

بع
من

سرما 3۰ درصد 
گل محمدی لاله زار 

را از بین برد

مشکلات بچه های آفتاب 
پیگیری می شود

صدور بیش از شش هزار گواهی
 آموزشی صنایع دستی در استان کرمان

سود و دیرکرد وام کشاورزان رفسنجان و انار 
بخشیده می شود

خبر

معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان 
کرمان گفت: ثبت نام آزمون ورودی مدارس متوسطه 
دور دوم نمونه دولتی از 3۰ فروردین ۱۴۰۱ در سامانه 
http://sanjesh.kermanedu.ir آغاز 

شده است.
فزود: دفترچه   اصغر پارسا، در توضیح این خبر ا
راهنمای ثبت نام در آزمون ورودی و لینک ثبت نام به 
نشانی sanjesh.kermanedu.ir  در بخش 
ثبت نام از امروز 3۰ فروردین ۱۴۰۱ بارگذاری شده 
و داوطلبان فرصت دارند تا ۱۰ اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ 

نسبت به ثبت نام خود اقدام کنند.
او افزود: آزمون ورودی مدارس نمونه دولتی راس 
ساعت ۹ صبح روز جمعه 3 تیر ۱۴۰۱ در استان 

همزمان با سراسر کشور برگزار خواهد شد.

پارسا خاطرنشان کرد: کارت ورود به جلسه آزمون و 
نشانی دقیق حوزه امتحانی، حداقل سه روز قبل از 
برگزاری آزمون ورودی از طریق سامانه ثبت نام در 

اختیار داوطلبان قرار خواهد گرفت.
معاون آموزش متوسطه آموزش و پرورش استان 
کرمان افزود: منابع و محتوای آزمون، تعداد و ضرایب 
سوالات در دفترچه ثبت نام در اختیار داوطلبان قرار 

داده شده است.
پارسا گفت: ظرفیت پذیرش و عناوین رشته های 
تحصیلی از طریق دفترچه ثبت نام به اطلاع داوطلبان 
خواهد رسید و نتایج آزمون حتی الامکان ظرف مدت 

دو هفته بعد از برگزاری آزمون اعلام خواهد شد.
او تاکید کرد: هر داوطلب علاوه بر انتخاب یک رشته از 
شاخه نظری )ریاضی فیزیک، علوم تجربی، ادبیات و 

علوم انسانی و علوم و معارف اسلامی( در مدارس نمونه 
دولتی می تواند در یک رشته از هنرستان های فنی و 

حرفه ای و کاردانش نیز شرکت کند.

آغاز ثبت نام آزمون ورودی مدارس نمونه دولتی از 3۰ فروردین ۱4۰۱

کتاب: قهرمان فروتن
مولف: ماریو بارگاس یوسا

مترجم: منوچهر یزدانی
ناشر: چشمه

گروه بندی: رمان خارجی
ماریوبارگاس یوسا )۱۹3۶( رمان قهرمان فروتن را در سال 
فضاهای  به  بود  بازگشتی  که  رمانی  کرد.  منتشر   ۲۰۱3
و فسادی که در لایه های آن رخنه  پرو  زادگاهش  شهری 
کرده است. یوسا که سال ۲۰۱۰ جایزه ی نوبل ادبی را از آن 
خود کرد و تقریبا جایزه ی معتبری در ادبیات اسپانیایی زبان 
نبوده که از آن خود نکرده باشد. این رمان چند روایت موازی 
از مردی متمول آغاز می شود که یک شرکت  دارد؛ داستان 
تجاری کوچک دارد و ناگهان نامه هایی دریافت می کند مبنی 

بر این که باید به گروهی ناشناخته باج بدهد ..

فراخوان رقابت بین المللی 
 Illustrated تصویرسازی

Cycling 2۰22 منتشر شد.
مهلت: 3 خرداد ۱۴۰۱

برای  را  خود  فراخوان   Torres Vedras شهرداری   *
شرکت در رقابت تصویرسازی دوچرخه سواری اعلام نموده 
است. این رویداد با هدف تشویق تمامی تصویرگران ملی و 
بین المللی برای ایجاد مجموعه ای از تصاویر منتشر نشده با 

موضوع دوچرخه سواری برگزار می شود.
* چه کسانی می توانند شرکت کنند؟

* شرکت برای همه تصویرگران بالای ۱۸ سال آزاد است.
لینک ها و دانلود ها:

 Illustrated تصویرسازی  المللی  بین  رقابت  وبسایت 
Cycling

کتاب

فراخوان 


